
Crna Gora 
SAVJET AGENCIJE ZA ELEKTRONSKE MEDIJE

Broj: 01 -  145 
Podgorica, 10.02.2020. godine

Na osnovu člana 24 stav 2. Evropske konvencije o prekograničnoj televiziji, potvrđene 
Zakonom o potvrđivanju Evropske konvencije o prekograničnoj televiziji („SI. list Crne Gore", br. 
01/08) i či. 5, 6 i 14 al. 14 Zakona o elektronskim medijima („SI. list Crne Gore", br. 46/10, 40/11, 
53/11, 6/13, 55/16 i 92/17), Savjet Agencije za elektronske medije donosi

R J E Š E N 3 E

1. Zbog podsticanja na mržnju, netrpeljivost i diskriminaciju prema pripadnicima 
crnogorske nacionalnosti, ponovljenog više puta u prethodnih 12 meseci, privremeno se 
ograničava reemitovanje programskih sadržaja pod nazivom „Dobro jutro Srbijo", 
„Ćirilica" i „Posle ručka", koji se emituju u okviru televizijskog programa „TV Happy", 
emitera „Happy TV" d.o.o., iz Srbije, koji je dostupan kroz AVM uslugu na zahtjev „Extra 
TV', čiji je pružalac privredno društvo „Crnogorski Telekom" a.d. iz Podgorice.

2. Mjera iz tačke 1 ovog Rješenja se izriče zbog kršenja člana 7 stav 1 Evropske konvencije o 
prekograničnoj televiziji, kojim je propisano da programski sadržaji, u pogledu njihovog 
prikazivanja i sadržaja, moraju poštovati dostojanstvo ljudskog bića i osnovna prava drugih, 
kao i da posebno ne smiju neprikladno isticati nasilje ili podsticati rasnu netrpeljivost.

3. Transkripti djelova emitovanih sadržaja iz tačke 1 ovog Rješenja nalaze se u Prilogu 
„Transkirpti" ovog Rješenje i čini njegov sastavni dio.

4. Privrednom društvu „Crnogorski Telekom" a.d. iz Podgorice, imaocu Odobrenja za 
pružanje AVM usluge na zahtjev „Extra TV' br. O-AVMOD-03, se nalaže da, odmah po 
prijemu ovog iješenja, bez odlaganja, a najkasnije dana 10. februara 2020. godine, 
počev od 15:00 časova, ograniči reemitovanje programskih sadržaja iz tačke 1 ovog 
rješenja njihovim zatamnjivanjem.

5. Mjera iz tačke 1 ovog Rješenja se izriče sa rokom trajanja od tri mjeseca od isteka roka iz 
tačke 4 ovog Rješenja.

6. Privrednom društvu „Crnogorski Telekom" a.d. se nalaže da, u skladu sa članom 140 stav 3 
Zakona o elektronskim medijima, informaciju o izrečenoj mjeri iz tač. 1 ovog rješenja objavi 
putem svog info kanala.

7. Ovo rješenje će se objaviti na veb-sajtu Agencije za elektronske medije www.aemcq.org.

8. Protiv ovog iješenja može se pokrenuti upravni spor pred Upravnim sudom Crne Gore.

9. Ovo rješenje stupa na snagu danom donošenja.

Obrazloženje

Evropska konvencija o prekograničnoj televiziji (u daljem tekstu: Konvencija), potvrđena je 
Zakonom o potvrđivanju Evropske konvencije o prekograničnoj televiziji. Tekst Konvencije u originalu 
je sastavni dio ovog Zakona (član 2). Članom 1 Konvencije je propisano da je njena svrha je da olakša 
prekogranično emitovanje i reemitovanje usluga televizijskog programa između država ugovornica. 
Članom 3 Konvencije je propisano da će se ona primjenjivati na svaku programsku uslugu koju 
emituju ili reemituju entiteti ili tehnička sredstva pod jurisdikcijom države ugovornice, bilo putem 
kabla, zemaljskog odašiljača ili satelita, a koja se direktno ili indirektno može primiti u jednoj ili više 
drugih država ugovornica.

http://www.aemcq.org


Članom 4 Konvencije predviđeno je da će ,,države ugovornice osigurati slobodu izražavanja i 
informisanja u skiadu sa članom 10 Konvencije za zaštitu ljudskih prava i osnovnih sloboda, i 
garantovaće slobodu prijema\ i neće na svojim teritorijama ograničavati reemitovanje programskih 
usluga koje su u skladu sa odredbama ove konvencije".

Članom 7 stav 1 Evropske konvencije o prekograničnoj televiziji, propisano je da svi 
programski prilozi, u pogledu njihovog prikazivanja i sadržaja, treba da poštuju dostojanstvo ljudskog 
bića i osnovna prava drugih, kao i da posebno ne smiju neprikladno isticati nasilje ili podsticati rasnu 
netrpeljivost.

Članom 24 stav 1 Konvencije je propisano da kada neka država ugovornica ustanovi da je 
došlo do kršenja Konvencije, ona će o navodnom kršenju obavijestiti državu ugovornicu koja vrši 
emitovanje i te dvije države ugovornice će nastojati da prevaziđu poteškoće na osnovu odredaba čl. 
19 (Saradnja između država ugovornica), 25 (Mirenje) i 26 (Arbitraža) Konvencije.

Stavom 2 člana 24 Konvencije je propisano da, ako je navodno kršenje očigledne, ozbiljne i 
teške prirode i pokreće važna javna pitanja, a tiče se člana 7 st. 1 i ako se nastavi još dvije nedjelje 
nakon obavještenja, država ugovornica koja vrši prijem može privremeno da obustavi reemitovanje 
inkriminisane programske usluge.

Članom 3 Direktive o audiovizuelnim medijskim uslugama (2010/13/EU, u daljem tekstu: 
Direktiva) propisuje da države članice osiguravaju slobodu prijema i na svojoj teritoriji ne ograničavaju 
reemitovanje audiovizuelnih medijskih usluga iz drugih država članica zbog razloga koji spadaju u 
oblasti koordinirane ovom Direktivom. Stavom 2 član 3 Direktive je propisano da, u vezi sa 
televizijskim emitovanjem, države članice mogu privremeno odstupiti od stava 1 ako se ispune sljedeći 
uslovi:

a) televizijskom emisijom koja dolazi iz druge države članice se očigledno, ozbiljno i 
teško krši član 27 stav 1 ili 2 i/ili član 6;

b) tokom prethodnih 12 mjeseci, emiter je prekršio odredbu (odredbe) navedene u tački 
(a najmanje dva puta;

c) predmetna država članica je pisanim putem obavijestila emitera i Komisiju o navodnim 
kršenjima i o mjerama koje namjerava da preduzme ako se takvo kršenje ponovi;

d) konsultacije sa državom članicom koja emituje i Komisijom nisu rezultirale 
prijateljskim dogovorom u roku 15 dana od dana obavještenja predviđenog tačkom (c
i navodno kršenje se nastavlja.

Članom 6 Direktive je predviđeno da države članice na odgovarajuće načine osiguravaju da 
audiovizuelne medijske usluge koje pružaju pružaoci medijske usluge u njihovoj nadležnosti ne sadrže 
bilo kakvo podsticanje na mržnju na osnovu rase, pola, vjere ili nacionalnosti.

Crna Gora je saglasno obavezama predviđenim Sporazumom o stabilizaciji i pridruživanju EU, 
izvršila usaglašavanje sa Direktivom iz 2010. godine kroz usvajanje Zakona o elektronskim medijima 
(u daljem teksut: Zakon).

Članom 5 Zakona je propisano da Crna Gora obezbjeđuje slobodu prijema i reemitovanja AVM 
usluga iz država članica Evropske unije i drugih evropskih država potpisnica Evropske konvencije o 
prekograničnoj televiziji, a može u pojedinim slučajevima ograničiti slobodu prijema i reemitovanja, u 
skladu sa međunarodnim ugovorima i ovim zakonom.

Članom 6 Zakona je predviđeno da se graničenja iz člana 5 ovog zakona mogu preduzeti u 
odnosu na televizijske programe iz drugih država, pod uslovom da je:

a) emiter u prethodnih 12 mjeseci emitovanjem televizijskog programa koji dolazi iz 
zemlje članice Evropske Unije najmanje dva puta otvoreno, ozbiljno ili teško prekršio 
odredbe člana 48 stav 2 i člana 55 st. 1 i 2 ovog zakona,

b) Crna Gora pisanim putem obavijestila emitera i Evropsku komisiju o kršenju i 
ograničenjima koja namjerava da preduzme ukoliko dođe do ponovnog takvog 
kršenja,
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c) Crna Gora obavila konsultacije sa državom članicom u čijoj je nadležnosti emiter i 
Evropskom komisijom, koje ni nakon 15 dana od dana dostavljanja obavještenja iz 
stava 1 alineja 1 ovog člana nijesu dovele do sporazumnog rješavanja, a nastavljeno 
je sa emitovanjem takvog programa.

Članom 14 Zakona propisano je da Savjet Agencije za elektronske medije (u daljem tekstu: 
Savjet Agencije) preduzima mjere radi privremenog ograničenja slobode prijema i reemitovanja AVM 
usluga iz drugih država u skladu sa članom 6 ovog zakona.

Članom 48 stav 2 Zakona je propisano da se „AVM uslugom se ne smije podsticati mržnja ili 
diskriminacija po osnovu rase, etničke pripadnosti, boje kože, pola, jezika, vjere, političkog ili drugog 
uvjerenja, nacionalnog Hi socijalnog porijekla, imovnog stanja, članstva u sindikatu, obrazovanja, 
društvenog položaja, bračnog ili porodičnog statusa, starosne dobi, zdravstvenog stanja, invaliditeta, 
genetskog nasljeđa, rodnog identiteta ilipolne orijentacije".

Članom 55 st. 1 i 2 Zakona je propisano da je „emiter dužan da poštuje privatnost i 
dostojanstvo građana i štiti integritet maloljetnih lica", kao i da je dužan da „objavi zvučno i vizuelno 
upozorenje za programske sadržaje kojima se može ugroziti fizički, zdravstveni, moralni, mentalni, 
intelektualni, emotivni i  socijalni razvoj maloljetnika i takve programe jasno označi vizuelnim simbolom 
tokom čitavog trajanja i emituje te programske sadržaje u vrijeme i na način za koji je  najmanje 
vjerovatno da će ga maloljetnici u uobičajenim okolnostima čuti ili vidjetT.

Privredno društvo „Crnogorski Telekom" a.d. iz Podgorice, imalac Odobrenja za pružanje AVM 
usluge na zahtjev „Extra TV" br. O-AVMOD-03, u okviru svog kataloga programa distribuira TV 
program „TV Happy", emitera „Happy TV' d.o.o., iz Srbije.

Uvidom u emitovane progamske sadržaje ovog emitera, Agencija za elektronske medije Crne 
Gore uočila je prisustvo programskih sadržaja koji predstavljaju kršenje člana 7 Konvencije o 
prekograničnoj televiziji i člana 6 Direktive o audiovizuelnim medijskim uslugama.

Imajući u vidu navedeno, Savjet Agencije je dana, 15.01.2020. godine, uputio Regulatornom 
telu za elektronske medije u Srbiji Obavještenje o kršenju člana 7 stav 1 Konvencije o prekograničnoj 
televiziji i člana 6 Direktive o audiovizuelnim medijskim uslugama u programu „TV Happy" (akt broj 
01- 29 od 15.01.2019.godine). Obavještenje je dostavljeno i emiteru „TV Happy".

Po mišljenju Savjeta Agencije, emiter je očigledno i ozbiljno kršio pomenute standarde, time 
što je kroz različite sadržaje nedvosmisleno i u više slučajeva emitovao sadržaje koji podstiču mržnju, 
netrpeljivost i diskriminaciju prema pripadnicima crnogorske nacionalnosti.

Savjet Agencije je posebno ukazao, ali se nije ograničio, na emisije „Ćirilica", emitovane
30.12.2019. i 06.01.2020. godine i dostavio je gore navedene djelove transkripta pomenutih sadržaja, 
kao i njihove snimke. Pomenuti djelovi su se odnosili na:

dio emisije od 30.12.2019. godine, u kojem su gosti bili Zoran Ćirjaković, novinar i 
profesor na Fakultetu za medije i komunikacije; protojerej Velibor Džomić, član Visokog 
crkvenog suda; dr Vladimir Leposavić, član pravnog tima MCP; dr Čedomir Antić, istoričar i 
profesor Filozofskog fakulteta u Beogradu. Sadržaj (transkript) emitovanog dijela nalazi se 
u Prilogu „Transkirpti".

dio emisije od 06.01.2020. godine, u kojem su gosti bili dr Aleksandar Raković, istoričar; 
dr Srđa Trifković, istoričar i publicista; Dobrivoje Tanasijević (Den Tana), nekadašnji 
fudbaler, glumac i ugostitelj; mr Dušan Babac, heraldičar i publicista. Sadržaj (transkript) 
emitovanog dijela nalazi se u Prilogu „Transkirpti".

Uvažavajući da se radi o pitanju od javnog interesa, odnosno kršenju standarda propisanog 
pomenutim međunarodnim dokumentima, na čije poštovanje su se obavezale Crna Gora i Srbija, 
Savjet Agencije je tom prilikom uputio poziv Regulatornom telu za elektronske medije u Srbiji da, u 
okviru svojih nadležnosti, preduzme neophodne radnje radi utvrđivanja odgovornosti za uočene 
nepravilnosti, kao i mjere za njihovo otklanjanje u najkraćem mogućem roku. Izražena je spremnost 
da se dostave sve neophodne dodatne informacije i zatraženo da se obavještenje o ishodu preduzetih 
mjera dostavi u pisanoj formi što prije, a najkasnije u roku od 15 dana od dana dostavljanja 
obavještenja. Naglašeno je da, ukoliko se i nakon isteka navedenog roka nastavi kršenje pomenutih
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standarda, Savjet Agencija će preduzeti mjere ograničavanja reemitovanja programa na teritoriji Crne 
Gore.

Dana 04.02.2020. godine, Savet Regulatornog tela za elektronske medije u Srbiji je dostavilo 
odgovor (akt broj 07-165/20-4 od 04.02.2020. godine, zaveden u Agenciji pod br. 01- 29/1 od
04.02.2020.godine) u kojem je navelo da je „nakon sprovedenog postupka, a na osnovu izveštaja 
stručnih službi Reguaitornog tela za elektronske medije i izjašnjenja predstavnika Pred uzeća ... 'Happy' 
d.o.o. Beograd -  Happy TV, donelo odluku da u navedenom slučaju nisu prekršene odredbe člana 7 
stav 1 Konvencije ... odnosno da u programu Happy TV emitovanim 30.12.2019. i 06.01.2020. godine 
u emisiji 'Ćirilica' nije neprikladno isticano nasilje, niti je  pak podsticana rasna Hi bilo koja druga 
netrpeljivost". Povodom navoda o kršenju člana 6 Direktive, istakli su da je „zakonodavstvo Republike 
Srbije harmonizovano sa istom u smislu obaveza koje Republika Srbija ima u procesu pridruživanja 
Evropskoj uniji, i  u skladu sa odredbama Sporazuma o stabilizaciji i  pridruživanju, ..., ta da je  
pozivanje na odredbe navedene Direktive neosnovano".

Na sjednici Savjeta Agencije, održanoj 7. i 10. februara 2020. godine, Savjet Agencije je 
zaključio da je u okviru TV programa „TV Happy", i nakon dostavljanja pomenutog Obavještenja, 
nastavljeno sa emitovanjem spornog izražavanja.

Dana 27.01.2020. godine, u okviru ovog TV programa, u terminu od 21:00:03 do 23:29:50 
časova emitovan je sadržaj pod nazivom „Ćirilica". Voditelj emisije je bio Milomir Marić, a gosti su bili 
Predrag Marković, istoričar; Tomislav Kresović, analitičar; Toma Fila, advokat; Duško Tadić, haški 
optuženik; Dragan Vujičić, novinar. Sadržaj (transkript) emitovanog dijela na nalazi u Prilogu 
„Transkirpti".

Prisustvo spornog izražavanja uočeno je i u emisijama „Posle ručka" i „Dobro jutro Srbijo", 
koje se emituju svakog dana.

Što se tiče sadržaja pod nazivom „Dobro jutro Srbijo", Savjet Agencije je posebno prepoznao 
sljedeće djelove emitovanih emisija:

dana 14.01.2020. godine, dio u kojem je bio gost Veljko Nestorović, urednik u listu „Alo",
dio u kojem je bio gost Saša Milovanović, direktor lista „Srpski Telegraf', 'kao i dio u
kojem su bili gosti Dejan Vuk Stanković, analitičar i Žarko Rakić, glavni i odgovorni urednik 
lista „Politika";

dana 15.01.2020. godine, dio u kojem je bio gost Dragomir Anđelković, dio u kojem je bio 
gost Nebojša Čović, bivši potrpredsjednik Vlade Srbije, kao i dio u kojem je bio gost Miloš 
Stojković, povjerenik manastira Hilandar;

dana 16.01.2020. godine, dio u kojem je bio gost Srećko Milovanović iz lista „Afera";

dana 20.01.2020. godine, dio u kojem je bio gost Tomislav Kresović, analitičar, kao i dio u
kojem je bio gost Marko Durić, direktor kancelarije za Kosovo i Metohiju;

dana 21.01.2020. godine, dio u kojem je bio gost Milovan Drecun, predsjednik 
skupštinskog odbora za Kosovo i Metohiju.

Što se tiče sadržaja pod nazivom „Posle ručka", Savjet Agencije je posebno prepoznao 
sljedeće djelove emitovanih emisija:

- dana 20.01.2020. godine, dio u kojem su gosti bili Vladan S. Bojić, advokat; dr Jovan 
Janjić, književnik i biograf patrijarha Pavla; Gojko Raičević, glavni urednik portala „IN4S"; 
Lucija Đurašković, radnik JP Muzeji i galerija Budve i

dana 30.01.2020. godine, dio u kojem su gosti bili Dejan Miletić, Centar za proučavanje 
globalizacije; Veselin Drašković, Društvo "Knez Miroslav"; Ljuban Karan, stručnjak za 
bezbjednost; Dragan Jovanović, novinar i pisac; Miloš Stojković, povjerenik manastira 
Hilandar i Slaviša Curović, glumac.

Sadržaj (transkript) emitovanih pomenutih dijelova emisija „Posle ručka" i „Dobro jutro Srbijo" 
nalazi u Prilogu „Transkirpti".

Imajući u vidu navedeno, Savjet Agencije je zaključio da se predmetnim programskim 
sadržajima vršeno podsticanje na mržnju, netrpeljivost i diskriminaciju prema pripadnicima crnogorske
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nacionalnosti. Pri tome je korišćeno pogrdno, uvredljivo ili uznemiravajuće izražavanje koje podstiče 
intenzivne negativne emocije, iskazivanje neprijateljstva ili želju za diskriminacijom, kao i 
omalovažavanje ili obezvrjeđivanje pripadnika crnogorske nacionalnosti, negiranjem njihovog 
nacionalnog identiteta. Učestalim emitovanjem (posebno naglašenim u periodu od kraja decembra 
2019. godine), u okviru sadržaja različitih formi i žanrova, emiter je pokazao namjeru da se spornim 
sadržajima utiče ne samo na osjećanja i emocije osoba prema kojima su ovi neprihvatljivi sadržaji 
usmjereni, već i da izazove reakciju prema njima, uključujući one koje mogu imati za posljedicu (cilj) 
izazivanje ili podržavanje nasilja.

Ne dovodeći u pitanje pravo emitera da informiše javnost o pitanjima od javnog interesa, 
emitovanim sadržajima se iz emisije u emisiju i skoro svakodnevno omogućava, podstiče i opravdava 
osjećaj negiranja, neprihvatanja i animoziteta prema pripadnicima crnogorske nacionalnosti. Time je, 
po mišljenju Savjeta Agencije zloupotrijebljeno pravo na slobodu izražavanja.

Cijeneći da se radi o pitanju od javnog interesa, čija zaštita zahtijeva sprovođenja mjera 
kojima će se suzbiti sporno izražavanje, Savjet Agencije je zaključio da je opravdano da se ograniči 
reemitovanje televizijskog programa „TV Happy" na period od tri mjeseca. U cilju postizanja 
proporcionalnosti, imajući u vidu potrebu zabrane diskriminatornog govora sa jedne strane i slobode 
izražavanja sa druge strane, Savjet Agencije je zaključio da bi mjeru privremenog ograničavanja 
reemitovanja televizijskog programa trebalo definisati tako da se ona odnosi samo na programske 
sadržaje pod nazivom „Dobro jutro Srbijo", „Ćirilica" i „Posle ručka".

Saglasno navedenom, Savjet Agencije je, saglasno čl. 24 stav 2. Evropske konvencije o 
prekograničnoj televiziji i članu 14 al. 14 Zakona, donio odluku o izricanju mjere privremenog 
ograničenja prijema i reemitovanja programskih sadržaja pod nazivom „Dobro jutro Srbijo", „Ćirilica" i 
„Posle ručka", koji se emituju u okviru televizijskog programa „TV Happy", emitera „Happy TV" d.o.o., 
iz Srbije, koji je dostupan kroz AVM uslugu na zahtjev „Extra TV", čiji je pružalac privredno društvo 
„Crnogorski Telekom" a.d. iz Podgorice.

Saglasno navedenom, Savjet Agencije je odlučio kao u dispozitivu ovog Rješenja.

Ovo rješenje će biti objavljeno na veb-sajtu Agencije za elektronske medije www.aemcq.org.

Ovo rješenje stupa na snagu danom donošenja.

PRAVNA POUKA

Ovo rješenje je konačno i protiv njega se može pokrenuti upravni spor pred Upravnim sudom 
Crne Gore, u roku od 30 dana od dana prijema rješenja. Tužba se podnosi u tri primjerka, sa dokazom
o uplati 10,00 Eur sudske takse na žiro-račun broj 832-11521-69, shodno tarifnom broju 16. Zakona o 
sudskim taksama.

Predsjednik

Prilog:

„Transkripti"

Dostavljeno:
Privredno društvo „Happy TV" d.o.o.
Privredno društvo „Crnogorski Telekom" a.d. 
Regulatorno telo za elektronske medije u Srbiji 
Delegacija Evropske unije u Crnoj Gori 
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Prilog: „Transkripti“ 

 

TV Happy  

Sadržaj: Ćirilica  

Datum emitovanja: 30.12.2019. 

Vrijeme emitovanja: 21:00:20 do 23:32:49 

Gosti: Zoran Ćirjaković, novinar i profesor na Fakultetu za medije i komunikacije; protojerej 
Velibor Džomić, član Visokog crkvenog suda; dr Vladimir Leposavić, član pravnog tima MCP; dr 
Čedomir Antić, istoričar i profesor Filozofskog fakulteta u Beogradu.  

Voditelj: Milomir Marić 

 

Od 21:28:35 

Antić: Pre svega, pre nego što nešto kažem o tome da je ovo sad jedan model u jednoj zemlji 
koja nije imala sukoba između Srba i Crnogoraca do Mila Đukanovića, treba da bude 
primenjen jedan model koji će poslije biti proširen na Balkanu, na sve zemlje osim centralne 
Srbije, moram da kažem nešto o samoj Srbiji. Nije logično da ovo nije tema Saveta 
bezbednosti Ujedinjenih Nacija. Dakle mi ovde imamo sada verski progon kakav nije viđen u 
Evropi posle 1945 godine. Mi imamo delovanje jednog režima koji sprovodi svoju viziju 
fašizma, neki „Monteno fašizam“, kakav nije viđen u Evropi posle pada režima Marsela 
Kaetana u Portugalu. Dakle tu je reč o 46 ili 47 godina. Imamo režim koji sistematski 80 skoro 
godina, ali posebno proteklih 30 godina, negira prava srpskog naroda i Srpske crkve i ovo je 
deo jednog kontinuiteta. Na isti način su narušena i prava građana Crne Gore koji su imali 
državljanstvo srpsko. Isto tako su napravljeni bilateralni sporazumi sa svim okolnim zemljama 
osim sa Srbijom. 

Voditelj: Može dvojno državljanstvo sa svima, jedino sa Srbijom ne može… 

Antić: Tako je. Čovek koji je bio narodni poslanik je izgubio, iako je rođen u Baru, živeo čitav 
život u Crnoj Gori, izgubio je državljanstvo Crne Gore zato što je rekao da ima srpsko 
državljanstvo. Sad, pored Saveta bezbednosti, Srbija mora da konačno definiše jednu jasnu 
politiku prema Crnoj Gori. Ne može politiku prema Crnoj Gori da definiše jedna grupa 
„Terazijskih Crnogoraca“, koja ima iznad 10 miliona evra imanja. Ne može politiku prema 
Crnoj Gori da definiše privatno Predsednik Republike, ko god on bio, ja u ovom trenutku 
pozivam na građansko jedinstvo Srbije. Ovde su ugrožene osnovna ljudska i građanska prava 
jednog naroda, da on živi u Mongoliji - mi bi trebali da reagujemo. Dakle mi se sad nalazimo 
pred jednim izborom. Milo Đukanović misli da će u Crnoj Gori da izbriše Srbe. Ovo sad, mi ovo 
sad više nije jugoslovenska država, koja je bila nakrivo sastavljena i gde su Srbi morali da 
brane sistem iz '74 ili Miloševićevu reformu iz '89 godine. U jednu crkvu koja ima 800 godina 
tradicije, u jednom kraju koji je 800 godina deo srpskih zemalja, a 70 godina deo Crne Gore, 
da li će da se useli neki funkcioner Demokratske partije socijalista koji ne zna ni za boga ni za 
pravdu, nizašta. Prema tome ljudi će ovo braniti. E sad da li će prava srpskog naroda u Crnoj 
Gori da dobiju makar pola onog značaja koji su imala prava Albanaca u zemljama koje su 
naselili silom u doba fašizma i komunizma ili će Srbi biti proglašeni za jedan narod nad kojim 
uvek može da se izvrši izuzetak. Ako te učine desiće se ovo što vidimo sad po ulicama Crne 
Gore, i što smo videli u Knez Mihajlovoj pre nekoliko dana. Jedna nova Srbija, jedan novi 
srpski narod, jedna nova Crna Gora će se pokazati i ovo bespravlje koje je sprovedeno daje 
pravo na svaki odgovor. Dakle sad više nije pitanje o sudbini Srpske crkve to, Srpska crkva je 
izdržala sultane turske, firere, Hazjaine iz Moskve, ovo je sad samo pitanje da li će Milo 
Đukanović da prođe kao njegov politički otac Slobodan Milošević ili će da prođe kao njegov 
politički brat blizanac Moamer Gadafi. Meni lično je svejedno. Ono što bih ja želeo to je da se 
građani Crne Gore više ne dele. Crnogoraca može biti 5%, može ih biti 95%, Srba može biti 
1%, moraju da imaju prava. Srba u Crnoj Gori ima više proporcionalno nego Makedonaca u 
Makedoniji. Oni nikada nisu ugrozili status Crne Gore. Iz Srbije nikad nije došla ideja da Crna 
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Gora bude deo Srbije. Te priče o provinciji i okupaciji, to su sve čiste laži. Ljudi koji danas 
provode tu profašističku politiku u Crnoj Gori, njihovi preći su bili na strani bjelaša i bili su na 
strani srpskog krila komunista. Oni ovo rade zbog novca, oni ovo rade zbog vlasti, oni ovo 
rade zbog zla, koje je ovladalo ljudima kao što su Milo Đukanović, Duško Marković, kao što je 
Filip Vujanović bio. Ljudima koji kad dođe muka, kao što je došla Svetozaru Maroviću, vrlo 
lako mogu da se vrate starom identitetu. Postavlja se pitanje da li ćemo mi kao Srbija to 
dopustiti. Jer to nije sukob unutar familije, ovo nije sukob koji ni treba da pustimo nekom 
tamo Zeku, Milu, Jovu koji se ovde širi po Beogradu, ovo je pitanje koje moraju da reše 
građani Srbije u svom parlamentu. Mi sad nemamo više ni naprednjačku ni demokratsku 
vladu, ovo mora biti vlada Srbije, srpska vlada. Ona mora da brani ona prava i pravila koja je 
ovde branila nekima koji su 91 provodili referendum o samostalnosti Sandžaka, pa ih sve 
integrisana, i mi moramo da se provedemo određene aktivnosti. Prvo moramo da razbijemo 
crnogorsko agenturu u Srbiji, profesora Taru, ostale koji su često gosti i u ovakvim emisijama. 
Recimo Andrija Mandić koji vodi srpski narod u Crnoj Gori, spomenuti ga ne možemo na našim 
medijima. Može da bude samo nemi gost predsednika Republike, predsednika Republike 
Srpske, tako dalje. Drugo, mora da se prekine finansiranje raznih proustaških emisija, kakva je 
Šukoviceva emisija. Zašto bih ja sad morao da slušam nekog novinara, da ne pominjem 
novine nije bitno, govorim da moramo da imamo građansko jedinstvo, nacionalno jedinstvo u 
Srbiji, nekog tamo novinara koji izigrava najvišeg Srbina ovde, ima naravno političko 
opredeljenje koje naravno menja, nažalost češće nego gaće i čarape, takav jedan je pre 10 
godina ili pre šest godina imao istu tu novinu u Crnoj Gori. Organizovao je iste izložbe protiv 
protivnika u medijima u Podgorici i u Beogradu. Dokle ćemo to da radimo. Dakle ja ne želim 
ništa, nikoga sada da apostrofiram. Mi smo imali predsednika Republike nekada koji nije hteo 
iz rođačko-familijarnih razloga da ukaže na to da Crna Gora dinar nije dala u zajedničku 
odbranu tokom skoro 10 godina postojanja što Jugoslavije što Državne zajednice, dok je on 
bio u upravi i vojskom i kasnije tom Zajednicom. Dakle dokle ćemo to da trpimo. Imamo 
poslanicu koja je bila potpredsednica Narodne skupštine kojoj je sad jako bitan Ratko Mladić - 
šaljite 1.000 tvitova. Je li moguće da je na ovom gluvom Balkanu svako nevin dok se ne 
dokaže da je Srbin. Mi ne smemo to da dozvolimo. Srbija mora da ima jasnu politiku da ovo 
baš ne prođe kao kad je Krajna pala sa Vučelinim kineskim cirkusom na RTS-u, kad je morao 
patrijarh da mu piše da prekine sa tom blasfemijom. Hvala i tima sa Pinka što eto dobili su tu 
ulogu konačno da nekad prenesu i neku istinu a ne samo Acu Lukasa i Jecu, ali je činjenica da 
mi moramo da se ponašamo kao ozbiljna država. Ako mi ne budemo bili spremni da branimo 
prava svoga naroda, a mi smo - Napredni klub čiji sam ja član je za ovih 11 godina prebrojao 
180 flagrantnih kršenja svih prava srpskog naroda u Crnoj Gori i ona su vrlo često rađena 
pošto bi obećao režim u Crnoj Gori da to neće više da radi. Niko ne reaguje. Dakle ovo je 
prilika. Ja sam bio iznenađen u petak, kada sam imao prilike na jednom velikom mitingu da 
vidim, 85% ljudi su mlađi od 26, 27 godina. Ja vidim da se budi jedna druga Srbija, budi se 
jedna druga Crna Gora. Mislim da bi bilo jako bitno da i svega ovoga ne izađemo kao '45 
godine, da Milo Đukanović, ne daj Bože, ne postane neki crnogorski Pavle Đurišić. On čovek je 
stvarao mučenike, on nije mučenik. Taj čovek mora biti kažnjen tačka, bilo bi najbolje da mu 
bude suđeno na stranom sudu i da robija, ako se oceni da je kriv, u stranom zatvoru. Da bi 
moglo da dođe do pomirenja građana Crne Gore, da Crna Gora može da se vrati sebi. 

Voditelj: Je li ovo naručeno negde iz inostranstva ili je lokalna stvar iz Podgorice? 

Antić: Ja sam uveren da je lokalna stvar. Prosto, šta je problem apsolutne vlasti? Apsolutna vlast 
mora stalno da se hrani. 

Od 21:37:31 

Antić: Crna Gora u ovom trenutku, njoj treba pomoć. Ako je cijela demokratija u Crnoj Gori spala 
na Srbe koji su dominantno u Demokratskom frontu - onda je to porazna informacija… 

Leposavić: … ili ako im se ne može pomoći ne treba im odmagati… 

Antić: …ne treba im odmagati. Najbolje bi bilo međunarodne sankcije, najbolje bi bilo da se neka 
policijska intervencija izvrši, da se čovek uhapsi, da se izruči nekome međunarodnom sudu. 
Postoje ti sudovi koji sude tu vrstu (nerazumljivo) i tu vrstu kriminalaca. Ako je nevin neka ga 
oslobode. Međutim, neverovatno da je ovde bilo ljudi koji su išli u Haški tribunal da bi ih tamo 
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držali 10 ili 15 godina, neke su oslobodili, neke su osudili sa vrlo klimavom odlukom. Znate vi 
sad sudite čoveka koji je bio predsednik Narodne skupštine, a onda se ispostavi da taj sud je 
bio u stvari tu samo da bi zaplašio srpski narod. Ispostavi se da je veći problem bio progon u 
Hrtovcima, gde niko nije poginuo, nego progon Srba u Hrvatskoj koji su poginuli, tri puta više 
ih je stradalo nego Hrvata na hiljadu stanovnika… 

Voditelj: …gde je 250.000 ljudi u Oluji isterano, gde su građani Sarajeva napustili grad… 

Antić: … da li oni stvarno misle da je Teodor Meron nas uplašio, može u Srbiji i Milošević ponovo 
da bude na vlasti, može ponovo da se pusti cirkus ali sigurno nećemo mi stajati mirno i čekati 
zato što je neki Teodor Meron osudio nekog što je blebetalo gluposti u Hrtovcima i tako dalje, 
da ćemo se mi uplašiti da pomognemo svome narodu. Mislim to neka isključe, ja sam uveren 
da postoji trenutak kad više ne može da se povuče nazad. Mi smo osudili Srbe u Crnoj Gori na 
odbranu Socijalističke Jugoslavije, na odbranu Savezne Republike koja je stvorena na Žabljaku 
bez pitanja naroda, na odbranu Državne zajednice koja je jedna nakazna tvorevina koju su 
stvorili dogovorom da prevare jedni druge, ovde političari u Srbiji… 

Voditelj: Ta država se zvala Solanija, kad je došao Havier Solana da posreduje i praktično on je 
tvorac te zajednice… 

Antić: Oni su ga lagali, ovi nesrećnici odavde iz Beograda, sad opet da ne kažem ko, da ne 
ispadne da nekog delim, mislim ja sam kritičan prema celoj eliti zato što je zapostavila srpsko 
pitanje, zato što misle da to može da im donese štetu. Ovo je sad šteta za čitav ljudski rod. 
Ovde se krše univerzalna prava, pravo na slobodu veroispovesti, pravo na vlasništvo, pravo na 
identitet. Dakle vi kad odete kod Darka Šukovića u Živu istinu, vi kao da vas je neko vreme 
plavom vratio u 1919. godinu. I onda on kreira tu realnost iz 1919. godine, pošto očigledno 
mu nije dovoljno mračna i strašna iz onog vremena. Pa zašto, dokle? Šta smo mi to učinili? Ja 
ne mislim da Srbija treba da vlada Crnom Gorom. Ne mislim da treba srpski narod u Crnoj 
Gori da dolazi u Srbiju po mišljenje. Srpski narod u Crnoj Gori nikad i nije bio protiv Crne Gore. 
Dakle od 30% stanovništva, ima ih 34% u stvari i taj popis je falsifikovan, svega 3 procenta, 
dakle svaki deseti, svaki trideseti građanin Crne Gore bi bio spreman da živi u zajedničkoj 
državi sa Srbijom, koja se zove Srbija. Oni nisu protiv te države, to je bila naša greška što smo 
se poigravali braneći nemoguće stvari, i žrtvujući… Srba u Crnoj Gori dakle ima 34%, ako 
uzmemo u obzir one koji su uz crkvu i one koji govore srpski jezik - to je preko 50%, i one 
koji nisu zaplašeni. Pazite tamo 30 godina ne postoji mogućnost… Miodrag Lekić je pobedio 
Filipa Vujanovića, izbori su tokom noći falsifikovanje, svi to znaju, ceo svet to zna, nikom 
ništa. Pa dokle tak? Evo Srbi su tamo protestvovali, sakrio se iza nacionalizma. Probao je i 
Milošević devedesetih da se sakrije iza nacionalizma, samo što je on tada tvrdio da studenti 
podržavaju Radovana Karadžića, hoće Veliku Srbiju i tako dalje, pa tek posle sa Kosovom se 
setio da može ponovo da bude Srbin, ali to su jeftini trikovi. Ovde ne govorimo mi sad ni 
obnovi Državne zajednice, ni obnovi zajedničke države, Srbija nema aspiracije prema Crnoj 
Gori, nije ih imala nikada. Dakle 1918. godine srpski narod legitimno je odlučio u Crnoj Gori. Ti 
izbori su bili najslobodniji, možete misliti kakvi su bili pod kraljem Nikolom kad su ovi ratni bili 
slobodniji… 

Voditelj: Ali sad se u Crnoj Gori slavi Božićni ustanak protiv Srba… 

Antić: Neka slave šta hoće, ali Srbi čine 34% stanovništva, moraju i njima da daju nešto. Ja 
gledam pažljivo Radio-televiziju Crne Gore, svaka nacionalna manjina postoji, samo ne postoji 
nacionalna srpska većina. Dakle oni nisu priznati ni kao suvereni narod, nisu priznati ni kao 
manjina. A kad se to pitanje pokrene onda počnu preko svojih medija, posebno u Srbiji da 
pale ljude kako Srbi ne mogu biti manjina u Crnoj Gori… čak ni kao građani srpske 
nacionalnosti…Oni su unizili crnogorske tradicionalne simbole. Ovo je zastava papagaja, ovo 
što su hteli da zapale sad u petak. To je zastava, to ne postoji žuti, u kom to grbovniku postoji 
žuti dvoglavi orao - Milove majke, Milovog oca, koga, gde to postoji? Ne postoji nigde! Oni su 
zastavu koja je požutela u muzeju izvadili, samo je bilo bitno da ne liči ni na šta srpsko, to je 
orao Nemanjića. Prema tome, došao je krajnji trenutak. Ovo je sad trenutak kad su Srbi u 
Crnoj Gori pribijeni uza zid. Ja bih zaista voleo da ne dođe do velikog pogroma, da ne dođe do 
njihovog iseljavanja, da ih ne nateraju na ustanak, jer Srbi tamo s obzirom na činjenicu da je 
NATO prisutan , da su kriminalci prisutni, da je policija napravljena kao paravojna formacija – 
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ogromna, dakle vojska je formalno mala a policija ogromna , da ih ne nateraju, da nas ne 
dovedu u situaciju da zapalimo sve i da prosto odavde hiljade ljudi pređe preko Brodareva da 
zaštiti svoj narod. Jer opet kažem, mi nismo uplašeni farsom koja je izvršena 90-ih godina. 
Ako je neko i bio uplašen prošlo je mnogo vremena i videli smo da oni koji su hteli da se 
uplaše nisu imali dobre namere, i da su se sami pokazali kao žešće kukavice. 

Od 21:51:17 

Ćirjaković: I sad u stvari ono što Milo pokušava da napravi, ovako da malo trivijalizujem, su - 
slučajno pravoslavni Hrvati sa albanskim mentalitetom. To je ta neka njegova vizija, pošto je li 
postoje neke mentalitetske sličnosti, bez ikakvog vrednosnog suda, između… tu su neke 
razlike kulturalne, neke koje nemaju veze sa religijom između stanovnika Srbije i stanovnika 
Crne Gore, bili Srbi ili Crnogorci, bez ikakvog vrednosnog suda. Od krvne osvete je li, činjenice 
da najveći crnogorski glumac nije izdržao da ne ubije nekog u situaciji kada je bio pod velikim 
pritiskom. Mi možemo da govorimo da postoje neke razlike između Srba iz Srbije i građana 
Crne Gore. Pazite to se vidi na raznim mestima. Ne radi se tu o stereotipima. Film Mali Budo, 
Danila Bećkovića i Dimitrija Vojinova, naravno na jedan jako duhovit način fantastično je 
prikazao te razlike. One vode do jako ružnih stereotipa u Srbiji o Crnogorcima. Meni je 
fantastično, više ne gledam tvoje Parove ali to se savršeno vidi u Zadruzi, koja je jedna studija 
razlika između srpskog i crnogorskog mentaliteta u smislu verovatnoće da će se u nekoj 
situaciji jedna osoba ponašati na određeni način. 

Tako da je taj jedan Milov put, gde on koristi jednu brilijantnu strategiju, koja je primenjiva na, 
najbolji primer je Katalonija - mešavina štapa i šargarepe, gde vi navodite ljude da naprave 
nešto što će delovati kao racionalan izbor. Naravno nije slobodan izbor, pošto ste vi naveli te 
građane koji su imali shvatanje identiteta da su i Srbi i Crnogorci, to objašnjava taj na prvi 
pogled neobjašnjiv rast broja Srba između dva popisa. Zato što su ljudi kada kažu da su 
Crnogorci nekada podrazumevali i da su Srbi.  

Od 22:09:05 

Antić: Izvesno je da logika vlasti Đukanovićevog režima, tog „Monteno fašizma“, ima tu potrebu 
da izmišlja neprijatelje. Aleksandar Raković je u ovoj svojoj knjizi posvećenoj crnogorskom 
separatizmu spomenuo jedan dokument koji postoji još uvek, on ga je čak na neki način i 
objavio, mada ne u celini, prema kome oni vide u budućnosti taj sukob sa islamskom 
zajednicom. Kad Srbe budu potpuno asimilovali onda će tih Crnogoraca pravoslavnih biti 50, 
60% a kao muslimana će biti 20-ak procenata. Dakle to je logika prosto te takve tiranske 
vlasti koja stalno mora da ima neprijatelje. Ako se ne bavite neprijateljima i politikom, 
neprijatelji i politika će se baviti vama. I on tu logiku sledi. Ono što se postavlja kao pitanje je 
kako ćemo mi sad reagovati. Očigledno je da, i to je gospodin Ćirjaković jako lepo rekao, da 
nama sile koje su zaštitnice demokratije, građanskih, verskih prava, istorijski su dale doprinos 
čovečanstvu braneći to, one nama ne žele da pomognu. Prema tome moramo mi sami sebi da 
pomognemo. Ono što je najvažnije to je da se izbegne građanski rat. Zašto? Zato što, bez 
obzira što sam ja uveren da bi Srbi pobedili ovoga puta, mislim da bi to betoniralo neke 
podele, sad u velikoj meri veštačke, i koje su po cenu velikih žrtava, ovde su ljudi koji su 
između ostalog se zalagali da se sukobi izbegnu sve ove godine, veliki broj naših žrtava 
izbegnut u proteklim decenijama. Međutim važno je da i u Crnoj Gori i u Srbiji, pored toga što 
treba crkvena i politička elita da uzmu učešće u svemu, treba i građani da uzmu učešće. I 
gotovo je, ja ću ponoviti, gotovo je sa tom pričom da je to familijarni sukob sa nemirnim 
sinom koji ima 19 godina i počeo je da se drogira. Ne! Mi imamo sada novu naciju u Crnoj 
Gori, ona nije većinska u Crnoj Gori, ali to je zabetonirano, nema više povratka. To nije sin 
koji je krao po samoposluzi… 

Voditelj: Ali Čedo, govori se da u Crnoj Gori često to klatno ide od stvaranja crnogorske nacije do 
vraćanja u srpstvo. I to smo tokom dva veka imali često situaciju… 

Antić: Nije sad više tako. Ne smemo potcenjivati te ljude. Među ljudima koji se izjašnjavaju ko 
Crnogorci ima i poštenog sveta, ima čestitog sveta. Ono što ja njima zameram je to što su 
nesolidni, što prava koja traže za sebe ne daju drugima, što hoće da primene neke modele 
koji su možda bili prihvatljivi, što kaže gospodin Ćirjaković, prije CNN-a, pre 200, 300 godina, 
sad oni nisu prihvatljivi. U krajnjoj liniji ti modeli nisu na njihove pretke primenjeni, ni u 19. 
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veku ni posle 1918. godine. Ali je važno da u Crnoj Gori građani, za koje ja verujem da su 
apsolutna većina građanskom neposlušnošću, mirno, zaustave diktaturu i zaustave zlo koje se 
sprema. Jer oni neće napraviti novu pravoslavnu crkvu, oni ću ugasiti pravoslavnu crkvu. Evo 
u Makedoniji, šta je od crkve ostalo, gde je monaštvo te crkve. Evo Srpska crkva je bila 
spremna da prihvati arhiepiskopiju tamo, pa zašto nisu prihvatili sporazum iz Niša? Zato što 
nemaju crkvu, zato što od trojice njihovih episkopa dvojica su prihvatili da se vrate u 
kanonsko jedinstvo, oni su na kraju jednog od njih poslali u zatvor, bio je pet godina tamo. 
Što se tiče Srbije ovde mi moramo konačno kao država da zauzmem stav, dakle svi oni kojima 
su na srcu građanska i ljudska prava moraju danas biti protiv režima Mila Đukanovića. I danas 
je jasno da postoje čitave nevladine organizacije, čitave partije koje su se iza građanskih i 
ljudskih prava krile a koje u stvari rade za određene centre moći koji ta prava krše širom 
sveta, a krše i ovde… 

Od 22:32:53 

Antić: Svaki građanin može da doprinese. Ja prosto apelujem, predstavnici Crne Gore, zvanična 
Crna Gora, oni naši čak i poznanici, rođaci, možda i prijatelji, ne daj Bože, koji zagovaraju 
„Monteno fašizam“, koji zagovaraju zatiranje srpskog naroda, oni moraju da budu predmet 
poruge, moraju da budu predmet javnog ostrakovanja. Apelujem da ih niko ne tuče, da ih 
niko ne ugrožava, da im niko ne uskraćuje ljudska i građanska prava, ali molim vas, od 
ambasadora Crne Gore Tarzana Miloševića, čoveka koji je napravio problem pre skoro deset 
godina kada su ga zvali, kao čoveka koji je deklarisani Srbin, kada su ga zvali na sastanak 
naših ustanova vezanih za srpski narodni (nerazumljivo), on je počeo da tvrdi da nije sluga 
velikosrpskog čega već, zavojevanja. Njemu je ovde dat agreman, svaki građanin koji ga 
sretne treba da mu kaže, kao što su govorili u Britaniji, u Americi, u Francuskoj, 
ambasadorima Južnoafričke republike. To što tamo stvari nisu tako čiste kao što su bile u 
Južnoafričkoj republici ne znači da tamo nije aparthejd. Srbi čine 34% stanovništva Crne Gore, 
Srbi pravoslavni i oni koji potiču od Srba - preko 50%. Koliko ih ima u državnoj upravi, koliko 
ih ima u lokalnoj upravi – ispod 5%. Kad su ti ljudi zaposleni koji su tamo, pa pre 20, 30, 40 
godina. Tamo u proteklim godinama je najbolji garant da nećete dobiti posao ako ste se 
negde izjasnili kao Srbin. Znači ovom čoveku treba reći, u kafani, u restoranu, na ulici, na 
prijemu – vi predstavljate režim aparthejda, vi predstavljate moderni fašizam, vi predstavljate 
čoveka koji je prodao veru za večeru, vi predstavljate čoveka koji ne da gospodinu Leposaviću 
da predaje tamo, koji ne da gospodinu Džomiću da tamo boravi, zato što nije rođen tamo, koji 
ne da Aleksandru Brašancu, koji je jedan od junaka borbe za demokratiju u Srbiji, koji je bio 
bogoslov, koji ima petoro dece, koji je poreklom iz Crne Gore, hoće da ga proteraju iz Crne 
Gore. Pa tog Vasilija Ostroškog u čijem manastiru hoće kockarnicu verovatno da podignu, a ne 
vidim šta drugo, ti ljudi koji ne veruju ni u šta, mogu da urade, ti ljudi bi ga proterali da je 
danas mlad monah. Rekli bi - Stojane Jovanoviću, druže, gospodine, Srbine, izvol'te: Trebinje, 
Hercegovina, Republika Srpska, Bosna i Hercegovina, otiđite tamo. Dakle, Tarzan Milošević, 
takvi ljudi, svi znamo po deset, recite im to, recite im – vi ste Južna Afrika, vi ste aparthejd, vi 
ste neljudi, vi niste ovde došli pa sad kažete kao što su ona braća blizanci od kojih je jedan 
bio u saveznoj administraciji, a drugi bio u srpskoj vladi pa jedan grdi „Terazijske Crnogorce“ a 
drugi grdi Srbe iz Crne Gore, i kaže eto oni su učinili Srbiju taocem, a oni obojica u službi 
Svetozara Marovića, u to vreme, i Mila Đukanovića. Ne sme to više da se dozvoli. 

Od 22:46:51 

Antić: Naš ustav kaže da treba da zaštitimo Srbe izvan Srbije. Kako? Ustav ne kaže. Možda je 
vreme da počnemo da se ponašam ozbiljno. Ovo je malo i šamar. U Crnoj Gori većina je protiv 
Đukanovića, on uspeva da se održi. Nas ovde ima jedno 15 puta više nego njih tamo i nama 
upravlja njihova agentura ovde, utiče na naše medije, pojavljuju se ti tako ljudi koji ne zna se 
da li su (nerazumljivo) idioti, ali su idioti, govore neke čudnovate stvari i niko im ne odgovara. 
Niko da kaže: ej, ti si najamnik, plaćenik, pokvarenjak, zlikovac, znamo te, pratimo. Eto to je 
tako.  

Od 23:05:23 
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Voditelj: Ni Srbi ne znaju šta žele. Evo ja koji sam puštao u mojim emisijama da se govori šta se 
zapravo dešava u Crnoj Gori, optužen sam u parlamentu Crne Gore i čitav jedan dan su 
govorili o meni kao o prostitutki Mila Đukanovića… 

Antić: Pa dobro pozovite ih da vam kažu šta žele, nisu bili dugo, nije niko od njih bio… 

Džomić: Nisi im dao prostor ovde pa moraju tamo. Zašto ih ne pozoveš? 

Antić: Kad je reč o Crnoj Gori kod nas postoji to shvatanje da je to crnogorska stvar. Kad kažu 
crnogorska stvar misle na ovaj veliki broj Crnogoraca koji ovde vladaju i ti ljudi nisu Crnogorci 
nacionalno to su Srbi… 

Voditelj: Jesu li Srbi okupirali Crnu Goru ili su Crnogorci okupirali Srbiju? Ja više ne znam. Kao 
crnogorski zet ja se osećam kidnapovanim… 

Antić: Pre Milovana Đilasa to je bio jedan narod. 

Od 23:10:26 

Antić: Dakle nama su oduzeli Kosovo, Srbe pretvorili u manjinu, u Crnoj Gori ih rasrbili. Mi smo 
morali da se suočimo sa tom realnošću, pa onda kad se suočimo sa realnošću da zamislimo 
neku novu politiku. I bila je greška braniti i SRJ i Državnu zajednicu. Treba da kažem: nema 
problema, zajednička država, srpski narod ima interes da bude takva i takva. Hoćete da 
budete pokrajina, hoćete da budete autonomni okrug? Šta želite? Ako to ne želite, ako imate 
dovoljnu većinu, izvolite: mi tražimo da se primeti činjenica da Srbi imaju dve države, odnosno 
tri, pošto je u Bosni i Hercegovini to primećeno ustavom. Hoćemo da i vi to primetite u 
ustavu. Neće Srbi da prave Republiku Srpsku, hoće da imaju kao u Makedoniji Albanci što 
imaju prava, dajte im ta prava i onda da prosto se zalažete u svetu za to. Ja mislim da bi, bez 
obzira na antisrpstvo, u Parizu, u Londonu, razumeli da 25 sumnjivih posto stanovništva u 
Makedoniji danas Vlada Makedonijom. Njima ne sme da se nametne koja će albanska stranka 
u koaliciju sa Makedoncima a oni su odredili Makedoncima da stranka koja ima manjinu ulazi u 
vladu. Mi ne tražimo, Srbi nisu nikad hteli da rasture Crnu Goru, Albanci su dva puta rasturali 
Makedoniju. Čovek koji je izdao makedonsku državu, pre toga izdao jugoslovensku državu, je 
danas drugi čovek Talat Džaferi, drugi čovek Makedonije. Mi to ne tražimo. U krajnjoj liniji, ko 
je bio nosilac tog nacionalizma Miloševićevog tamo - Đukanović. 

TV Happy  

Sadržaj: Ćirilica 

Datum emitovanja: 06.01.2020. 

Vrijeme emitovanja: 21:00:04 do 23:11:02 

Gosti: dr Aleksandar Raković, istoričar; dr Srđa Trifković, istoričar i publicista; Dobrivoje 
Tanasijević (Den Tana), nekadašnji fudbaler, glumac i ugostitelj; mr Dušan Babac, heraldičar i 
publicista.  

Voditelj: Milomir Marić 

 

Od 21:00:37 

Voditelj: Svim pravoslavnim hrišćanima koji slave Božić srećno Badnje veče, predstojeće Božićne 
praznike. Međutim, mi imamo situaciju da ili kad je Uskrs ili kad je Božić ovde su dramatične 
stvari, to tako ide stotinama godina. Šta se dešava u Crnoj Gori? 

Raković: Pa dešava se događanje naroda. Dešava se pravoslavna pobuna protiv bogaboraškog, 
antisrpskog, antihrišćanskog režima... 

Voditelj: Biraj reči... 

Raković: Na čijem je čelu demon... 
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Voditelj: Biraj reči, biraj reči... 

Raković: Demon... Birao sam reči, jer da nisam birao rekao bih đavo... koji je rešio da istera 
Srpsku pravoslavnu crkvu i da joj opljačka imovinu. S tim u vezi, dakle Srpska crkva je donela 
mere da se Milu Đukanoviću i Dušku Markoviću zabrani krštenje ukoliko oni to budu hteli da 
učine i da se iz pravoslavne crkve izopšte svi ministri i poslanici koji su glasali za ovaj Zakon. 
Jeste i nakon toga je usledila ova narodna pobuna, ova veličanstvena pobuna, ovakve litije. Ja 
ne znam da li su ikad igde viđene u svetu, u istoriji... 

Od 21:02:46 

Voditelj: Ovde su se i nečastivi umešali. Čim se pomenu demoni, đavoli odma’ se prekida neka 
mikrofonija... Ja ne znam gde smo sve mi uključeni, u kakve centre moći. Molim te biraj reči 
ubuduće inače će da nas isključe.  

Raković: Jasno mi je šta se dogodilo. Hvala vam na upozorenju. Međutim, ovu pobunu 
pravoslavnog naroda u Crnoj Gori protiv bogoboračkog režima nemoguće je zaustaviti... 

Voditelj: Da, ali pokušavaju da objasne da se ništa nije desilo... 

Raković: Ko to? 

Voditelj: I katolička crkva i muslimanska su na isti način ugrožene su ovim Zakonom. Međutim, 
oni su potpisali sporazum i da je to samo nominacija imovine i da će Srpska pravoslavna crkva 
i dalje koristiti objekte koje je koristila stotinama godina... 

Raković: Kao podstanar možda neko vreme. Međutim, možda ne ni kao podstanar zato što režim 
ima nameru da otme imovinu, da recimo u Buljaricama gde je ogromno bogatstvo zemljišno 
Srpske pravoslavne crkve napravi grad od koga će imati dodatne prihode... 

Voditelj: Kažu da je ovo borba ne za pravoslavne hramove jer uglavnom bezbožnici ni ne znaju 
šta bi s crkvama... Nego borba za plaže, za Ostrvo Cvijeća, borba za prevlaku Miholjsku, tu 
imaju i neki investitori ko zna odakle i što bi prodavala to crkva kad mogu oni... 

Raković: Ali je i jedno i drugo. Dakle, oni u stvari imaju jedan dvoslojan razlog zašto da Srpsku 
pravoslavnu crkvu isteraju iz Crne Gore. Oni bi naravno i za ostrva prodavali ulaznice. Mislim, 
Milo Đukanović bi i na taj način mogao da puni budžet Crne Gore. To imamo priliku da vidimo 
u Makedoniji da su njihove najvažnije crkve, ovaj, da se u njih ulazi tako što se kupuje 
ulaznica. Tako da nemam dilemu šta bi se sve moglo dogoditi... 

Voditelj: Za razliku od mnogih u Srbiji ja sam obilazio pravoslavne hramove u Makedoniji... 
(nerazgovjetno) i Nereze i Lesnovo i video sam da su to postali gotovo muzeji bez vernika. 
Meni nisu dozvolili da se slikam ispod one monumentalne freske cara Dušana u Lesnovu koja 
je možda preteča renesanse gde nema ništa svetačko nego jedan živ čovek, najveći vladar 
svoga doba i morao sam da dobije blagoslov arhiepiskopa novoproglašene makedonske crkve 
koji mi poslije nije dao blagoslov da se slikam ispod freske Stefana Nemanje i Svetoga Save. 
Tako bi bilo i u manastirima i u Crnoj Gori, na Kosovu, ako se ovo nastavi... 

Raković: Pitanje je naravno kako bi se sve to odvijalo u Crnoj Gori. Možemo da, pošto znamo s 
kim imamo posla da, dakle videli smo da imamo posla sa antihrističkim, antihrišćanskim 
režimom, da bi oni nešto, evo kako je najavio jedan njihov pravnik od naših crkava i manastira 
napravili poslastičarnice. To je čovek rekao, ja ga citiram.  

Voditelj: Ja sam već optužen u Crnoj Gori da širim neistine, da rušim novinarska pravila, baš 
zbog te poslastičarnice. 

Raković: Čovek je rekao, baš tako, da bi napravio poslastičarnicu, da je to praksa u svetu gde se 
ukaže šansa za to. Međutim, Đukanović nije računao na ovu pobunu naroda jer on je njegov 
onaj poslednji ratni intervju pred kraj godine koji je dao na crnogorskoj državnoj televiziji, on 
je bio ratni intervju u stvari, gde je rekao-izaći ćemo na ulicu i pokazaćemo vam da nas je 
više. Pa evo neka pokaže da ih je više. Znate, oni su se sada... 

Voditelj: Možete vi da se spalite, ali mi ćemo da uradimo ono što smo naumili... 
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Raković: Ovo je hrišćanska pobuna, ovaj, i spremali su u dva navrata klopku. Jedan je bio kada 
je Zvezda trebala da igra u Podgorici, gde su oni organizovali najokorelije pristalice DPS-a, po 
azbučnom redu znači, to je neverovatno, to je vrlo jasna i pouzdana informacija, koji su 
pozivali da dođu na utakmicu protiv Zvezde i da izazovu haos ne u samoj hali, gde je 
Budućnost garantovala bezbednost, nego na ulicama da tuku srpsku decu koja su u to vreme 
demonstrirala. Nekoliko hiljada dece između 14 i 20 godina trebalo je da bude meta tih 
delikvenata iz Demokratske partije socijalista. Ponovo su to hteli da urade prilikom 
predsednikove posete Pljevljima, da obuku te ljude u srpsko ruho, daju srpske zastave i da 
izazovu nerede u Pljevljima i da zato optuže Srbiju i srpski narod Crne Gore. Oba puta to je 
osujećeno, srećom. Evo za ovaj prvi put znamo da je bezbednosno-informativna agencija 
izričito rekla da je napeta situacija, da može doći do izgreda i da je najbolje ne ići da se igra 
utakmica u Podgorici. Situacija je veoma užarena. Đukanović ovo nije očekivao. Dakle, on je 
mislio da će glatko proći to u Skupštini. Zamalo da prođe glatko i srećom Andrija Mandić i 
Milan Knežević zajedno sa ostalim poslanicima Demokratskog fronta odigrali su vrlo važnu, čak 
mogu reći i istorijsku ulogu da pokušaju fizičkom silom da spreče donošenje tog 
bogoboračkog, razbojničkog i anti crkvenog zakona. Zahvaljujući naravno našem patrijarhu 
Irineju koji im je u tome puno pomogao jer im je rekao da treba pružiti otpor po svaku cenu i 
na svakom mestu protiv tog Zakona. Posle toga sledi ova hrišćanska pobuna. Naravno, to je 
događanje naroda koje je u stvari pod kapom, krovom srpskih episkopa u Crnoj Gori odnosno 
episkopa Srpske pravoslavne crkve u Crnoj Gori. To je jedna velika duhovna svetkovina koja 
mislim... Pazite, kada režim pogleda ovo, ANB, mafija, bilo ko, ko je deo te strukture... Mislim, 
oni zaista ne mogu protiv, prosto, ne mogu da nađu rešenje za ovo... Znate iako su to brutalni 
ljudi da oni se neće usuditi da krenu na narod fizičkom pa čak i ovom drugom silom koju ja ne 
želim da pomenem, posebno ne danas na Badnji dan, na Badnje veče, ali znate opet treba biti 
oprezan jer se od takvih tipova sve može očekivati. Pretnje su bile i jasno su iskazane ovim 
pucnjem na srpskog biznismena Daku Davidovića i na vladiku Joanikija, oni su sedeli zajedno. 
Plan tih struktura bio je da Daka Davidović na rukama umre, na rukama vladike Joanikija i da 
to izazove slom srpskog pokreta u Crnoj Gori i devastaciju jednostavno neku, apatiju. 
Međutim, to se nije dogodilo. Božija volja spasila je Daku Davidovića. Vladika Joanikije je 
danas zajedno sa, na prvom mestu naravno mitropolitom Amfilohijem na čelu ovoga 
događanja naroda i ovaj kao što vidimo oni koji su imali nameru da izazovu krizu u srpskom i 
pravoslavnom telu u Crnoj Gori zapravo doveli su do toga, do potpune integracije. I ovo za šta 
se pre nekoliko godina zalagala samo nekolicina... Ja sam gotovo bio usamljen u medijima u 
Srbiji, stalno sam govorio o tom, o potrebi da se Srbima u Crnoj Gori pomogne i ovaj, sada je 
to već događanje naroda i u Srbiji i u Republici Srpskoj. Dakle vidimo, stotine hiljada ljudi su 
na ulicama Beograda, Banja Luke, Niša, Novog Sada, Trebinja, Nevesinja, Užica, Kralja, Čačka 
i tako dalje. Sad, neki grad ću zaboraviti u srpskim zemljama. Dakle, uspeli smo svi zajedno 
da otvorimo srpsko pitanje u Crnoj Gori i da krenemo ka tome da se Crna Gora vrati u svoj 
srpski identitet što ona zaslužuje po svojoj istoriji i tradiciji. Ona je srpska Sparta. Trenutno je 
srpska Sparta više Banja Luka, odnosno Republika Srpska, ali da otvorimo tu utakmicu koja je 
pozitivna po nas, koja će od te dve države biti srpska, odnosno nositi ime srpske Sparte. 
Dakle, da li će to biti Republika Srpska ili ponovo Crna Gora. Dakle, Srbija u to ne treba da se 
meša. Zaista je lepo gledati kada Srbi iz neke od srpskih republika se utrkuju da pokažu koji 
su trenutno za nas najjači i najznačajniji za nas u srpstvu.  

Voditelj: Mi koje su i zmije ujedale i guštera se plašimo. I uvek kad se dešava događanje srpskog 
naroda to nam se obije o glavu. Ono šta je bilo tokom poslednje tri decenije nas upozorava da 
budemo oprezni i da će kazna centara moći koji stoje iza raznih antisrpskih akcija biti brutalna.  

Trifković: Pa ja bih samo podsetio da i daleko pre početka te za Srbe vrlo teške i mučne tri 
decenije imali smo jedno grozno, monstruozno, đavolsko Badnje veče, to je bilo u Kolašinu 
’42. godine kada su u svom krvavom piru komunisti pobili 60 najviđenijih domaćina i bacili ih 
na ono čuveno pasje groblje. A ovaj udruženi zločinački poduhvat zvani Vlada Crne Gore se 
nastavlja direktno na tradicije...  

Voditelj: Božićnjeg ustanka 1918... 

Trifković: Ne... Na Božićni pokolj u Kolašinu ’42. godine. Oni se ne oslanjaju čak ni na tradicije 
13. jula nego na tradicije 12. jula kada su crnogorski separatisti na Cetinju izdali svoj proglas i 
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proglasili nekakvu nesrpsku i antisrpsku Crnu Goru. Oni se oslanjaju i na tradiciju Sekule 
Drljevića koji je nakon pogibije Pavla Đurišića i kolone Crnogoraca na Lijevča polju stvorio 
takozvanu crnogorsku narodnu vojsku pod okriljem Ante Pavelića. Dakle, to je jedna duga 
tradicija i taj udruženi zločinački poduhvat je sada naišao na tvrđi orah nego što je očekivao. 
Ovo međutim nije samo pobuna pravoslavnog naroda protiv jednog monstruoznog zakona, 
ovo je takođe i kumulativni efekat jednog višedecenijskog nezadovoljstva naroda, čak 
uključujući i možda one koji se ne osećaju kao Srbi ili koji nisu verni, ali koji su svejedno sa 
ovom kapi koja je prelila čašu svrstali u ovaj stroj, jer reč je o jednom režimu koji je našao, pa 
zašao. Mislim da je Milo Đukanović delimično bio motivisan željom i da odvrati pažnju 
kompromitujućeg video materijala koji je Knežević iz Londona periodično servirao i pri čemu 
još uvek ono što je on najavljivao kao šlag na torti nije ni objavljeno. Ali je ispalo da lek koji je 
hteo da upotrebi protiv te boljke se pokazao daleko opasnijim otrovom nego i boljka sama. 
Tako da ono što sada vidimo na delu je ono što bi malo ko očekivao pre tri decenije na 
početku jugoslovenske drame, raspada i ratova 90-ih, a to je da će posle svih investiranih 
milijardi dolara u pre komponovanje srpske psihe i posle svih investiranih vojnih efektiva u 
operacije prvo protiv Republike Srpske od 93. do 95., a potom i protiv same Srbije 99. Dakle, 
da će na pragu treće decenije 21. veka Srbi i dalje biti živi i duhom zdravi od Prijedora i Banja 
Luke na severo-zapadu pa do srpske Crne Gore na jugo-istoku, od Jadranske obale na jugo-
zapadu, pa do Banata, Bačke i Srema na severo-istoku, malo li je... 

Od 21:57:02 

Raković: Slažem se sa kolegom Trifkovićem za ovaj ’apel 88’. Imaju tri lika koja nedostaju u tom 
apelu. Nedostaje Pavelić, Tito i Krleža. Tuđman ne nedostaje zato što je Tuđman Miloševiću 
rekao - Crnogorci su Srbi i oni će ići sa vama zajedno. Dakle, to je Tuđman rekao Miloševiću. 
Znači, on se ne bi saglasio sa ovim apelom... 

Trifković: Sekula Drljević ne nedostaje jer je reinkarniran u Milu Đukanoviću. 

Raković: Tako je, to je Milo Đukanović. Milo Đukanović je u stvari nastavljač... 

Voditelj: O čemu ti govoriš? Evropa je rekla da je on otvorio... Samo još jedno poglavlje mu fali 
za ulazak u Evropsku uniju, da je to zemlja gde je vladavina prava, iako iz Beograda zovu tu 
zemlju mafijaška država... 

Od 22:00:08 

Raković: Mi danas prisustvujemo nesvakidašnjim scenama koje naši neprijatelji ne mogu da 
shvate, a to je da je u Crnoj Gori događanje naroda veće nego kada je bila antibirokratska 
revolucija 89. godine. Ovo je veće događanje naroda. Tad je to bilo pod Miloševićevom 
palicom, a sada je pod svodom, duhovnim svodom Srpske pravoslavne crkve, ali je po svom 
gabaritu veće. Srbi u Crnoj Gori su integrisali sve Srbe sada i nikada srpsko pitanje u Crnoj 
Gori nije bilo toliko aktuelizovano kao što je danas. Ovaj, tako da ni odgovor ovih američkih 
ambasadorki u Podgorici ne može biti ni nikakav drugi nego tako besmislen tako da ona se 
hvata za jedno, jedan događaj u Beogradu kada je reč o ovoj takozvanoj zastavi. To je 
takozvana zastava. Znači prava zastava Crne Gore je istorijska zastava, crveno-plavo-bela 
trobojka. Dakle srpska trobojka Knjaževine i Kraljevine Crne Gore uvedena u vreme knjaza 
Danila i Ustavom zapečaćena, Ustavom knjaza odnosno kralja Nikole. Ona na svojoj crveno-
plavo-beloj trobojci ima i dvoglavog orla Nemanjića odnosno Petrovića sa raširenim krilima. To 
je Dušanov beli orao kako ga je zvao kralj Nikola. Dakle, to je prava istorijska zastava Crne 
Gore, crveno-plavo-bela trobojka koju čak ni komunisti nisu skidali. Znači i oni su imali crveno-
plavo-belu trobojku, doduše sa petokrakom, ali ni oni nisu dirali ovu zastavu. Ova 
Đukanovićeva verzija zastave, ona zapravo nije ništa. To je jedno ništa. To je u stvari zastava 
koja je neka mešavina zastave Ferarija i albanske zastave. Dakle, zastava Ferarija je tako, 
crvena sa žutim poljem, ima konja na sebi, a albanska ima crnog dvoglavog orla.  

Od 22:03:05 

Voditelj: Nas optužuju da smo centar neke ruske akcije na Balkanu, da se suprotstavljamo 
zemljama koje su članovi NATO pakta i da svaki napad iz Srbije je napad na NATO pakt. Mada 
je Tramp rekao da neće da brani Crnu Goru ako je neko napadne... 
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Raković: Neće, neće... 

Voditelj: I smatrao je kaže da Crnogorci su previše ratoborni, da će oni same da se brane, po 
cenu da izazovu Treći svetski rat.  

Raković: Sigurno NATO neće intervenisati u Crnoj Gori, dakle kada je reč Đukanovićevom režimu. 
To je nemoguće... 

Voditelj: Da li će Amerika, da li će NATO da interveniše? 

Trifković: Taman posla. Neće sigurno... 

Od 22:25:37 

Raković: Lepo je što ste ovde uporedili scene terora nad Srbima na Kosovu i Metohiji i terora nad 
Srbima u Crnoj Gori. Ja se zahvaljujem i čestitam što ste vi ovako lepo to sve spakovali. Jer to 
jeste to. Teror UCK i teror ovog Đukanovićevog režima su istovetan paket koji treba da 
dovede do potpunog istrebljenja Srba i na Kosovu i Metohiji i u Crnoj Gori.  

Voditelj: Oni žele da nas oslobode, da nas prevedu u NATO, da nas prevedu na zapad. Možda 
Crnogorci prave neku diplomatsku misiju da nas osveste.  

Raković: Pa diplomatska misija je izvanredna. Istrebljenje srpskog naroda... 

Od 23:09:07 

Voditelj: A možda smo i mi krivi. Evo recimo dok smo bili upravu ceo svet je hteo da budu Srbi. 
Evo i Hrvati, svi, svi su nam jurili u zagrljaj. Kad smo se našli na pogrešnoj strani istorije, kako 
kaže američki ambasador, niko više neće da bude Srbin, čak ni Crnogorci.  

Raković: Rešili smo se kukolja, otišli su oni koji su bili slabi, što je osnažilo našu srpsku naciju i 
ovo sad što imamo... 

Voditelj: Ček, Den ti sigurno fudbal u Crnoj Gori tad su svi bili Srbi... 

Tanasijević: Ja sam proveo godinu dana u Kotoru, 51. do 52. i ja uopšte nisam znao... 

Voditelj: Nisi video nikakvog Crnogorca tamo... 

Tanasijević: Ne, ja sam mislio da su Crnogorci Srbi, ja nikad nisam čuo da su Crnogorci... 

Raković: Do devedeset i neke to se podrazumevalo da su oni Srbi kao što smo i mi, samo... 

Voditelj: A ko je izmislio te Crnogorce? 

Trifković: Đilas. 

Raković: Ne, bilo pre. To je bečko-vatikansko-hrvatska ujdurma koja je toj njihovoj kuhinji 
kuvamo stotinak godina pre Đilasa.  

Trifković: Ne, hteo sam da kažem, Đilas je u komunističkoj Jugoslaviji bio direktno otac 
crnogorske nacije, ali on je mislio da se to neće oslanjati na tradiciju Savića Markovića 
Štedimlije i Sekule Drljevića. Međutim, Milo je napravio sintezu Đilasovsko-komunističke i 
ustaške komponente... 

Raković: Ali više crpi iz fašističko-ustaške nego iz one komunističke. Više crpi svojih ideja iz te... 

Voditelj: Ko zna šta ćete vi da kažete, moram da prekidam ovo. Ovi prisluškuju sa svih strana, 
prekidaju, ja ne znam šta je ovo.  

TV Happy 

Sadržaj: Ćirilica 

Datum emitovanja: 27.01.2020. 

Vrijeme emitovanja: 21:00:03 do 23:29:50 
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Gosti: Predrag Marković, istoričar; Tomislav Kresović, analitičar; Toma Fila, advokat; Duško Tadić, 
haški optuženik; Dragan Vujičić, novinar. 

Voditelj: Milomir Marić 

Od 21:00:24 

Voditelj: Dobro veče. Ćirilica. Šta da se radi? Da li da se oni upišu u Srbe ili da se mi ispišem o iz 
Srba? Crna legenda o nama traje hiljadama godina to je počelo onda kad su Nemanjići vladari 
neovlašćeno bez građevinske dozvole, suprotno odlukama velikih sila, aspiracijama imperija, 
počeli da grade po Balkanu države, manastire, da šire kulturu, i evo do dana današnjeg nikako 
da obeležimo šta je naše a da to ne bude velikosrpska hegemonija. Evo čuli smo priču, 
najviđeniji Srbi potpisuju peticije da treba da se zaustavi ta srpska agresija koja širi 
nestabilnost, već decenijama, ovde, da pravi nemire u Crnoj Gori, u Bosni, u Makedoniji. I dok 
se ne obuzda Srbija nema mira na Balkanu. Da li će istoričari biti dostojni ove političke 
propagande koja traje već decenijama? 

U nastavku se govori o zločinima za koje su, prema učesnicima emisije, Srbi nepravedno optuženi. 
Prikazuju se snimci logora Omarska za koje se tvrdi da predstavljaju proizvod medijske 
manipulacije. Jedan od gostiju je i Duško Tadić, prva osoba osuđena na Međunarodnom sudu 
za ratne zločine počinjene na području bivše Jugoslavije (ICTY), koji govori da su optužbe 
protiv njega rezultat antisrpske propagande. 

Od 22:00:27 

Kresović: Mi jednostavno, kao narod, nismo bili dovoljno spremni, i kao država, da ulažemo u 
pitanje sopstvene istine i informacija, pošto se već više od 100 godina ratovi vode, pre svega, 
informatički. I ova sad pričao mrežnim ratovima je zapravo bila eksperiment od Iraka, preko 
Bosne do Kosova. 

Vujičić: Ne, možemo pričati tako. I ovo što se događa u Crnoj Gori je sociološko- biološki 
eksperiment, koliko mogu da izdrže. Nije hibridni tim Sjedinjenih Američkih država i NATO-a 
došao tamo da izgubi. Znači to će trajati. Ovaj rat će trajati mesecima. Ali to nije sad tema. 

U nastavku se govori o genocidu, da li postoji „mikro-genocid“, zašto su Srbi „uvijek na pogrešnoj 
strani istorije“. Tadić govori o zločinima za koje je, kako kaže, lažno optužen. 

Od 22:49:56 

Voditelj: Trebalo je uništiti ideju Velike Srbije. Prvo, ideja Velike Srbije je vojska JNA, 
komunizam. Sad je ideja Velike Srbije - Srpska pravoslavna crkva. Dokle su srpski manastiri 
dotle je velikosrpska ideja. Imamo situaciju da se Srpska pravoslavna crkva u Crnoj Gori sada 
doživljava, u jednoj NATO zemlji, kao obična ruska agentura i svaka borba NATO pakta protiv 
te ruske agenture, u obliku Srpske pravoslavne crkve i kulture, je dozvoljena. 

Vujičić: Ja bih to nešto drugačije. To nije prvi put. Srpska crkva i imovina srpske crkve je, recimo, 
u najboljem, u najstrašnijem obliku, '41 godine u NDH-a bila rešena. Kao što Srbija, evo 
nedavno sam pisao o tome, baš o knjizi akademika Davida, pa nisam znao da je postojao u 
Hrvatskoj ured za rušenje srpskih crkava. On se nalazio u Praškoj ulici broj 4, u centru 
Zagreba. Znači ured za rušenje srpskih crkava. Šta je podrazumevao? Znači nekih 15-ak 
crkava je tako porušeno, što su došli zidari, na stručan način da lepo to razgrade. Drugi vid, 
naravno to je totalni genocid, tad se zove tako knjiga, je prisvajanje srpskih crkava.  

U nastavku Vujačić objašnjava kako su, u periodu o kome govori, pravoslavne crkve pretvarane u 
katoličke. U nastavku slijedi: 

Vujičić: Ja kad govorim o Crnoj Gori mene hvata jeza, nadam se da do toga neće doći i ne znam, 
molim Boga, da do toga ne dođe. Ali ovo je već bilo. Znači crkva je bila ta kojoj se imovina 
otima po zakonu, kao što je i ovo donet zakon. Ovo se radi isto po zakonu. S tim što je recimo 
Akšamović (prim. aut. biskup đakovački Antun Akšamović kojeg Vujičić dovodi u vezu sa 
pretvaranjem pravoslavnih crkava u katoličke, 1942.god.) ako ćemo na njegovom slučaju, tog 
biskupa, on je bio poslije rata - ratni zločinac. '58 godine, umro je '59, '58 godine odlikovan je 
od Josipa Broza Tita ordenom Bratstva i jedinstva. Tako da kažem, za sve ovo što pričamo 
imamo uporište u istoriji. 
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Od 22:55:12 

Kresović: U publikaciji koju smo radili o Hrvatskoj i o hrvatsko-srpskim odnosima, upravo kada se 
govori o zabrani, zakona o zabrani upotrebe i ćirilice i crkve, i tako dalje, ovdje su uredbe 
(prim. aut. pokazuje knjigu) koje su sada slične sa finim, mekanim, potiskivanjem ćirilice u 
Crnoj Gori i u nekim drugim zemljama. Na jedan fin način, gubitkom identiteta. I to je zapravo 
jedan osnov jednog dugoročnog, sistematskog plana da, korak po korak, mi prvo izvršimo 
sopstvenu reviziju, da se odreknemo sopstvene istorije, da nam se pravi nova istorija, po 
modelu iz '914 godine, gde (prim. aut. nerazumljivo) istoričar, gde i naša Biljana Srbljanović o 
Gavrilu Principu priča kao o Osami bin Ladenu modernog doba, kao revolucionaru. I vi i mi, 
zapravo ovde se sadašnje, mlade generacije se uče, odnosno ne uče svojoj istoriji. 

Od 22:57:40 

Voditelj: Ali Tomo (prim. aut. obraća se Fili), vi očigledno, se ponašaš kao čovek koga je 
pregazilo vreme. Ti ne razumeš ove nove trendove. Evo postoji jedna čitava generacija 
intelektualaca koji su kupovali diplome u ovoj "Index aferi", u Kragujevcu, između ostalog i 
predsednik crnogorske vlade Duško Marković, koji kaže, jer on je kupio diplomu u Kragujevcu, 
kaže: šta je Njegoš znao ko je on. Kaže: on je pričao da je Srbin, kaže: on nije bio svestan ko 
je. Petar Cetinjski, kralj Nikola, to su sve nesretni ljudi i novi crnogorski premijer zna ko su oni 
bili bolje nego oni kad su živeli, jer je on u Kragujevcu diplomirao. 

U nastavku govore o očuvanju srpskog identiteta. 

Od 23:00:38 

Voditelj: Evo kako si ti primio događaje u Crnoj Gori (prim. aut. obraća se Markoviću)? 

Marković: Pa ja sam se mnogo pokajao što sam kritikovao Crnogorce za tu odluku. Ja sam 
zapravo shvatio da su oni, hoće da uvedu evropske standarde, da se zna šta je čija imovina, i 
ja sam siguran da će oni sada da pohrle u Srbiju da pokažu da su njihove investicije na 
Zlatiboru, Vračar, Dedinje, da su potpuno zakonite. Ja kažem sad našoj državi da im pomogne 
u tome. Da svoje evro-atlantske standarde prošire na Beograd, Novi Sad. Jer uništavanje 
Zlatibora jeste greh ali nije krivično delo. I sad ja verujem da će Crnogorci, pošto će crkvu da 
nateraju da nađe JMBG Vasilija Ostroškog, da će sada sami da dođu... 

Voditelj: Čekaj. Da li je to sve što je crnogorska kultura "divlja gradnja" gde su Srbi neovlašćeno? 

Marković: Ne, crkva je gradila divlju gradnju za razliku od Crne Gore koja u Srbiji sve radi po 
zakonu... 

Voditelj: ...Tomo, ti imaš ovde materijal kako je rešeno crkveno pitanje... 

Marković: Pošto oni napadaju Srpsku crkvu za divlju gradnju onda bi trebalo da pokažu da su 
protiv divlje gradnje u Srbiji. Znači ovaj crni novac što se sliva u Srbiju iz regiona, znači 
trebalo bi da crnogorski političari prvi kažu: evo dokaz za svaku veliku investiciju na Zlatibor, 
Novi Sad, Vračar. Ja sam siguran da će oni kao veoma pošteni ljudi, i principijelni, to da 
urade. I mi treba da pomognemo. Treba da napravimo spiskove te imovine i da pomognemo 
Crnoj Gori... 

Fila: Da vidimo odakle, od kojih para... 

Fila u nastavku pravi paralelu u odnosu na Srpsku pravoslavnu crkvu u Makedoniji, koja je kako 
kaže ostala bez vjernika. Nastavlja: 

Fila: U Crnoj Gori naprotiv. Ta Crnogorska crkva, kod tog Dedeića, mi sad pričaju: za časni krst je 
plivao jedan čovek... 

Kresović: ...Nije uspeo da uđe u vodu... 

Fila: ...Udavio se... 

Voditelj: ...Zaledio se... (prim.aut. smijeh i aplauz) 

Od 23:07:38 
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Marković: Sreća da crnogorsku crkvu prave bezbožnici. tako da, to bi bio prvi slučaj da neku 
crkvu naprave, dakle, potpuni bezbožnici. 

Kresović: Antonije Abramović (prim. aut. poglavar Crnogorske pravoslavne crkve 1919-1996.) je 
upravo iz CIA-e došao tamo... 

Voditelj: Evo ti si crkveni advokat (prim.aut. obraća se Fili). Da li je normalno da se crkva 
registruje u stanici milicije? Evo '45 je pokušana Crnogorska crkva u stanici milicije i '91 u 
stanici milicije?  

Fila objašnjava da nije važno i da je Saborna crkva u Beogradu državna imovina. Nastavlja:  

Fila: Njih ne interesuju crkve, neće da upadaju u crkve. 'Oće imovinu, da preko puta Ostroga 
otvore kockarnicu, javnu kuću, muziku, šta 'oćeš. Dođu ljidi da gledaju Vasilija Ostroškog, da 
se poklone moštima, onda malo igraju rulet, malo popiju i tako dalje... 

Voditelj: Ali ako je rulet voleo i Njegoš, i voleo bilijar, zašto ne bi ljudi modernog doba... 

Od 23:10:54 

Marković: Crkva traje 800 godina. Ne verujem da će ovi Milovi, znači ako nisu Osmanlije uspele i 
ustaše da unište srpsku crkvu ne verujem da će Duško Marković (prim. aut. aplauz). 

Fila: Ovo je događanje naroda. Stvarno događanje naroda. Ali evo danas, već u Cetinju otkazuju 
litije. Pa ne daj bože da padne krv među našim u Crnoj Gori. Ja ću onda pola moje zemlje da 
vratim u Crnu Goru. 
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TV Happy  

Sadržaj: Posle ručka 

Datum emitovanja: 20.01.2020. 

Vrijeme emitovanja: 15:30:10 do 17:30:15 

Gosti: Gosti: Vladan S. Bojić, advokat; dr Jovan Janjić, književnik i biograf patrijarha Pavla; Gojko 
Raičević, glavni urednik portala „IN4S“; Lucija Đurašković, radnik JP Muzeji i galerija Budve 

Voditelj: Vanja Bulić 

 

Voditelj: Dobar dan poštovani gledaoci. Ovo je emisija Posle ručka. Ako ste ručali, želim vam 
prijatno popodne, čak i uz ovu emisiju koja neće baš biti slatka. Znate kako, postoje teme koje 
bole, žuljaju, sve one koji imaju na početku nacije kojoj pripadaju slovo S. Dakle govorimo o 
Srbima, govorimo o Srbima u Srbiji, Srbima u Crnoj Gori, Crnogorcima u Crnoj Gori. Stižu 
zvanične vesti iz Vlade Crne Gore, predsednik kaže: Crna Gora neće povući Zakon o slobodi 
veroispovesti, koji je ustalasao, zaista ustalasao ovaj deo Balkana. Masovni protesti u Crnoj 
Gori. Mi ih ovde u Srbiji pratimo na jedan način, verovatno u Crnoj Gori na drugi. Danas ćemo 
imati troje gostiju iz Crne Gore. Dobar dan. Prvo, hvala vam što ste došli u emisiju i nadam se 
da ćemo malo gledaocima pojasniti neke stvari. Znate kako, kad se nešto čuje iz prve ruke 
nije isto kao kad se čita pa se tumači ono što je između redova. 

Početak razgovora vezan je za relikvije koje se nalaze na Cetinju, jer, kako voditelj navodi, po 
mišljenjima mnogih ovo što se trenutno događa u CG ima veze sa tim. G. Janjić pominje tri 
hrišćanske svetinje koje se nalaze na teritoriji CG, ali da to ne znači da to pripada državi Crnoj 
Gori. Navodi da, iako povjerene na čuvanje Srpskoj pravoslavnoj Crkvi, to nisu ni svetinje 
Srpske pravoslavne crkve, već opšte hrišćanske svetinje. U nastavku se objašnjava kako su 
one dospjele u Crnu Goru i ističe se njihova neprocjenjivu vrijednost.  

Od 16:01:55 

Janjić: Ovo što se dešava u Crnoj Gori, ne tiče se samo crkve pravoslavne u Crnoj Gori, odnosno 
ljudi koji ispovedaju pravoslavnu veru u Crnoj Gori. Ovo se tiče ljudi pravoslavne vere na 
celom kanonskom području Srpske pravoslavne crkve, jer ovde se udarilo na imovinu Srpske 
pravoslavne crkve, koja se nalazi na području Crne Gore, a Srpska pravoslavna crkva opet nije 
sama za sebe. Ona je sastavni deo Vaseljenske pravoslavne crkve. Dakle ovo što se dešava, 
što se tiče pravoslavlja na svetskom nivou i zato nije čudo, nije čudo nego je potrebno 
naprotiv da reaguje i carigradski patrijarh i, što je reagovao, Sinod Ruske pravoslavne crkve i 
drugih pomesnih crkava. I moraće i dalje da reaguju. Ono što je, isto moramo odmah reći i 
staviti do znanja, da ovde ne sme se stati. Jer onaj ko je doneo ovaj zakon on računa da taj 
zakon implementira. To je uostalom juče i gospodar Crne Gore i rekao, da on istrajava na 
tome. Naravno da će oni činiti na tome da ovaj zakon zaživi, da proizvede pravna dejstva. 
Nažalost to je pogubno ako ostane tako, jer takve situacije nikada nije bilo u svetu, niti može 
biti. To je neodrživo stanje. Zato možda neko računa da će se narod izmoriti sa ovim - ne. 
Nažalost to jeste iznurivanje naroda ali ne sme se nikada stati sve dok se ovaj zakon ne stavi 
van pravne snage. Dakle reagovala je Srpska pravoslavna crkva, mora i dalje reagovati i svi 
moraju se boriti za to dok se ne vrati ono stanje kako jeste, a da se pokaže da je ovaj zakon - 
zakon bezakonja i da crkva u Crnoj Gori može slobodno da ispoveda svoju veru i da slobodno 
raspolaže svojom imovinom. Dakle reagovaće i crkva i državni organi su dužni da reaguju... 

Voditelj: Ali nalazi se malo i u nebranom grožđu. Kako, država ne sme agresivno, a jeste njen 
narod dole to. Kako vi vidite reakciju uopšte Srbije (prim. aut. obraća se Raičeviću)? Kako se 
ona tamo tumači, kako se objašnjava?. Da li kažu da nedovoljno ili dovoljno, se brani ono što 
je srpsko u Crnoj Gori? 

Raičević: Prošao je jedan duži period opšteg mraka u informativnoj sferi u Srbiji vezano za položaj 
srpskog naroda u Crnoj Gori.  

Voditelj: Misliš da je bio mrak? 
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Raičević: Apsolutni mrak. Apsolutni mrak, veže se za period od demokratskih promjena u Srbiji 
2000. godine. I on je jedan period trajao i za vrijeme ove sad vlasti. Međutim za poslednjih, 
jedno, godinu i po dana očigledno, i mediji sami po sebi, a i izvjesna reagovanja koja su 
dolazila iz državnog vrha iz Srbije, pokrenuli su medijske poslanike da se pozabave sa braćom 
koja žive sa druge strane administrativne granice. Tako da sad imamo zastupljenost Crne Gore 
u medijima u Srbiji, to očigledno da je i rezultovalo sa ovim da imamo toliku podršku kao 
vjernici Srpske pravoslavne crkve u Crnoj Gori, od strane naših sunarodnika iz Srbije. Tako da 
je zaista veliko zadovoljstvo kad pogledamo Zaječar na nogama, da gledamo gradove u 
Republici Srpskoj koji daju nesebično podršku. A sa druge strane to ohrabruje i nas u Crnoj 
Gori i vraća nadu svima nama da Crna Gora nije ono kako je doživljavana za sve ove godine 
kad smo mi svi bili doživljavani kao Milovi glasači, Milovi igrači ili kako smo sve nazivani, nego 
da u Crnoj Gori ima jedan broj građana koji itekako drže do svog porijekla, to potvrđuju i 
mnogobrojne litije i molebani ovih dana. Taj odnos prema Srpskoj pravoslavnoj crkvi, prema 
srpskim svetinjama na kraju krajeva, je odnos koji je izgrađen u Crnoj Gori kao odnos prema 
srpskom narodu. Srpski narod u Crnoj Gori je izuzetno diskriminisan, neko je od kolega 
pomenuo diskriminaciju. Mi imamo podatke koji dolaze upravo iz Vlade Crne Gore, iz resornog 
ministarstva za ljudska i manjinska prava, koji potvrđuju da od 28%, koliko je Srba popisano 
2011. na pokradenom popisu, po njihovim informacijama oko 7% je zaposleno u organima 
državne uprave. To su podaci koji odgovaraju sistemu aparthejda, pa pomenimo da recimo u 
Višem, Upravnom, Apelacionom, Vrhovnom i Ustavnom sudu, od svih tih sudova imamo samo 
jednog sudiju koji je nacionalni Srbin. Sve ostalo su nacionalni Crnogorci ili Bošnjaci i Albanci. 

od 16:11:46 

U program se putem telefona uključuje glumac Slaviša Čurović 

Čurović: Nisam mogao doći u emisiju, iako sam bio pozvan jer radim, pa evo sa snimanja se 
uključujem. Hteo bih samo da pozdravim sve goste i da kažem svima u studiju i gledaocima 
vašim, da apsolutno podržavam sve što radi naša crkva, Srpska pravoslavna u Crnoj Gori i 
ovaj protest. I javno sam to uradio naravno i želio bih da poručim svima, svim ljudima dobre 
volje i svim ljudima da kažem, iole normalnim, samo toliko da budu, da se ovo mora braniti iz 
prostog razloga jer ovim branimo svoje ime i prezime. 

Komentarišući šta o ovome misle njegove kolege u Crnoj Gori, kaže: 

Čurović: Znate u Crnoj Gori je navikao da se ćuti i da se čeka da prođe, iako oni znaju za kim 
zvona zvone, a zvone za njima. Samo to ne razumiju. Ali ja sam odande i otišao iz prostog 
razloga što sam vidio da je tamo jedno apsolutno beznađe kulturno i životno, koje je naravno 
(nerazumljivo) ova vlast svih ovih 30 godina. Evo kao zadatak ludila a to je zadatak ludila baš, 
sveopšteg, ideološko, oni su krenuli i na hramove. Ali to mislim da ne može proći jer je 
ogromna masa svijeta protiv i da imaju mozga povukli bi ovaj zakon, ali mislim da neće da ga 
povlače, naravno jer radi se o sujeti, jer bi narod konačno shvatio da može da se izbori za 
nešto svoje. 

Od 16:15:35 

Čurović: Ja mislim da je ovo dobra stvar, da se promijeni način razmišljanja, prvo. I da se, drugo, 
Crna Gora dozove sama svojoj pameti koja van svetosavlja i van naše crkve, i van celokupnog 
srpskog, naravno sa crnogorskom osobenošću, ko voli da je baštini, ja mislim da ne postoji 
nikakva razlika ni osobenost, ali dobro. To je ključna stvar sada u Crnoj Gori, poslednja šansa 
da se ne razbratimimo. Jer ako uspiju u ovome mi ćemo se razbratiti a onda ćemo ostati u 
Crnoj Gori kao sirak tužni bez iđe ikoga. I to će biti za Crnu Goru fatalni i poslednji udarac koji 
će je nokautirati. Zato mislim da je narod to prepoznao, više osjećajem nego znanjem, a sada 
i saznao, i da će narod u Srbiji to jednostavno znati da cijeni i znati da poštuje i ostaje ona 
moja: poziv za prvu, drugu i treću generaciju Srba iz Crne Gore da idemo tamo da dolje to 
branimo. Drukčije se ne može! 

Voditelj: A kako misliš to da braniš? Kad to kažeš, na šta misliš? 

Čurović: Lijepo. Kad me pitaju gdje ideš, kažem: idem kući. Šta mogu. I ti Vanja isto možeš da 
ideš. Đe ćeš? Idem da obiđem đedov grob. Eto. 
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Na pitanje šta o tome misle njegove kolege u Podgorici, Čurović odgovara: 

Čurović: Što se tiče mog društvenog angažmana, mogu da misle što god hoće. Ja mislim 
oduvijek iskreno, istinito i kažem ono što mislim. Tako i oko ovoga. A u Crnoj Gori neka misle 
šta god hoće. Neka se drže onda oni pozorišta iz koga nestaje (nerazumljivo), iz koga nestaje 
sve živo, do tegova (nerazumljivo). Pa ako žive u tom svijetu, neka nastave da žive i izigravaju 
(nerazumljivo). Ali neka se samo onda ne traže da ih Beograd primi kad treba. Jer po meni ne 
bi trebao da ih primi ako su oni protiv zajednice Srbije i Crne Gore i protiv crkve. Onda neka 
ostanu dolje... 

Voditelj: Dobro. Ne treba biti toliko drastičan, da ne prebrojavamo što kažu... 

Čurović: Ali zar nije drastičnije ovo što nam otimaju crkve, hoće da krenu da nam otimaju kuće, 
ja ne znam šta treba uraditi. Nisam ja protiv kulture koja povezuje narode ali ako ti meni 
udaraš na osnovni stub moje kulture, a to je crkva i tradicija, šta treba ja da uradim. Da ti 
dopustim da mi dođeš ovde i radiš šta hoćeš? 

Od 16:33:24 

U program se putem telefona uključuje gledalac. 

Gledalac: Halo, dobar dan. Pozdrav gospodinu Vanji, pozdrav gostima. Molim vas, ako mogu da 
vam otvorim temu u pravom smeru. Šta se dešava u Crnoj Gori? U Crnoj Gori je na sceni 
formiranje institucija crkvenih Crne Gore. Sledeća faza je prelazak pod patronat pape i 
katoličke crkve. Ko to ne shvata, taj ne shvata ništa, taj proces. Neće on da napravi sada 
crnogorske pravoslavne crkve i završena priča. Ne, to je samo faza ka prelasku, jer njemu 
trebaju objekti. I onda kad dobije objekte, onda sledeća faza je prelazak pod vlast pape i 
završena priča. U Crnoj Gori vezano za pravoslavlje. To mora da shvati svako. 

Voditelj pita odakle gledalac zove i da li je vjernik. Gledalac odgovara: 

Gledalac: Nije bitno čega ja verujem, bitno je šta se dešava u Crnoj Gori… 

Voditelj: Koliko ste vi obavešteni, šta se dešava? 

Gledalac: Ja ne da sam obavešten, ja imam 80 godina, imam ogromno znanje o globalnim 
situacijama. Na sceni je Četvrti Rajh, gospodine Buliću. 

Voditelj: Mnogo je široka priča. Hvala što ste zvali. 

Od 16:41:22 

Voditelj: A recite mi koliko ima objekata ova takozvana Crnogorska pravoslavna crkva? Je li ima 
otetih ili novoizgrađenih? 

Janjić: Ne znam jel’ ima dva neka, koja su uzurpirali... 

Đurašković: Pa vidite, ima mnogo, nema mnogo vjerovatno, ali dobro, to je njihovo pravo da 
vjeruju u Crnogorsku pravoslavnu crkvu, da se za to opredele. Niko nema ništa protiv toga. Ali 
izvanredan intervju je dao gospodin iz Hrvatske, Drago Pilsel, koji je to fantastično objasnio u 
smislu da niko ne brani njima da grade, neka im država da imanja, neka grade, neka tamo 
obavljaju svoje vjerske obrede, neka se prijavljuju da dobiju tu autokefalnost, koju nikad nisu 
imali, neka jednostavno se bave tim stvarima religije, vjere. Neka privlače taj narod ako misle 
da ih mogu privući. Ali problem je. Hoću da kažem da je upravo to nešto što niko ne brani, ali 
ne možemo da se pomirimo sa tim da se u jednoj sekularnoj državi, pazite, podstiče druga 
crkva. Pazite, ako je sekularna nema miješanja, i da se onda, to su isto najavljivali u 
medijima, mislim da vi to najbolje znate (prim. aut. braća se Raičeviću), da se svetinje koje su 
do sada pripadale, i pripadaju na kraju, ja ne mogu da vjerujem da neće pripadati, da se sada 
jednostavno oduzimaju i da postoji bilo kakva pretpostavka da one mogu preći u druge ruke. 

Od 16:43:58 

Voditelj: A sada recite, kako to, rekli ste dva objekta, ta teorija ili teze koje se provlače da će 
preko te crkve dakle, da će ona uzeti i da ćemo dobiti katoličku crkvu, Rimokatoličku crkvu u 
Crnoj Gori, koja će istisnuti Srpsku pravoslavnu crkvu. Je li vi vidite tu logiku u tome ili je to 
samo pusta želja? 
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Bojić: Ne ja vidim dve stvari. Jednu stvar koju sam mogao da čujem od Čurovića, koji je otprilike 
rekao na tu temu ono što mislim - da je to moguće. Da je to moguće, otprilike jedna od 
opcija... 

Voditelj: A to nekako na teoriju zavera... 

Bojić: Ja to formalno ali i suštinski vidim na svakom koraku. Vi znate da se recimo Crna Gora ne 
zove Republika Crna Gora, za razliku od Republike Srbije, Republike Hrvatske, i Slovenija je 
republika. Ne. A zašto se to radi? Nema Republički zavod za meteorologiju, ne kaže se Crne 
Gore, nego crnogorski. Tako da je to amandmanima posle Ustava, ima 13 amandmana, to je 
ukinuto. Nema više Republika Crna Gora, nego Crna Gora. Znači, samo Crna Gora. Sad je 
polemika na javnom servisu da više ne bude Radio-televizija Crne Gore nego da bude 
Crnogorska televizija. I svuda se to umeće. Ovim se smatra da se hoće zaokružiti identitet, 
kriza identiteta ili identitet, crnogorstva i "novog Crnogorca". Samo ta karika koja fali. 
Međutim ja mislim da to nije pitanje identiteta nego kompleksa. 

Od 16:45:51 

U program se putem telefona uključuje još jedan gledalac. 

Gledalac: Dobar dan gospodine. Pozdravljam Vas i vaše cenjene goste. Drago mi je što preko 
vaše televizije može da se čuje sve ono što interesuje ljude, bilo da su to u pitanju zdravstveni 
problemi ili ovi problemi, nažalost, sa crkvom. Tako da, hvala Happy-ju i hvala vama i vašem 
uredniku što vodite i što dajete mogućnost da se čujemo. Moje poreklo je iz sela 
(nerazumljivo) kod Pljevalja i sve ovo što se događalo ranije, a i sada što se događa, duboko 
me peče jer ne mogu da shvatim da ono što predsednik države Federativne Republike 
Jugoslavije, Josip Broz Tito, nije uradio, on nije konfiskovao imovinu crkava, nije konfiskovao 
manastire, nije konfiskovao crkve, da to sada radi naš veliki brat, pod znacima navoda, da on 
sad uhvati da konfiskuje sve to. Prvo odakle njemu pravo da uzima nešto što su ljudi pravili 
pre par stotina godina i ostavljali u amanet svojim sunarodnicima. S druge strane, kako ga 
nije sramota kao čoveka, znači kao čoveka, ako je uopšte čovek, zato što smo mi kad je došlo 
do nesreće u Crnoj Gori, kao što su to Srbi uvek radili, pomagali nesretno stanovništvo, bez 
obzira gde se ono nalazilo, da li tamo u Crnoj Gori, da li u drugim delovima sveta. Mi smo kao 
mali narod uspeli da pomažemo te ljude. Pa da li je moguće da poslije jedanaest i po godina u 
znak zahvalnosti crkvi i narodu u Crnoj Gori, da on čini takve poteze i da on jednostavno tako 
nešto radi. 

Voditelj: Dakle ne može, nažalost, jedan čovek sam. Ali da vas pitam nešto: kad se čujete sa 
rođacima tamo iz zavičaja šta oni kažu? 

Gledalac: Oni su katastrofalno, katastrofalno, pogođeni - kao metkom u srce. 

Voditelj: Baš tako? 

Gledalac: Baš tako! Pazite kao metak u srce da je! 

Od 16:49:39 

Janjić: Ovde ovim zakonom pokušava se da se oduzme imovina Srpske pravoslavne crkve. U 
krajnjem ishodu, ovo je obračun sa Srpskom pravoslavnom crkvom, odnosno sa kanonskom 
pravoslavnom crkvom na području Crne Gore, a čime želi da se uništi njena organizacija. Evo 
na koji način: ako nekome oduzmete imovinu vi samim tim udarate na slobodu veroispovesti. 

Od 16:50:55 

Janjić: Kako vi mislite da funkcioniše crkva ako nema svoju imovinu. Ako neko može da uđe u 
njene objekte, šta mislite da će Ostrog biti, i dalje biti... Da li vi mislite, ne dao Bog, uveren 
sam da Sveti Vasilije i gospod Bog neće dozvoliti da bezbožne vlasti uđu tamo. Ako bi se kojim 
slučajem desilo da uzmu Ostrog, šta vi mislite da će narod ići tamo više. Ne, neće. Tu se oni 
varaju. I malopre htedoh da kažem, zašto ovi veličanstveni skupovi u Crnoj Gori. Kao što su 
ranije kretali u progon crkve u Crnoj Gori, u vremenu komunizma '45, i sada se ponovo 
pokušava udariti, krenuti u veliki obračun sa pravoslavljem, na kanonskom području srpske 
crkve. Istovremeno imamo proces vaskrsnuća vere i to iz Crne Gore. 
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Od 17:00:46 

Voditelj: Da li se iko od vas pribojava da će eskalirati možda ovo što se događa? Kako to na 
ulicama izgleda? Znate zašto vas pitam? U dva pravca može, ako se narod umori pa se 
povuče, ili da jednog dana...  

Bojić: Potencijal je za imploziju. Toliko se upotrebljava svega i svačega, vrlo tako nekim ovim 
zadnjim izjavama, i tako dalje, i pravi se tako plodno tlo i toliko se ugurava eksploziva, ne 
onog o kojem je Gojko pričao, nego govorim sad ozbiljno, da dođe do jedne opšte društvene, 
unutrašnje, implozije unutar Crne Gore. To ne bi valjalo nikako. Ja ne mogu da shvatim. Ja 
sam zato i javno pozivao i predsjednika i premijera da stavi prst na čelo da razmisli šta rade. 
Da li su svesni posledica koje dolaze. Šta misle, da su to neki ljudi došli ovakvi pa se obukli u 
ruho, i tako dalje. To su vrlo ironične, uvredljive izjave prema vladikama srpskim, prema 
sveštenstvu, koji je.. ne razlikuje ni prema jednoj koncesiji drugoj. Ona ne traži ništa više. Ono 
traži jednakost. Slobodu ispovedanje svoje vere. I ništa drugo. 

Od 17:03:42 

Voditelj: Isto pitanje, pribojavaš li se ti (prim. aut. obraća se Raičeviću)? 

Raičević: Generacija koja svjedoči stvaranju novog crnogorskog čovjeka. Dakle taj proces traje 
već nekih 20-ak godina, od ukidanja srpskih književnika iz čitanke za osnovne i srednje škole, 
pa preko preimenovanje jezika, otcjepljenju Crne Gore od Srbije, pa do današnjeg dana kad 
imamo zadnje uporište koje srpski narod ima, to je: svoju Srpsku pravoslavnu crkvu. Imamo 
činjenicu da predlog zakona, ovakav kakav je, jeste došao u crnogorsku skupštinu. Izglasao 
ga je 21 član Vlade, od kojih 11 su nacionalni Crnogorci, 7 - Bošnjaci i muslimani islamske 
vjeroispovijesti, i Albanci, i njih troje koji su onako neodređeni. Mislim da su dvoje Hrvati, a 
jedan je izbjeglica iz Hrvatske, upravo ministar pravde gospodin Pažin, potpuno neodređene 
nacionalnosti po mojim saznanjima. I to se završava u crnogorskoj skupštini i svi koji su glasali 
za taj zakon, a pravoslavne jesu vjere i njihova imena i prezimena upućuju na pripadnost 
pravoslavnom narodu, su sada izopšteni iz crkve. Imamo dakle situaciju i po pitanju crkve, kao 
i svim ovim pobrojanim pitanjima, imamo na sceni diskriminaciju koja može doslovce da se 
svede kao aparthejd. Sad kako će stvari dalje da se odvijaju? Potpuno je svakom jasno da Srbi 
koji čine jednu trećinu stanovništva u Crnoj Gori definitivno se neće miriti sa sudbinom i 
prosto se javlja ona užasna slika gđe dvojica naoružanih ustaša vode kolonu 100 vezanih Srba 
i oni svi znaju, od prvog do poslednjeg, koja ih sudbina čeka kad dođu do one klade i śekire. 
Ja vjerujem da poučeni svim tim istorijskim dešavanjima, da prosto srpski narod neće biti 
spreman na tako disciplinovanje. 

Od 17:12:41 

Voditelj: Ja razumem potpuno ovu vašu strpljivost. I kad vas pitam sve da li se pribojavate, dok 
idu ove pauze mi pričamo pa malo podižemo svi glasove, a mi ipak smo ljudi i znamo kakav je 
narod, violentan i može da izgubi... Dovoljno je da pukne negde, neki eksces da se napravi... 
Sve počinje na ovim prostorima na ovaj način. Počinje oko estrade i oko sporta, sad je to 
nešto mnogo, mnogo ozbiljnije... 

Od 17:14:35 

Janjić: Dakle mora se poštovati tuđe pravo, tuđe svetinje. Što apostol Pavle kaže: Ko razara 
svetinje, razoriće Bog njega. Svaki istinski vernik, on to zna, i neće postupiti. Ovo rade 
bezbožnici. Ovo rade titoisti, deca komunizma. To valja razumeti. Ali oni to u bezumlju svom 
rade i kad ste pitali malopre kuda ovo vodi, ja se plašim zaista da ovo može izazvati neke 
neželjene posledice. Setimo se samo kako su počinjali građanski ratovi na području bivše 
Jugoslavije. Ajde da zamislimo situaciju kada ove vlasti, bezbožne vlasti, pokušaju da uđu 
nasilno u neku pravoslavnu svetinju. Ovaj narod neće dozvoliti i do čega može doći. Da li neko 
možda to svesno radi, do toga da izazove sukobe na području Crne Gore koji mogu imati onda 
mnogo veće posledice. Moramo biti svesni toga i mora se mudro postupati. Ali istovremeno 
moramo imati u vidu ono što je rekao naš divni glumac Slaviša Čurović, mi moramo braniti 
ono što je naše. Moramo čuvati svoju dušu. Ako nam neko uzme dušu, pa šta smo mi? Čovek 
bez duše nije čovek, on je leš. Dakle, moramo se boriti, ali na hrišćanski način. Moramo 
sačuvati ono što je naše. 
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Od 17:18:17 

Voditelj: Nismo završili onu priču: taj pokušaj, je li to ozbiljan pokušaj da se nazovi Crnogorska 
pravoslavna crkva prevede u nešto što bi bilo rimokatoličke… 

Janjić: Ma ne može ona, Crnogorska pravoslavna crkva, ona je ništa… 
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TV Happy  

Sadržaj: Posle ručka 

Datum emitovanja: 30.01.2020. 

Vrijeme emitovanja: 15:30:04 do 17:29:25 

Gosti: Dejan Miletić, Centar za proučavanje globalizacije; Veselin Drašković, Društvo „Knez 
Miroslav“; Ljuba Karan, stručnjak za bezbjednost; Dragan Jovanović, novinar i pisac; Miloš 
Stojković, povjerenik manastira Hilandar; Slaviša Čurović, glumac. 

Voditelj: Vanja Bulić 

 

Od 15:30:13 

Voditelj: Ovo je emisija Posle ručka. Čitate novine, gledate televiziju vi koji živite u Srbiji. Vi koji 
živite u Crnoj Gori doživljavate ono što mi čitamo i gledamo na televiziji ovde u Srbiji. U 
regionu takođe sa velikom pažnjom prate sve što se događa trenutno u Crnoj Gori i zato su 
sve burnije reakcije zbog usvajanja Zakona o slobodi veroispovesti, kojim se na neki način 
legalizuje uzimanje imovine Srpske pravoslavne crkve u Crnoj Gori. Predsednik Crne Gore je 
izjavio nedavno, nazvao ljude koji izlaze, to je nazvao ludačkim šetnjama. Eto malo ćemo 
popričati o tome. 

Od 15:31:02 

Miletić: Pa mislim da Đukanoviću još niko nije javio da je on čovek prošlosti. Ali mislim da će on 
uskoro i sam shvatiti to. Sve ono što radi Đukanović u poslednje vreme posebno, ali u 
kontinuitetu svoje vladavine je jedno rasrbljavanje Crne Gore, a sada je kap ova poslednja 
prelila čašu, sa Srpskom pravoslavnom crkvom i čini mi se da je to put bez povratka. Za njega, 
pre svega i za tu garnituru, oligarhiju jednu koja se ujedinila oko interesa ličnih, kriminala i 
prodao veru za večeru, praktično tog naroda, koji živi, srpskog, u Crnoj Gori. Jer mi ako 
pogledamo malo ozbiljnije, videćete i po popisu Knjaževine Crne Gore iz 1909., lako se 
sagleda da postoji 6%, malo manje Albanaca, i sve ostalo se deklariše kao srpski narod. Tako 
da hoću da kažem, tu su neke stvari koje ne mogu da se prenebregnu. To njegovo delovanje 
će biti upamćeno kao crna mrlja srpskog naroda u Crnoj Gori.  

Od 15:36:31 

Jovanović: Pa ja se slažem sa gospodinom Dejanom, koji je odmah u prvoj rečenici rekao da su 
Milu Đukanoviću dani izbrojani. I on sad radi jedan veliki biznis, a taj veliki biznis je ruka 
Jovana Krstitelja. Tu temu si ti inicirao u jednom svom romanu ranije (prim. aut. obraća se 
Buliću). Elem, ja sam 7. jula prošle godine, ja sam obavešten da je jedna ruska delegacija išla 
na Cetinje da traži ruku, Malteški vitezovi. Mislim da je i Baburin bio tu, mada za Baburina 
nisam siguran, evo on se sad javlja, traži ruku. Oni su tada odbijeni i to je leglo, ali ruka treba 
Rusima zato što je Putin rekao da hoće da pravi pravoslavni Vatikan koji bi koštao to 44 
milijarde rubalja, tu negde na Uralu i treba mu nešto, neka moćna relikvija, gde ćeš moćniju 
relikviju od ruke Jovana Krstitelja. Ali sada u igru se ubacuje Vatikan. Tako da po procenama 
Branka Dragaša, a Branko nije bilo ko, ruka je krenula od 3 milijarde, sad je stigla cena do 8 
milijardi. 

Od 15:39:35 

Stojković: Po meni, i po informacijama sa kojima raspolažem iz inostranstva, od pravoslavne 
dijaspore, ne iz nekih ambasada da se razumemo, ovo je kraj definitivni Mila Đukanovića… 

Voditelj: Dobro, to će odlučiti u Crnoj Gori… 

Stojković: To je kraj jednog mafijaškog režima... 

Voditelj: Dobro ne, ne bih da kvalifikujemo... 

Stojković: Znam da je ova rečenica, rečenica jaka, preteška, ali isto tako kako da nazovemo 
čoveka, osim da se molimo za njega, za njegovu porodicu i za njegovo zdravlje, i da ga Bog 
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urazumi. Kako da nazovemo čoveka koji udara na našu istoriju, na našu veru, koji želi da 
Vasilija Ostroškog proglasi za Crnogorca. Taj čovek nije ništa drugo nego lažov i kriminalac. 

Od 16:06:31 

U program je putem telefona uključen gledalac, kako kaže iz Požege, Srbija. 

Voditelj: A recite mi, je li ovo što se događa, izaziva li kod vas strah ili ne? Ovo je tako strašan, 
poslednji udar na srpski narod, iz unutra, iz srpskog naroda što bi se reklo. 

Gledalac: Pa znate kako, ja iskren da budem, ja već otprilike, možda jedno dve, tri godine ne 
idem u Crnu Goru na more, upravo iz tog razloga, jer taj čovek uporno pokušava to nešto što 
je srpsko, i što povezuje i nas i taj narod u Crnoj Gori. Upravo zbog toga, što bih ja išao u 
Crnu Goru da se osećam loše, kad mogu da odem u Grčku gde je mnogo bolja situacija u 
međuljudskim odnosima inače. 

Voditelj: Hvala veliko što ste zvali. Draško (prim. aut. obraća se Draškoviću), ti si bio sad, s 
Amfilohijem si bio... 

Drašković: Pazite ja sam dole stalno. Mi smo zaboravili kad je Mitropolit stigao na Cetinje, '90 
godine, mislim da je bio sveti Avakum taj dan, 30. decembar, da su odmah posle toga 
kamenovali manastir i da postoji jedan tihi progon i jedno, jedna mržnja prema pravoslavlju i 
prema Srbima. U Crnoj Gori, nalazi se i ikona Filermosa koja je praktično u muzeju. Velika 
relikvija. Nalazi se ruka Svetog Jovana Krstitelja, nalazi se deo Časnog Krsta. U ovom 
momentu mi na svijetu čitavom nemamo pravoslavniji i veći izazov od Crne Gore. 
(nerazumljivo) I u Srbiji i u Crnoj Gori. S tim što se u Crnoj Gori živi teško. Mi smo olako pustili 
da bude neka srpska manjina, koja je nebitna politički, a politički mora sve da plati. Kadrovi 
srpski ne postoje, zato što su nebitni. Vi ako imate osjećaj pravoslavni i idete u crkvu, vi ste 
već potpisali ugovor sa državom da ste nebitni politički, društveno, i da država o vama ne 
mora da brine, jer brine Bog. Gde god brine bog u Crnoj Gori, tu država neće da se meša. Mi 
nemamo rezervni narod. Taj narod koji je dole, to je. Da li, da li ga ima 450.000 ili 650.000, 
ne znam. Znači, koji broj živi u ovom momentu, a koji će živeti u momentu izbora - ne zna se. 
I sve su to neke laži, preko kojih lako prelazimo i mučimo idalje taj narod, dok se ne desi zlo. 
Ono što je interesantno, bar te šetnje, ako ste primetili: više nema likvidacija po ulicama. 
Znači ne ubijaju se mafijaši u toj pauzi, dok je narod na ulicama. Ima i nešto dobro. Ali 
obračun kriminala i politike, i vezivati za jednog čoveka je previše. 

Od 16:28:03 gostima u studiju se pridružuje i Slaviša Čurović. 

Voditelj: Jesi li imao ti problema zbog onoga što si rekao (prim. aut. voditelj aludira na emisiju 
Posle ručka od 20.01.2020)? 

Čurović: Pa ja živim u Beogradu, slobodnom gradu, slobodnoj državi, pa nemam problema. A što 
se tiče dolje, oni prijete, tako to, šalju te poruke, putem društvenih mreža. Ja dosta vodim 
računa o svojoj porodici. Ja imam samo u Podgorici, nažalost imam samo brata sada i njegovu 
porodicu, i strica i njegovu porodicu. Mama i tata nisu živi, mladi su otišli, samo se plašim da 
brat nema problema nekih i njegova porodica. A što se mene tiče odavno sam ja prestao njih 
da se bojim, nisam se nikad ni bojao. 

Voditelj: Kad kažeš njih, na šta misliš? 

Čurović: Pa to vam je ovo, ove strukture Đukanovićeve, pa tamo ekipa njihova. Nisam ja baš 
sam, a s druge strane, kad je bio referendum, ja sam vodio sve mitinge za zajedničku državu, 
tad su bile prijetnje, te pratnje do kuće. Mislim oni su... 

Voditelj: Je li ti to bio možda razlog što si otišao iz Crne Gore 

Čurović: Ja sam iz Crne Gore otišao kad sam vidio da nema sreće, to je jedno. A drugo i sad je 
razlog bio, razlog da dam otkaz, kad sam doživio u pozorištu šta sam doživio. Tako da 
jednostavno ne plašim se ja uopšte, posledica njihovih se ja ne plašim. U mojoj porodici evo, 
to je vam je Crna Gora, ujedno da vam objasnim svima. Znači brat mi je završio DIF, radi u 
prodavnici auto djelova. Snaha mi je završila engleski i italijanski, radi kao što je ovdje Lilly. 
Stric mi je magistar književnosti, odbio da predaje crnogorski i radi kao bibliotekar, morao je 
još osam ispita da daje, čovek koji je preko 30 knjiga napisao. Svi su jednostavno spušteni. A 
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ja sam u pozorištu 13 godina radio, primao sam platu a nisam radio jer su rekli da ne može na 
scenu da izađe neko ko je, oni su rekli četnik, a ja veze s tim nemam. Jednostavno u Crnoj 
Gori je takva klima, napravljena je takva klima, nažalost još odavno. Oni su sve ovo 
pripremali, nije ovo sad odjednom. Znamo mi kome je ovo palo na pamet, i po čijem zadatku 
oni rade i kome je ovo cilj da se ovo rasrbi. Sad pričati, da li je to uticaj Vatikana, uticaj 
Amerikanaca, da li je to da se jedan hegemon na Balkanu razgradi na četiri naroda, pet, pa da 
ga rasparča da taj hegemon ne može opet da stane na noge. Ali u Crnoj Gori konkretno da mi 
je neko rekao, prije 20 godina, i tebi, da ti je neko rekao biće crnogorski jezik, nećeš moći da 
ideš, da će da ti otimaju crkvu, ti bi rekao - daj brate stani. A evo vidiš šta se dešava. 

Od 16:34:01 

Miletić: Želim da istaknem da je prošlo vrijeme korektnosti, miroljubivosti, čistih ruku, pa ćemo 
mi diplomatski, tako. Mislim da je ovo što je Slaviša uradio, i što radi, od suštinske važnosti. 
Vrlo je važno da prekinemo više sa tolerancijom stvari koje se ne daju tolerisati. Postoje neke 
norme. Znači imate jednog čoveka koji uzurpira svu moć, policiju, kriminal, kriminalce, grupe 
kriminogene, manipuliše i stranim službama, čak i to plasirajući i izmišljajući atentate, 
izmišljajući neprijatelje svakolike. Protiv njega, zaboga toliko. Manje više svi nasedaju, zato što 
treba Srbiju kontrolisati, što kaže Slaviša, tog pod navodnicima, hegemona Balkana 
kontrolisati. Koga hegemona? Pa to je naš narod, živi u Bosni i Hercegovini, pa i u Crnoj Gori, 
pa nismo mi svoj na svome kako treba da budemo, pa ne mogu da nas optužuju za ono što se 
borimo za svoje, za koru hleba. Treba da mu uzmu pravo na život, na karijeru, na budućnost. 
Šta još treba da se desi srpskom narodu u Crnoj Gori? Znači treba da bude sužanj jednog 
sistema koji će uzurpirati svu svoju moć na običnom čoveku. Molim vas, svaki čovek koji ne 
ustane sada protiv Mila Đukanovića je izdajica, ne srpskog naroda, nego poštenja, pravde, 
čestitosti i budućnosti svoje dece. 

Od 16:42:14 

U program se putem telefona uključuje gledalac, kako se navodi iz Podgorice. 

Gledalac: Dobar dan. Primarijus doktor Ivan Đurišić iz Podgorice. Odmah da vam kažem da je 
sada 70 godina holokausta i bio je Milo Đukanović na proslavi u Jerusalimu. Ja ću vam reći da 
holokaust ponovo ulazi, ali ovog puta u Crnu Goru. Mogu da vam kažem da su Srbi više 
proganjani nego što su Jevreji proganjani u Drugom svjetskom ratu. Ja imam 80 godina, sve 
sam to doživio. Vaša emisija je izvanredna. Želim podršku Srbije, shvatite da smo mi braća, da 
smo jedna familija. Najviše čega se plašim jer sam bio nekad član te bande, toga DPS-a, da će 
ubaciti ljude koji će odglumiti da su u protestu, a koji će u stvari pokušati da razbiju protest i 
da razbiju sve ovo što se mi mučimo. 45.000 je bilo prije tri dana na procesiji, bez obzira što 
crnogorska štampa javlja da je bilo nekoliko hiljada. Ne, to je režimska štampa, bilo nas je 
45.000. Borićemo se, ako je potrebno ginućemo za Mitropoliju crnogorsko primorsku, za naše 
braću Srbe! Ne dajte nas braćo Srbi! Branite nas na sve moguće načine! Mnogo pozdrava 
televiziji Happy. 

Voditelj: Samo jedno pitanje. Da li očekujete neprijatnosti zbog ovoga što ste nam rekli sad? 
Rekli ste ime i prezime. 

Gledalac: Ja sam dvaput bio do sad u tužilaštvu zbog svega što sam rekao, jer pišem preko 
novina, pišem i u Kuriru, ja napadam sa svih strana... 

Od 16:44:30 

Gledalac: Ne bojim se, ne plašim se, mogu da me ubiju, grugo ništa ne mogu da urade… 

Voditelj: Neće! 

Gledalac: Neće, nadamo se. Volim vas, živjela Srbija! Molim vas ponavljam ponovo, živjela Srbija! 

Od 17:26:23 

Voditelj: Gospodine Karan, pošto si čuo sve, iz bezbednosnog ugla, treba li da se plašimo? 

Karan: Ne. Ja mislim da prvo državni vrh Srbije reaguje vrlo smireno i pametno. Predsednik Vučić 
je sazvao bezbednosne strukture ovde. Ja procenjujem da je to zato da bi imao dobre i 
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kvalitetne informacije. Informacije u ovom trenutku, šta se tačno događa, su vrednije od zlata 
zato što se na osnovu njih donose državne odluke šta raditi dalje i na koji način štititi narod u 
Crnoj Gori, i kojim sredstvima. Ako ne bi bilo tih informacija, mogla bi da se donese pogrešna i 
ishitrena odluka koju jedva čekaju na drugoj strani, da bi se Srbija osudila za ono što se 
dešava u Crnoj Gori. 

Od 17:27:51 

Karan: Još je bitno da i mi svi zajedno, kao narod, delujemo smireno bez mnogo žuči u tim 
pričama, da ne bi došlo do elektrisanja narodnih tamo masa. Masa je nezgodna znate, kad 
čuje tako neke stvari onda proradi nešto, neki revolt. 

Od 17:29:14 

Voditelj: Bilo je danas i onih malo povišenih tonova. Ali šta ćete. Jedan smo narod, nažalost dele 
nas al' pobedićemo. 
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TV Happy  

Sadržaj: Dobro jutro Srbijo 

Datum emitovanja: 14.01.2020. 

Vrijeme emitovanja: 06:47:32 do 07:00:06 

Gost: Veljko Nestorović, urednik u listu „Alo“ 

Voditeljka: Katarina Korša 

 

Od 06:54:35 

Nestorović: Ali evo kad ste pomenuli srpsku Novu godinu, videli smo juče u Nikšiću je skidana... 

Voditeljka: Kakva je situacija, da, šta se dešavalo sve sinoć? Ko je proslavio, da li je i kod nas 
bilo slavlja? Imali smo moleban ispred hrama je l’ tako, a s druge strane kako se u regionu 
kod naših ljudi proslavila srpska Nova godina? 

Nestorović: Pa u regionu tradicionalno na Kosovu i Metohiji se uvek više slavila srpska Nova 
godina. U Nikšiću interesantno gradske vlasti Nikšića su odlučile da skinu novogodišnju 
rasvetu juče, baš juče da ne bi slučajno ljudi proslavljali srpsku Novu godinu što je 
neverovatno... 

Voditeljka: Je l’ su time mislili da mogu da spreče slavlje? 

Nestorović: Ne znam šta su mislili, ali nešto, kažem, u Crnoj Gori jednostavno mislim da režim 
polako gubi konce. Krenuli su da hapse novinare... Nisu mislili, jednostavno nisu očekivali 
ovoliko ljudi da će ustati u zaštitu svetinja. Ovo nikakda nije bilo ovoliko ljudi 
da...(nerazgovjetno). To nije politički skup, to su obični ljudi koji jednostavno prepoznaju da 
ovaj Zakon ne valja. Među tim ljudima na molebanima i litijama koliko ima, znate koliko 
pristalica DPS-a, vladajuće stranke.  

Voditeljka: Tako je, to nisu inače i samo Srbi... 

Nestorović: Tako je.  

Voditeljka: To su ljudi vernici, oni koji osećaju potrebu za... 

Nestorović: I ljudi drugih vera... 

Voditeljka: I drugih vera... 

Nestorović: Jednostavno prepoznaje se taj Zakon kao nešto što je nemoralno, kao nešto što... 

Voditeljka: A i Vi postavljate pitanje Evropa i dalje ćuti? Da li se tu sada čeka, videli smo, čitali 
smo da je poslato i pismo i Donaldu Trampu, pa se postavlja pitanje je l’ Tramp taj koji treba 
da rešava ovaj problem i kako je to moguće? 

Nestorović: Sad videćemo da l’ će to pismo doći do njega i kako će uopšte reagovati.  

Voditeljka: Između ostalog...  

Nestorović: Da ne idemo u one priče Tramp voli mnogo Srbe i tako dalje... 

Voditeljka: Kako ne, pa to nam je najvažnije od svega, Veljko nemojte to, u to da ulazimo kao u 
bilo kakvu dilemu, ali šalu na stranu... 

Nestorović: Šta mislite da bi se desilo ovde da se privedu neki novinari? Da prespavaju u zatvoru 
24 sata. Znači očigledno da je Milu Đukanoviću dozvoljeno da radi sve. Šta god poželi.  

Voditeljka: Ali često mislimo i kada je situacija u Prištini bila katastrofalna i kada smo očekivali 
kako je moguće da niko, da samo daju informacije da se nešto mora promeniti, nešto rešiti, a 
na delu nismo videli da se išta dešava, pa smo postavili pitanje da li je neko stvarno 
svemoguć, da li je to uticaj drugih sila stranih, da li je to nešto, a onda negde duboko 
verujemo kao vernici da tu nešto će doći na svoje i da sve to ima nekog... 
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Nestorović: Sve je stvar interesa. Znači nikad nisu pravila uvek bila ista za sve. Al’ ono što je 
bitno u Crnoj Gori da ti ljudi istraju, i mislim da će oni uspeti u tome i da će na kraju ovaj 
sramni zakon morati biti povučen. Jer ne vidim drugu soluciju, ako ne bude povučen ovaj 
zakon... 

Voditeljka: Šta onda? 

Nestorović: Ako stvarno dođe do preuzimanja crkava i manastira pa onda će biti zlo. 

Voditeljka: Okupljanja su sve masovnija, dakle to je ono što smo pomenuli. Litije i šetnje 
organizovane su i u Bijelom Polju, Beranama, Baru, Plužinama, Nikšiću, Žabljaku, 
Danilovgradu. Dakle, ljudi nisu izašli nekoliko dana, videli da od toga nema ništa i vratili se 
svojim kućama. 

Nestorović: Tako je.  

Voditeljka: Ovo je samo još masovnije. Dakle i vrlo su mirni protesti, to jest, to nisu ni protesti, to 
zapravo spada u molebane... 

Nestorović: Nepolički protesti i... 

Voditeljka: Nepolitički. 

Nestorović: Običnih ljudi. Jednostavno, mislim da ovaj Zakon će na kraju morati biti povučen il’ 
će stvarno nekom biti u interesu da izazove građanski rat u Crnoj Gori.  

Voditeljka: U svakom lošem uvek se trudimo da nađemo nešto dobro. Da li je ova slika sada 
pokazala kako ljudi znaju da se ujedine kada je najpotrebnije? 

Nestorović: Da, definitivno je pokazala. A Milu Đukanoviću je nešto možda pošlo za rukom što 
nikome nije, da ujedini sve Srbe. Ovaj, jednostavno videli smo... 

Voditeljka: Kontrapsihologija proradila. 

Nestorović: Videli smo proteste i molebane od Australije, Pariza, do Njujorka. Znači jednostavno 
svi ljudi su ustali, to je nešto što ne može da prođe, ne sme da prođe jer u slučaju, plašim se 
da će posledice biti katastrofalne. Ali šta se ovde radi, SPC u Crnoj Gori ima 11 miliona 
kvadratnih metara imovine. I radi se i o tome.  

Voditeljka: Dakle, sve je u kvadratima. Nije više stvar... 

Nestorović: Pa što se tiče Mila Đukanovića sve je u kvadratima, da.  

TV Happy 

Sadržaj: Dobro jutro Srbijo  

Datum emitovanja: 14.01.2020. 

Vrijeme emitovanja: 07:07:08 do 07:37:010 

Gost: Saša Milovanović, direktor lista „Srpski telegraf“ 

Voditeljka: Katarina Korša 

 

Od 07:16:31 

Milovanović: Jako sam stvarno bio ponosan i mislim da su svi građani Srbije bili ponosni i svi 
Srbi kad su videli Đokovića kako peva, kako se raduje i ono što je problem, što nas 
pokušavaju, zbog nekog tog duga prošlosti koji su nam nametnuli da smo mi loši momci, 
uvek, da mi smo, valjda, jedini koji ne smemo da pevamo nekakve svoje rodoljubive, 
nacionalističke pesme. Kao, ako kažeš da si nacionalista, ti si, to je odma nešto strašno. A za 
to vreme svi u okruženju su nacionalisti, a bogami, neki su u fašisti. To vidimo, kada su izašli 
ovi iz Crne Gore u onim dresovima, recimo na rukometu, izašli u onim zelenim komitskim 
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dresovima, ja sam mislio da Srbija igra sa Saudijskom Arabijom, nisam prvo skapirao, znam 
da je Crna Gora… 

Voditeljka: …O kome se tačno radi… 

Milovanović: …Reko, možda je ovo Saudijska Arabija, kad su izašli u tim zelenim dresovima, ali 
suština da danas imate stradanje srpskog naroda, pritisak, otimanje crkve u Crnoj Gori, na 
silu, smanjivanje broja Srba, zabranu rada, faktički, koja nije zvanična, ali još gore što se radi 
tako podmuklo rada u, ovaj, državnoj upravi u Crnoj Gori ako ste Srbin. Pa su sveli od 30%, 
29% već Srba koliko sad zvanično ima u Crnoj Gori, da jedno 3% ili 4% samo Srba radi u 
državnoj upravi. I kad tako sistematično to radite prema jednom narodu i sad pokušavate da 
mu otmete i crkvu, odnosno, crkvenu imovinu, da bi se stvorilo… 

Voditeljka: …Da ne kažemo kvadrate… 

Milovanović: …Pa i kvadrate, za neke druge namene verovatno... 

Voditeljka: ...Tako je... 

Milovanović: ...Onda, onda, ovaj vidite da je to jedna organizovana, nasilna akcija, ali kad se 
takve stvari dešavaju, ja obično imam jedno, jedno, nekakvo rešenje. Ajmo da stavimo 
obrnuto. Uvek kad se nešto radi, ajmo da uradimo obrnuto, da vidimo, dal’ bi ta Evropa 
reagovala. Ako bi sada, recimo, Srbija uzela, poludela i rekla svi Crnogorci da, da ograniče 
kretanje Crnogoraca, nekretnine. 

Voditeljka: A da li treba to raditi? 

Milovanović: Ne, samo kažem, kažem hipotetički, kada bi mi to uradili diglo bi se i kuso i repato, 
napali bi nas sa svih strana. Za to vreme dok se otima, po neustavnom Zakonu, po Ustavu 
Crne Gore imovina srpska, odnosno Srpske pravoslavne crkve, svet ćuti, ambasadorka se 
brine zbog petardi i ambasadorka američka se brine u Crnoj Gori zbog petardi i gađanje 
zastave od dva idiota, ovde u Srbiji, što su svi osudili, a ne brine se tamo što se, ispred nosa, 
joj otimaju 700 građevina koje su vlasništvo Srpske pravoslavne crkve i koje su baština, 
svetska, ne samo srpska. 

Od 07:20:41 

Voditeljka: Ovo u Crnoj Gori, kažu, da to nema, nisu politički protesi, to su verski molebani, 
potreba da se ispravi nepravda, da do te nepravde i ne dođe, a koliko tu se vama čini da 
politika ulazi u veru, a vera ulazi u politiku i da li je to, uopšte, moguće razgraničiti, da je to, 
da to kažemo, ne to nema veze politički. Da li se ovde okreće čovek protiv čoveka ili vernik 
protiv vernika i na koji način ovo može imati loš epilog? 

Milovanović: Pa može imati loš epilog, ako se krene sad da se primenjuje zakon, da se otimaju, 
to mislim da bi vodilo u otvoreni sukob. Mislim da Srbija i srpski narod… 

Voditeljka: …Da, ovom slikom smo videli da ljudi ne bi sedeli i ćutali i ne bi to gledali. 

Milovanović: Da, da, naravno, mislim da srpski narod, jako pametno, odnosno i rukovodstvo i u 
Srbiji, a i Srbi u Crnoj Gori su jako, pokazuju na lep način svoj otpor, ne žele da učestvuju ni u 
kakvom, ni u kakvom nasilju, ali, znate, nekad vas za nasilje može neko isprovocirati, ide 
smišljeno da vas isprovocira, a to je opet užasno, s obzirom na to da srpski i crnogorski narod 
su, obrni-okreni, prošli mnogo toga zajedno, braća su, povezane su porodice i ako neko, zarad 
politike i zarad nasilnog zaokruživanja državnosti i preko crkve tako što hoće da izmisli crkvu, 
posvađa ljude, posvađa porodicu. Imate u Crnoj Gori situaciju da otac, da je otac Srbin, a da 
mu je sin, ne znam, za Đukanovića i da ne voli Srbe. U jednoj porodici, imate takvih primera. 
Imate drugu situaciju, kad se priča o crkvi, sto hiljada Crnogoraca se moli u crkvi, Srpskoj 
pravoslavnoj crkvi. 

 

TV Happy 
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Sadržaj: Dobro jutro Srbijo  

Datum emitovanja: 14.01.2020. 

Vrijeme emitovanja: 09:10:55 do 09:35:03 

Gost: Dejan Vuk Stanković, analitičar i Žarko Rakić, glavni i odgovorni urednik lista „Politika“ 

Voditeljka: Katarina Korša 

 

Od 09:18:54 

Rakić: Ovo što se događalo posle rukometne utakmice, odnosno na rukometnoj utakmici, jel' tako 
ovi iz Crne Gore...to samo dokazuje, mislim, ovaj kako nemaju više velike poteze, nego se 
bave provokacijama, a provokacija može da izazove ozbiljan sukob. Ovo što ja vidim na 
ulicama, ovaj Crne Gore, to je, ja mislim, nezabeleženo. Nijedan njihov, faktički, miting, 
verovatno nije imao toliko, toliko ljudi u onim vremenima uoči proglašenja nezavisnosti i onog 
referenduma. Tako da je, ovaj, potrajeće to. 

Voditeljka: Hoće biti ovo dokaz da se ne može protiv naroda? 

Stanković: Pa zavisi šta će dalje biti potezi vlasti, vi znate da je u Crnoj Gori, kada je krenuo onaj 
talas antibirokratskih revolucija, dogodila se ona žuta greda onoga trenutka kada je policija 
počela da primenjuje nasilje prema demonstrantima. A ovo sada se, polako, ali sigurno, tamo 
stvara klima... 

Voditeljka: ...Loše atmosfere... 

Stanković: ...Da tako nešto nije isključeno. Pazite, tu su te provokacije indikativne, ti recimo... 

Voditeljka: ...Dobro, hapšenje novinara je jedna od njih, zar ne? 

Stanković: ...Pa jedna od njih da, ali pazite, ti zeleni dresovi, znate zašto zeleni dresovi? Zelena 
je bila zastava nekog odmetnutog... 

Rakić: ...Komite, da... 

Stanković: ...Odmetnutog vojnog starešine...  

Rakić: ...Jeste... 

Stanković: ...Crnogorskog, koji je krenuo na vojsku srpsku nakon proglašenja ujedinjenja u 
podgoričkoj skupštini. Dakle, to je poruka koja strašno provocira ljude koji traže prava za 
svoju crkvenu zajednicu.  

Voditeljka: Naravno, mi ćemo pratiti te događaje, pošto, kao što ste i sami rekli, neće se to baš 
tako lako ni zaustaviti, ni proći, a videćemo šta će se dešavati. 

TV Happy  

Sadržaj: Dobro jutro Srbijo 

Datum emitovanja: 15.01.2020. 

Vrijeme emitovanja: 07:05:23 do 07:26:58 

Gost: Dragomir Anđelković, analitičar 

Voditelji: Katarina Korša, Vanja Bulić 

 

Od 07:06:09 
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Voditelj: Pre neki dan sam imao emisiju Posle ručka, baš me interesovalo ovo što se sad događa 
tamo Bliski istok, pa imamo ovo u Crnoj Gori pa sada u Hrvatskoj oko izbora... Prvo pitanje bi 
bilo da li trebamo mi da se plašimo svega ovog što se događa? 

Anđelković: Pa ja mislim da mi imamo razloga da se plašimo manje Bliskog istoka jer to su neke 
globalne stvari, a više onoga što se dešava u Crnoj Gori, u našem okruženju, jer mi se čini da 
je ovo neki novi atak dubinski na naš identitet. Kad je neko krenuo da nam na taj način razara 
crkvu, to se ne bi završilo samo sa Crnom Gorom, to bi onda prešlo i na Kosovo i Metohiju, 
Hrvatsku pa dalje. Očito zadnja srpska, svesrpska institucija, Srpska pravoslavna crkva koja je 
temelj našeg identiteta, da l’ smo mogli da budemo drugačije koncipirana nacija ili nismo to je 
istorijsko pitanje ali ono što danas jesmo kao temelj ima Srpsku pravoslavnu crkvu i to je 
jedina institucija koja obuhvata sve Srbe gde god živeli. I očito nekome ta institucija smeta, 
srušili su nam državno jedinstvo, razorili su nam etnički prostor, na red je došla Srpska 
pravoslavna crkva i to ne smemo da dopustimo. Jer ako se to desi nema nas.  

Voditelj: Kad kažeš nekima to bi bila crtica pa su to...ko? 

Anđelković: Pa da krenemo od onih koji su...jasno da su tu: naši regionalni oponenti od 
zelenaške klike u Crnoj Gori, ja ne kažem Crna Gora jer narod Crne Gore bilo da se deklarišu 
kao Srbi, bilo da se deklarišu kao Crnogorci svesni su svojih korena a to je ogromna većina 
Crne Gore, sigurno ne podržava takvu politiku, neoustašku, ali znači ta klika koja vlada Crnom 
Gorom. Kosovske privremene institucije, odnosno separatističke vlasti koje samo čekaju da se 
implementira zakon u Crnoj Gori da primene isto jer ako u Crnoj Gori ima ko da brani manastir 
Ostrog i sve velike manastire, naše i naše crkve, na Kosovu nema. Ko će da brani Dečane, ko 
će da brani... 

Voditelj: Posebno u onom delu ispod Ibra dole... 

Anđelković: Nema, oni ne bi probali da uzmu išta na severu ali na jugu ključne manastire bi 
preuzeli po tom modelu. Hrvati samo čekaju da obnove svoju NDH-zijsku priču iz ’42., ’43. o 
srpskoj pravoslavn... Hrvatskoj pravoslavnoj crkvi, preimenovanoj Srpskoj pravoslavnoj crkvi i 
tamo će se naći neki izrod koji bi u tome učestvovao... 

Voditeljka: Najveći strah i jeste bio da ovakav jedan scenario ne bude ponovljen i na drugim 
delovima. 

Anđelković: Pa najveći strah jeste da ne bude ponovljen ali je već veliki strah da se ne desi... 

Voditeljka: U Crnoj Gori... 

Anđelković: Već da se desi tamo... pa zamislite da u Ostrogu nekakav raspop, nekakav lažni 
sveštenik se nalazi i da tamo se monasi... 

Voditelj: Ili u Cetinjskom manastiru... 

Anđelković: To je nezamislivo...to je pitanje totalnog urušavanja našeg identiteta to nije pitanje 
samo Crne Gore to je pitanje Srba gde god oni živeli. 

Voditelj: To je pitanje pravoslavlja. 

Anđelković: I pravoslavlja naravno. 

Voditeljka: Često se sad postavlja pitanje da li to uopšte ima veze sa pravoslavljem, da li to ima 
veze sa svetinjama ili je stvar u kvadratima. Danas je to sve češće pitanje. 

Anđelković: Pa iz ugla crnogorskih vlasti stvar je i u kvadratima, u otimanju imovine, ali ne samo 
to, mislim da je to banalizovanje stvari, njima je to važno, ali je ovo identitetska priča da bi se 
stvorila lažna nacija. Njeni temelji moraju u potpunosti da se prekomponuju a ključni temelj je 
Srpska pravoslavna crkva u Crnoj Gori, pa ona je iznedrila modernu Crnu Goru. Hajde da 
krenemo kroz istoriju srpske Zete u srednjem veku, srpske države od Zete, Travunije, 
Konavla, sve su to razne srpske kneževine, Bosne, Raške... U tom zajedničkom srpskom 
prostoru pojavljuje se u jednom momentu u XVI veku prvi put ime Crna Gora kao sandžak 
Turske, jedan mali deo tog prostora Zete. Kasnije se to ime dalje širi, al’ temelj crnogorske 
državnosti, nezavisnosti tog dela našeg naroda je Srpska pravoslavna crkva koja je prethodila, 
prethodila stvaranju države. I sad ako neko tu Srpsku pravoslavnu crkvu izvuče iz te čitave 
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kompozicije, ako ubaci u taj mozaik nešto novo proces identitetskog odnarođivanja je završen. 
Otuda, otuda Milu ipak kvadrati nisu najvažniji, a... 

Voditelj: A reci mi, jesi li iskreno očekivao ovakav izlazak ljudi? 

Anđelković: Ne, ovo me je oduševilo. Uistinu me oduševila reakcija pogotovo kad vidimo da su 
tu ljudi... Čak su na nekim snimcima i funkcioneri DPS-a, znači nekog srednjeg nivoa. 
Naprosto, svašta su ljudi tolerisali oportunistički, hajde prihvatiću da ne insistiram na svom 
srpskom identitetu, hajde prihvatiću i da uvode nekakav crnogorski jezik ali se došlo do linije 
kad su udarili na crkvu, kad su prešli sve granice i kad je to izazvalo opštenarodni otpor. Znači 
ovo nije otpor ni opozicije, ovo nije otpor ni ljudi koji se deklarišu samo kao Srbi, ovo je otpor 
većinske Crne Gore... 

Voditeljka: To su ujedinjeni...da... 

Anđelković: Znači, ljudi koji znaju šta su njeni koreni. 

Voditeljka: Danas, evo, što bi se reklo da nije smešno bilo bi žalosno. Naslov koji je između 
ostalog tema je: Predsednik Crne Gore nestao nakon što je potpisao sramni zakon o otimanju 
svetinja, niko ne zna gde se nalazi Milo Đukanović i kažu da li će Milo zauvek ostati van Crne 
Gore kao kralj Nikola koji je 1916. godine otišao iz zemlje pred Austrijancima i nikada se više 
nije vratio na Cetinje. 

Anđelković: S tim što ja ne bih poredio Nikolu i Mila Đukanovića... 

Voditeljka: Kažu da čekaju da... 

Voditelj: Ali vladar je vladar... 

Anđelković: Jeste, samo... 

Voditeljka: Pretpostavljaju da on čeka da se smiri kriza, najveća kriza izazvana i da kada sve 
bude u redu da će onda da se vrati. 

Anđelković: I Vilhelm Veliki je bio vladar Nemačke i Hitler, znači vladar je vladar samo se 
razlikuju vladari i to je razlika između Mila Đukanovića i kneza odnosno kralja Nikole. 

Voditeljka: Mi smo... 

Voditelj:...(nerazumljivo) poređenje moram priznati ovaj... 

Voditeljka: Mi tematski vodimo razgovore i tematski su nam teme u žiži. Dugo sad već ne 
govorimo o problemu na Kosovu, o situaciji šta se dešava sa Vladom, kakva je situacija jer je 
prioritet bila Crna Gora. A evo već polako, ja sada dok vi razgovarate malo prelistavam 
štampu da vidim šta se dešava u Crnoj Gori, sve je manje, čak, tekstova o Crnoj Gori danas se 
sve više piše... 

Anđelković: Žao mi je što je sve manje tekstova o Crnoj Gori dok naš narod je na ulicama... 

Voditeljka: Tako je... 

Voditelj: Sutra će njima četvrtak, sutra će biti, ovaj, verovatno i dosta fotografija i zapisa u 
elektronskim medijima verovatno posle onoga što se četvrtkom dogodi. 

Voditeljka: E ali danas se naši... 

Anđelković: Tako je, tako je ali jako je bitno da oni znaju da je Srbija s njima... 

Voditelj: Naravno... 

Anđelković: Da nikada mi ovde ne zaboravimo da se brani Ostrog u Beogradu jednako kao i na 
ulicama crnogorskih gradova. 

Voditelj: Da ne bude samo ono Knin se brani u Beogradu... 

Anđelković: Tako je. I pade Knin. 

Voditelj: I pade Knin. 

Anđelković: A onda je pao u Beogradu. 
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Voditelj: Tačno tako. 

TV Happy  

Sadržaj: Dobro jutro Srbijo 

Datum emitovanja: 15.01.2020. 

Vrijeme emitovanja: 09:05:41 do 09:35:18 

Gost: Nebojša Čović, bivši potrpredsjednik Vlade Srbije 

Voditelji: Vanja Bulić, Katarina Korša 

 

Od 09:07:45 

Voditeljka: Da li smo svi učestvovali u situaciji u Crnoj Gori? 

Čović: E pa tu nismo, pa tu nismo.  

Voditelj: Ne mislimo na tebe lično.  

Čović: Pa nisam ni ja lično. Mislim, mi smo. Nekako se to stalno zalomilo Crvenoj zvezdi da ona, 
da ona bude u tim događajima ili nedogađanjima, ili tom nekom organizovanom nasilju koje je 
dole sprovedeno sa usvajanjem ovog Zakona o slobodi veroispovesti. I mislim da je sad prešlo 
svaku meru i dobili su ono što su tražili i mislim da će dobiti i još više.  

Voditelj: Jesi očekivao ti ovakav odnos naroda u Crnoj Gori prema ovoj odluci? 

Čović: Nisam očekivao, ali ovo kad smo mi trebali da idemo dole na tu utakmicu 30. decembra, to 
je negde tad otprilike počinjalo, mi smo dobili od naših bezbednosnih organa procenu da je 
visoko-rizična situacija dole i da Zvezda može da bude iskorišćena za otpočinjanje određenih 
sukoba i provokacija i zato i nismo otišli, ne zato što se ne znam koga plašimo i tako dalje, ali 
opet je s druge strane to iskorišćeno da se nastavi taj, taj provakativni pristup. Očekivao sam 
da će biti velika, velika reakcija i ne mislim da će ta reakcija stati ukoliko ne bude mudrosti i 
taj zakon se povuče. Postoji više varijanti. Jedna elegantna varijanta je da Ustavni sud Crne 
Gore taj zakon vrati na doradu i da se onda isprave određene stvari. Potpuno je nelogično, 
Srbija i Crna Gora i znamo da se radi faktički o istom narodu, naravno ja sad to kad kažem 
onda Đukanović na to kaže – evo oni kažu da smo mi isti narod, al’ da su to Srbi. Mislim...  

Voditelj: Da, ali treba pogledati krštenice baba i deda, šta piše tamo... 

Čović: Ma isti, to je isti narod. Dobro, Crnogorci, Srbi poreklo i tako dalje, niko ne može da obriše 
našu istoriju, bez obzira što se oni maksimalno trude da obrišu to gumicom i da promene taj, 
taj ceo identitet. Ali je neverovatno da se vi lako dogovorite sa katoličkom crkvom, da 
potpišete sporazum, da potpišete sporazum sa muslimanima, odnosno sa Mešihatom, a sa 
Srpskom pravoslavnom crkvom čak ne obavite ni jedan jedini razgovor. I onda idete sa ovim 
zakonom u kome, ja sam ga dobro analizirao i pročitao nekoliko puta i video raznorazne 
analize i komentare, tamo nijedan član nije bezazlen član, onako je kako da vam kažem na 
mala vrata, da ne kažem podmuklo su uvučene određene stvari koje, i elementi u tom zakonu 
koji automatski idu ka tome da obesprave Srpsku pravoslavnu crkvu. Da, čujte da registrujete 
Srpsku pravoslavnu crkvu koja je ostavila 800 godina, tamo treba da imate osnivača, to je 
Sveti Sava, ne znam kako ćemo do jedinstvenog matičnog broja i niz drugih stvari, pa do toga 
da hramovi, to je jedan od poslanika, ne znam ni kako se zove, iz DPS-a rekao-Pa kakav je 
problem da jedni vrše službu od 8 do 10, drugi od 10 do 12, i tako dalje, pa sve do 
kvalifikacije da su to profitni centri. A ako su profitni centri onda se oni svi krstiše u profitnim 
centrima.  

Od 09:12:25 

Čović: Svo ovo vreme smo imali bezbednosne procene naše bezbednosne agencije. 
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Voditelj: A jeste dobijali procene iz Podgorice? 

Čović: Ta procena iz Podgorice je na volšeban način stigla u ABA-u 30. ujutru. Mi smo znači 
trebali da putujemo 29.  

Voditelj: Prethodni dan, da.  

Čović: Uveče, negde u osam, 20:30 

Voditelj: Znači vi ste došli samo kao neko pokriće.  

Čović: Imali smo rezervisan avion, sve, i kada smo krenuli maltene na aerodrom, dobili smo 
informacije da se tamo u okolini aerodroma, to je Zeta, da je došlo do većih sukoba. Odložili 
smo let i pomerili ga za 30. u 09:40 ujutru, dobili smo opet bezbednosnu procenu. Agencija 
nama nije zabranjivala, ali je... 

Voditeljka: Naravno.  

Čović: Dala jasnu procenu u onom drugom delu procene koja nosi sa sobom-državna tajna. 
Napravljena je analiza šta je trebalo da se događa, odnosno kakvi su neki planirani scenariji-
sačekuše na aerodromu, sačekuše pred hotelom, uključivanje srpske, srpskih predstavnika u 
sve to, pokušaj probijanja i ulaska u halu, nemiri u hali i naravno dobili smo u proceni da je tih 
7,5 hiljada karata, to je Budućnost i objavila u saopštenju, podeljeno po abecednom redu, 
sticajem okolnosti znamo kako, uz članske karte DPS-a. Ta procena njihova koja je stigla 30. 
je bila eto igrači Crvene zvezde će biti potpuno bezbedni, mislim ko da veruje u tu procenu? 
Na osnovu čega? 

Voditeljka: Naravno.  

Čović: Drugo, imamo li mi pravo kao klub države Srbije da više verujemo nekoj drugoj državi i 
njenoj Agenciji, nego našoj? I treće, ko da preuzme rizik? Znači, naša Agencija ne želi da 
preuzme rizik, njihovi potvrđuju, ABA liga je ta koja treba da kaže igra se ili se ne igra i time 
da preuzme rizik za eventualne događaje. 

Voditelj: Posledice naravno.  

Čović: Sličan slučaj je bio negde 2001., 2002. kada je, kada su Palestinci nešto bombardovali Tel 
Aviv. U tom trenutku su trebale da se odigraju dve utakmice, jedna u Evroligi između Makabija 
i Valensije, a druga u Evrokupu tada između Hapoel-a i FMP-a. I FMP i Valensija su tražili 
bezbednosne procene, dobili od svojih organa, onda smo pisali i dokumentovali to Evroligi, 
odnosno Evrokupu. Oni su odgovorili da imaju garanciju bezbednosnih organa Izraela da se 
ne pomera utakmica i da će se igrati obe utakmice u zakazanim terminima. FMP je otišao, 
odigrao utakmicu, Valensija nije otišla i to je bio neopravdani nedolazak. U ovom našem 
slučaju nije neopravdani.  

Voditelj: Da.  

Čović: Zašto bi Zvezdina uprava preuzimala odgovornost za bilo koju razbijenu glavu, a u aprilu 
prošle godine, znate i sami šta smo imali i kakve probleme iako smo za treću utakmicu Play 
off-a imali garancije samog vrha, da ne kažem centarfora glavnog crnogorske države, da će 
sve biti uredu, da ćemo svi biti bezbedni, a onda na toj utakmici...  

Voditeljka: Vi ste dobili kaznu što se niste pojavili... 

Čović: A onda na toj utakmici su nas napadali predstavnici Agencije za nacionalnu bezbednost, 
napadao nas je sin ministra policije Amar Nuhodžić koji je inače šef u nekom odeljenju u 
vojnoj obaveštajnoj službi za prisluškivanje, znači sin Mevludina Nuhodžića koji je i sad 
Ministar unutrašnjih dela, pa onda Veljovićev, pa Lazovićevi, znači to sve ljudi iz policije i na 
osnovu čega da vi imate poverenje... 

Voditelj: Je l’ mogu nešto? 

Čović: I sad je došlo do promene tih odluka, Zvezda će terati sve to dalje... 

Od 09:18:05 

Voditelj: Je l’ sala bila puna? 
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Čović: Da, bila je puna magle. Kako misliš puna? 

Voditelj: Jesu pustili ljude unutra? 

Čović: Ma nisu, bio je Duško Marković, predsednik Vlade i bio je ovaj, kako se zove, predsednik 
Skupštine Brajović. Milo je valjda u tom trenutku već otputovao za Majami.  

Od 09:21:40  

Voditeljka: A evo gospodine Čoviću mi smo sad govorili o ovoj situaciji u Podgorici, u Crnoj Gori, 
ovako sa, iz sportske pozicije, dakle i ne možemo...  

Čović: Pa nažalost, tu se pomešala i politika... 

Voditeljka: Shvatili smo odavno da se politika uvek meša u sport i sport u politiku rekli su da 
sport ne može bez dobre politike i sve ono o čemu se govori, a šta ćemo sad sa verom? Sad 
se i, sad se umešala i politika u veru, ili vera u politiku ili kažu da to nikako ne sme da se 
dogodi. Da li se to dogodilo? 

Voditelj: Ima nešto interesantno, ovaj, Nebojša, priča se stalno da je komunizam ubio religiju u 
Crnoj Gori. Međutim, sad se pokazalo da ono što je duboko u čoveku ne može biti nikad 
zatrpano. 

Čović: Ne, ne. Mi smo specifični ljudi na ovim prostorima. Mi na prvi pogled ne izgledamo tako 
vezani za veru, ali kada neko dirne u veru onda se dobijaju ovakve erupcije. Ja mislim da je 
ovo renesansa... 

Voditelj: I ovo je šamarčina svima koji su.. 

Čović: Renesansa pravoslavlja i mislim da je ovo veliko oslobađanje naroda. Jer u Crnoj Gori 
pored zakona o veri ima i drugih problema. Možda je zakonom o veri i izazivanjem jednog 
takvog, jedne takve erupcije građana, na neki način htela da se skrene pažnja sa nekih drugih 
problema, afera i svega onog što im se događa... 

Voditeljka: Kojih hvala Bogu imamo svakodnevno... 

Čović: Srbija se ne meša, niti smo mi, evo sad kad je Zvezda upitanju, niti smo mi imali bilo 
kakve političke instrukcije. Srbija se ne meša u unutrašnja pitanja Crne Gore.  

Voditeljka: I očigledni...(nerazgovjetno) politički incidenti. Naravno. 

Čović: Na šta oni pričaju, pa onda ovih 88 komada što su pisali ovaj apel. 

Voditeljka: Peticija, da.  

Čović: Interesantan je taj broj 88 je l’? 

Voditelj: Tito 

Čović: Na šta asocira? Pa nije, malo i pre Tita.  

Voditeljka: Malo je nešto pre.  

Čović: (nerazgovjetno) i tako dalje. Ali i stalna priča kao Srbija to izaziva, stalna srbofobija, 
velikosrpska agresija. Mislim, o čemu ljudi pričaju? Oni i kad više ne znaju šta će sa sobom 
onda oni krenu da prozivaju Srbiju. Nije li miješanje u unutrašnje pitanje Srbije priznavanje 
Kosova od strane Crne Gore. Mislim, da vam kažem nešto, ja sam radio sa tim ljudima i od 
’90-ih i od 2000. Kako ih bre nije sramota? Šta smo sve pričali i šta smo se dogovarali, baš o 
problemima. Problem Kosova ne traje od 2008. je l’? 

Voditeljka: Naravno.  

Čović: Nego od ’90-ih pa nadalje. Kako ih nije sramota, mislim kakav je to, promena... Tamo, 
Miško Vuković koji piše ta saopštenja DPS-a, on se šetka ovde po Beogradu, sretne se sa 
nekim drugarima oni ga pitaju, on crveni, on bledi, ne zna šta da kaže. Kako je, kakav je to 
pristup? Koliko je to stepen nemorala, razumete? Na kraju krajeva DPS je od ’90. godine bio, 
tamo grede je l’... 

Voditeljka: Narod koji je izašao na ulice, molebane... 
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Čović: I sad se mi mešamo, a oni se ne mešaju jer priznaju nezavisnost Kosova.  

Voditeljka: Su pomešani jer nisu to samo Srbi... 

Čović: Je l’ idu na proslave nekakvi njihovi generali, te u Knin, je l’ prisustvuju dole sa UNIKOM i 
KFOR-om na prostoru Kosova. O čemu se radi? 

Voditelj: Dobro, ti znaš Đukanovića iz početka karijere je l’ tako? 

Čović: Znam ga. Od početka ga znam, ali nadam se da ću ga znati i do kraja.  

Voditelj: Je l’ ga sad poznaješ bolje nego na početku? 

Čović: Ja ne znam šta se s tim čovekom dogodilo, odnosno, čito sam u puno knjiga ovaj šta se to 
događa kad mnogo zasedneš na vlasti znaš. Onda dođe do raznih, raznih anomalija... 

Voditelj: Jesi zato pobeg’o ti u sport? 

Čović: Ne ja nisam pobeg’o, ja sam uvek imao svoj posao. Nikad ja nisam bež’o.  

Voditeljka: Kako Vam se čini da je potencijalni razvoj ove situacije? Dakle... okupljanja će... 

Čović: Pa može, moža da bude jako, jako opasno i može da kulminira ukoliko ne bude mudrosti.  

Voditelj: Ali ovo strpljenje policije govori da ipak, da li je to, šta od ovog što se dogodilo... 

Čović: Vanja, Crna Gora je mala, kako će policajac da bije svog komšiju ili možda svog rođaka ili 
ne znam šta već... 

Voditeljka: Al’ to su mirni protesti, to zapravo nisu ni protesti, to su molebani. 

Čović: I sad su mirni protesti, ali mala iskra može da upali sve to.  

Voditelj: Ja se toga samo plašim.  

Čović: Ja isto brinem zbog toga, nemam, ne želim to da se dogodi, ali videćemo. Vidim jučerašnje 
nekakve izjave da Crna Gora neće, to je neki Mihajlo rekao iz crkve neke, ne znam kako da ga 
nazovem, sveštenik tamo... Da Crna Gora neće biti kompletna država ako ne bude imala 
Crnogorsku pravoslavnu crkvu.  

Voditeljka: E dobro, da li je neko postavio pitanje da se Crnoj Gori brani da ima svoju crkvu... 

Čović: Ona nikad nije bila...(nerazgovjetno) 

Voditelj: Ne, nikad.  

Voditeljka: Čitajući komentare naših sugrađana koji kažu, ali ko im brani da izgrade svoje crkve, 
ne, zašto uzimaju Srpsku pravoslavnu crkvu i šta je ideja?  

Čović: Oni kažu da su oni to izgradili znate sad kad vratimo, ne znam manastir Morača je 12. vek 
je l’, pa onda kad vratimo, kad odeš u hotel Podgoricu pa preko puta Zete pogledaš, vidiš 
ostatke starog Nemanjićkog grada. 

Voditelj: Crkva starija od države. Od trenutka kad je nastala. 

Čović: Njihova država je nastala 1878., ako se ne varam i napravila je crkve. Bila im je država 
teokratska je l’ tako?  

Voditelj: Jeste. 

Čović: Kao i naša. I Srbiji je crkva, crkva napravila državu. Znači Srpska pravoslavna crkva je 
napravila države. Ja nikada neću sporiti državnost Crne Gore, ali ovaj pristup sa kojim oni idu. 
Čujte, ono što je njih iznenadilo... Po popisu iz 2011. Srba ima negde 30 posto.  

Voditeljka: 29, 9 da. 

Čović: Ali po tom istom popisu iz 2011. kada gledate versku opredeljenost 70 posto je 
pravoslavaca.  

Voditelj: Pravoslavci, da.  

Voditeljka: E to su ljudi koji su izašli na ulice. 
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Čović: Tako je.  

Voditelj: Sad izlaze... 

Voditeljka: Nema veze da l’ su Srbi ili Crnogorci. 

Čović: Ovo nije srpsko-crnogorsko pitanje, ovo je pitanje verskih sloboda koje su oduzete, a koje 
su date još 313. godine Milanskim ediktom, je l’ ? Čak taj Titov zakon iz, komunistički zakon iz 
1977. je bio mnogo racionalniji i blaži nego ovo što su oni doneli.  

Voditeljka: Tih 70 posto... 

Čović: U Hrvatskoj posle svega, niko nije dirao crkve, u Bosni niko nije dirao crkve.  

Voditeljka: Naravno, zato što u tih 70 posto, ti ljudi koji nisu samo Srbi... nego su i 
Crnogorci...(nerazgovjetno) 

Čović: Srpsku pravoslavnu... Nigde, nigde, na svetu ne postoji Srpska pravoslavna crkva.  

Voditelj: Pre neki dan sam na televiziji čuo jednu strašnu izjavu, kaže... ne mogu da se setim 
tačno koga od govornih emisija talk show-a, kaže-Ovo su radili samo nacisti i komunisti. 
Nacionalizacija, to je strašna izjava. 

Čović: A komunisti su imali nacionalizaciju, a nacisti su brisali sve. Znači, sklanjali, čistili. 
Jednostavno, sad taj zakon, ja ne znam, ja ne razumem. 

Voditeljka: Zakon o slobodi veroispovesti.  

Čović: Šta? 

Voditeljka: Tako se on zove. Šta on znači? 

Voditelj: Sad ti malopre reče... 

Čović: On sve drugo daje, samo ne daje slobodu veroispovesti. Mislim to je organizovano nasilje, 
organizovano pravno nasilje kroz taj zakon i umesto da sednu ljudi da se dogovore, da se to 
složi... 

Voditeljka: Hoće li doći do toga?  

Čović: Nisam, nisam siguran. Nisam siguran, ali bio je pokušaj da se na, da se u sve to uvuče 
Srbija, jednim delom kroz sport, jednim delom kroz političko delovanje, trećim delom kroz ove 
apele gde se poziva Evropska unija i NATO da intervenišu... 

Voditeljka: I Donald Tramp lično. 

Čović: Jer Srbija destabilizuje Crnu Goru i ta stalna priča o nekakvom veliko-srpskom 
nacionalizmu. 

Voditelj: Al’ ova priča da imaju sajber timovi NATO-vi tamo koji uništavaju, šta je to? 

Čović: Imaju, dobili su opremu oko 9 miliona evra. Doduše oni su dobili opremu pre tri godine, 
negde u vrednosti od 3-4 miliona dolara i tu opremu su koristili i pokvarili. I sad im je stigla 
nova oprema. 

Voditelj: Dobro. 

Čović: Pa mislim to je istina, nova oprema za to...(nerazgovjetno) obaranje, rušenje sajtova i 
ostale stvari. Videćemo kako će to dalje da funkcioniše, da li će da izdrži dve godine da se ne 
pokvari.  

Voditeljka: A može li se protiv naroda? Vidimo dakle, narod se ujedionio...(nerazgovjetno) 

Voditelj: Može u jednoj fazi. 

Čović: Teško...(nerazgovjetno) i da sajberišete šta god hoćete, ali kad narod krene, ovde dolazi 
do velikog oslobađanja energije, oslobađanja naroda i naravno ja kažem renesanse jednog 
pravoslavnog pristupa, jer mislim da je stvarno pravoslavlje, a onda i hrišćanstvo odmah za 
tim ugroženo i da će na tome morati da rade i katolička i pravoslavna crkva. Jer na kraju 
krajeva mi smo svi hrišćani.  
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Voditeljka: Hrišćani, tako je. I evo samo za kraj, potez takođe Crne Gore, 13. januara pred 
proslavu srpske pravoslavne Nove godine, poskidani su svi elementi slavlja, kao što mi sad 
nemamo jelku, tako ni oni nisu imali 13.  

Čović: Pa šta, narod je slavio na ulici, šta? Ne možete narodu da zabranite da obeleži pravoslavnu 
Novu godinu.  

TV Happy 

Sadržaj: Dobro jutro Srbijo  

Datum emitovanja: 15.01.2020. 

Vrijeme emitovanja: 10:12:29 do 10:24:29  

Gost: Miloš Stojković, povjerenik manastira Hilandar 

Voditelji: Vanja Bulić i Katarina Korša 

 

Od 10:13:24 

Voditeljka: Vidimo narod koji se okuplja u Crnoj Gori, vidimo narod koji se okuplja u Srbiji, širom 
sveta, dakle, pravoslavci koji su stali ispred Srpske pravoslavne crkve, u odbrani, ne samo, 
samih svetinja, nego i svoje vere, između ostalog. 

Stojković: Apsolutno, dakle, ovde ljudi mešaju često, a možda i mi dovoljno dobro ne objasnimo, 
ponekad. Ovde se ne radi da je neko protiv ljudi koji se deklarišu kao Crnogorci, da se 
razumemo. 

Voditeljka: Tako je. 

Stojković: ...Moje lično mišljenje i istorijske činjenice govore o tome, dakle, sve relevantne 
istorijske činjenice govore o tome da su ljudi u Crnoj Gori, Srbi, koji tamo žive. Dakle, da je 
Crna Gora, u prevodu, u praksi isto što i Republika Srpska, dakle, posebna država, ali država 
srpskog naroda. No, to nikome, i to želim ovde javno da kažem, sada opet, nikome ne 
zabranjuje da, ako želi, ako se on ne oseća kao Srbin, nego kao Crnogorac može, može čovek 
da se oseća kao Egipćanin, mi imamo mnogo nacionalnih manjina, ovde... 

Voditelj: Naravno, naravno. 

Stojković: ...Dakle, to je pravo svakog od nas, kako želimo da se osećamo... 

Voditeljka: I to nije nešto što se zamera, niti što smeta. 

Stojković: Pazite, i to niko, nikad, nipošto. Pa vi imate sada u Crnoj Gori, ljude koji su članovi 
Demokratske partije socijalista Crne Gore, na čijem je čelu aktuelni predsednik Milo 
Đukanović, koji je na neki način tvorac ovog zakona, razumete i koji su protiv, dakle, koji žele, 
koji su protiv... 

Voditeljka: ...Samog tog zakona... 

Stojković: ...Otimanja svetinja. Vi imate ljude iz Bara iz Sutomora iz različitih mesta... 

Voditeljka: ...Berane, sve smo pratili odakle su... 

Stojković: Dakle, ovde se brani, brane istinski kanoni, istorijski kanoni crkve koje nismo doneli, ni 
vi, ni ja, ni bilo ko, nego su od apostola, pa do danas. Dakle, viševekovni kanoni. Odve se 
brani istina, ovde se brani suština crkve, ovde se brani pravoslavna vera. U pravoslavnoj veri, 
u hrišćanstvu ne postoje nacije. Dakle, mi ovde branimo, u suštini, istinsko pravoslavlje, 
branimo svetinje. I to je cela suština. Nažalost, ja moram da kažem, njima u Crnoj Gori, 
aktuelnom režimu, želim mir porodicama, dobro zdravlje, nedao Bog, znači, zaista ne želim da 
ovo što su uradili, što su se drznuli da na nas, da ovako otimaju svetinje, što ni Turci, za 
vreme viševekovnog ropstva nisu činili. Samo molimo Gospoda, svi zajedno, da se njihovim 
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porodicama nešto ne vrati na loše, jer ko udari na crkvu, na takav način, kroz istoriju se 
pokazalo da ne prođe dobro njegova pokoljenja. Ja im želim puno zdravlja, puno mira i 
njihovim porodicama, ali ih obaveštavamo i o tome da je naša, naša misija da ukazujemo na 
istinu, dakle drznuli su se na istinu i ovo neće dobro proći. Dakle, jednu... 

Voditelj: Šta, kad kažeš neće dobro proći, šta podrazumevaš pod tim? 

Stojković: Pa i neće dobro, pa znate kako, znači, vidite vi, mi treba da zahvalimo Milu 
Đukanoviću na tome što je ujedinio srpski narod. I ne samo srpski narod, nego sve druge 
ljude. Oni su mislili, znate, to su ljudi, opet kažem, želim im privatno, porodično, svako dobro, 
politički im želim sve najgore, razumete, al' privatno i porodično svako dobro da ne bude kako 
mi njih mrzimo. 

Od 10:17:59 

Stojković: Zar mislite da bi Sveti Vasilije Ostroški Čudotvorac dozvolio da se desi ovo što se 
dešava, dakle, molitve naših slavnih Srba, naših predaka slavnih čiji put trebamo uslediti, te 
molitve su nam pomogle. Njihove, ne naše. Nego njihove molitve su pomogle da se, da nam, 
da prosto se u naša srca i u naše misli usadi onaj duh istine i da ustanemo. Dakle, mi se ne 
borimo ni protiv jednog čoveka, koji se deklariše kao Crnogorac, ni protiv jednog Muslimana, 
mi se samo borimo da branimo kanonsko pravoslavlje, prvo kanonsko pravoslavlje, koje je od 
praotaca ostalo, naših apostola i da ne dozvolimo ljudima koji su se registrovali u policijskoj 
stanici kao takozvana crkva da nam otimaju ono što je naše. 

Voditelj: Udruženje građana, da. 

Stojković: Molim vas da li neko, evo, ja molim sve intelektualce da nam kažu, evo ja sam mlad, 
možda su oni stariji, pa su možda više učili i čitali. Ali dajte nam jedan papir, jedno slovo, gde 
bogomudri Njegoš nije kazao da je Srbin, gde nije govorio o srpstvu, gde nije dočekivao Vuka 
Stefanovića Karadžića, kao Srbina na Lovćenu. Hajde, recite mi, dajte mi jedan papir. Dakle, 
oni hoće da falsifikuju istoriju, pri tom, im to ne ide, zato što nemaju nikakav podatak. I druga 
stvar, ja mislim i zato mi je žao zbog toga, zbog njihovih porodica, da se Milo Đukanović 
preigrao ili mu je neko to, savetovao ga je pogrešno da uradi. Znači, preigrao se u tome, jer 
on ne razume suštinu vere, on ne razume šta je crkva. Oni misle da je crkva DPS, pa sada da 
su tu neki odbori, neki...pazite, crkva nije ni udruženje građana, ni politička partija, crkva je 
viševekovna, crkva je put istine i život, telo Hristovo. 

Od 10:22:49 

Voditeljka: Kako vidite i kako će se ovo završiti, da li će biti povlačenja, korigovanja samoga 
zakona, nacrta ili će to...u kom smeru može da ode? 

Stojković: Pa ono što, ono što je sigurno i ono što znam iz vrha, dakle, crkve u Crnoj Gori jeste 
da i upošte od izvora Srpske pravoslavne crkve, jeste da će se nastaviti dva do tri puta 
nedeljno, ovaj, mirni protesti sve dok se zakon ne povuči ili dok se ne odloži, dok se ne 
donese odluka o odlaganju njegove primene. Mi nismo protiv toga da se donese zakon o 
verskim slobodama, ali smo protiv nekih članova... 

Voditeljka: ...Koji bi to i značio... 

Stojković: ...Tako je. Ali smo protiv otimanja imovine. Dakle, najmudrije, najrazumnije što bi 
moglo i što bi trebalo da se desi jeste da sednu za sto predstavnici Srpske pravoslavne crkve i 
crnogorske države. Dakle, i da razgovaramo o tome, o zakonu, o verskim slobodama, ali ne 
možemo da razgovaramo o otimanju imovine. Dakle, ne možemo da pristanemo na to da 
nešto što je gradio Nemanjić, nešto što su gradili Nemanjići pre 800 godina bude sada u 
vlasništvu raspopa, sektaša Miraša Dedeića. 

Voditeljka: Hvala Miloše, najlepše, nastavićemo ovu temu, ovaj razgovor.  
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TV Happy  

Sadržaj: Dobro jutro Srbijo 

Datum emitovanja: 16.01.2020. 

Vrijeme emitovanja: 06:47:00 do 06:58:09 

Gost: Srećko Milovanović, list „Afera“ 

Voditelji: Milomir Marić, Katarina Korša 

 

Od 06:48:38 

Voditelj: Čekaj, šta da čitamo?  

Milovanović: O raznim temama.  

Voditelj: Evo jedino u „Aferi“-Tajna pozadina sukoba u Crnoj Gori. Da li se oni oko plaže otimaju, 
oko crkava... 

Milovanović: E izgleda da nije upitanju... 

Voditelj: Ili negde oko nafte.  

Milovanović: U pianju je nafta. Uvek su upitanju neke bitne stvari kao što je nafta... Tako je. 

Voditelj: Da li u Buljarice, tu neće da prave plažu, najveću plažu na Jadranu, nego tu je nađena 
nafta. 

Milovanović: Nafta. 

Voditelj: I svi Crnogorci će živjeti kao šeici...  

Milovanović: I to nije nađena od juče... 

Voditelj: Svaki Crnogorac će čim se rodi biti proglašen za šeika.  

Dok su voditelj i Milovanović razgovarali, voditeljka drži list „Afera“ na čijoj naslovnici piše Mila 
sačuvao Amfilohije, ali on pada sa vlasti u Crnoj Gori! Sitnim slovima pri dnu naslovnice stoji: 
Milo neće ovaj nakaradni zakon povući i strašnih će nemira biti u celoj Crnoj Gori. Boga molim 
da grešim, ali vidim da će biti i žrtava. Izjavu je dao srpski parapsiholog Ljubiša Trgovčević.  

Milovanović: Tako je. Možda će se Milo proglasiti za jednog od ovih kako se zovu... 

Voditelj: Emira  

Milovanović: Emira da.  

Voditelj: ...(nerazgovjetno) u Emirate, ali svaki Crnogorac više nikad u životu, u petom kolenu, 
neće morati ništa da radi. 

Milovanović: Ništa da radi, ponese jedan štapić, ubode, šikne nafta i on je pun para.  

Voditelj: Ništa. Ne mora ni to, to će da rade izbeglice iz Srbije, a oni će da vade naftu i ko zna 
odakle... 

Milovanović: Ali, šalu na stranu, izgleda da je stvarno to pozadina. Jer još pre 40 i nešto godina, 
1976. Amerikanci su tu pokrenuli radove na bušotinama u Buljaricama i oni sada traže da sto 
postotno, dakle, eksploatišu tu naftu.  

Voditelj: Čekaj, neće plaža da bude?  

Milovanović: Ne, šta će im plaža, vidite da od turizma baš nemaju mnogo koristi.  

Voditelj: E znači, to će biti...  

Milovanović: To će biti naftna... 

Voditelj: Platforma? 



38 

 

Milovanović: Platforma, tako je.  

Voditeljka: Vi ste sad pokrenuli prvi ovu sad temu... 

Milovanović: Jeste. 

Voditeljka: Evo do sada ovih dana smo pričali onoliko šta su razlozi, da li je to proterivanje Srba, 
da li je to srbofobija, da li su kvadrati... 

Milovanović: A ustvari je nešto mnogo, mnogo...(nerazgovjetno) u smislu...  

Voditeljka: Mnogo konkretnije. 

Milovanović: Mnogo konkretnije. Pa Kaća uopšte se u svetu, sve što se radi, radi se zbog nekih 
viših... 

Voditeljka: Određenih viših interesa. 

Milovanović: Tako je. Nismo ni mi bombardovani ’99. zbog ugrožavanja prava Albanaca.  

Voditeljka: Čekaj. Nismo mi navikli da mi ne budemo razlog. Pa onda prosto shodno tome vrlo 
logično je bilo da, zašto se svet ne bi vrteo oko nas.  

Milovanović: Zašto se ne bi vrteo oko nas. 

Voditeljka: Da. 

Milovanović: Uvek se vrti oko moći kapitala, kao što je novac, kao što je nafta, tako je bilo otkad 
je sveta i veka. Samo treba prosto videti koja je ta pozadina. A evo imamo ekskluzivu u ovom 
broju, čuveni, legendarni Ljubiša Trgovčević, imamo ga i na naslovnoj strani. Kad već 
pominjemo Mila... 

Voditelj: On je nekoliko puta bio ovde gost, ali sad je nešto se povukao u ilegalnost, on čeka da 
mu se javi pa da saopšti. 

Milovanović: I javilo mu se i saopštio je „Aferi“. Evo, on izjavljuje da će Milo pasti sa vlasti u 
Crnoj Gori, a da će isto to pokušati...(nerazgovjetno) 

Voditelj: Ne, ne, ovde je zabranjeno. Ne, ne, zabranjeno. To u drugim, na drugim televizijama 
može da pada Milo, ovde, ovde večno će vladati.  

Milovanović: Pa za sad jeste tako i u praksi, videćemo.  

Voditelj: Sve pada oko njega, samo on ostaje. Da, tako da se zna.  

Milovanović: On nikako da se...(nerazgovjetno) 

Od 06:54:24  

Voditelj: Šta je to, Amfilohije po ko zna koji put sačuvao Mila Đukanovića? 

Milovanović: Jeste. Imamo tekst da je Amfilohije po ko zna koji put sačuvao Mila Đukanovića, 
odnosno da je ta neka kritična masa, kritični trenutak koji je bio, da kažem, između usvajanja 
ovog zakona i srpske Nove godine. Ti neki, da kažem, kritični dani nisu iskorišćeni da, ta neka 
narodna energija nije iskorišćena u smislu da se Milo ozbiljno uzdrma. A ovde u našem tekstu, 
naš novinar kaže da je za sve to kriv Amfilohije Radović koji nije želeo da ide direktno na Mila. 
E sad, neko to može da protumači nije želeo što je hteo da smiri strasti u Crnoj Gori. Neko 
može dodatno da protumači što je hteo da mu sačuva vlast.  

Voditelj: Ne, u svakom slučaju, bio je pokušaj manipulacije sa pravoslavnom crkvom u Crnoj 
Gori.  

Milovanović: I to veliki pokušaj manipulacije. 

Voditelj: Kad je opozicija htela da Crnogorsko-primorskoj mitropoliji postavi kao svoj gromobran i 
kao crkvu opozicije. 

Milovanović: Tako je.  
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Voditelj: A 70 posto građana Crne Gore podržava tu crkvu. Čak je bilo u toj koloni i hodža i 
muslimana i ne samo članova SPS-a. Mnogi Crnogorci muslimanske vere podržavaju 
Amfilohija. Ljudi to i ne razumeju. 

Milovanović: Da da. Amfilohije i dalje što se tiče crkve, pa je to neko da kažem...(nerazgovjetno) 

Voditelj: Ne, veliki je strah u Crnoj Gori da će po ko zna koji put u Crnoj Gori vladika objediniti 
obe funkcije i svetovnu i državnu.  

Milovanović: Tako je.  

Voditelj: Tako da je moguće da... 

Milovanović: Milo poput Njegoša da, samo da napiše „Gorski vijenac“.  

Voditelj: Ne, ne Amfilohije se boji da će on preuzeti predsedničku funkciju.  

Milovanović: A Amfilohije, da da, da će on preuzeti, pa da. E sad da l’ će Amfilohije da preuzme 
predsedničku il’ će Milo da preuzme vladičansku, šta je pre moguće? 

Voditelj: Pa videćemo, videćemo. Možda privremeno Amfilohije preuzme obe dužnosti, pa onda 
preda, abdicira u korist Mila.  

Milovanović: I onda Amfilohije bude tu...(nerazgovjetno) zvanični, kako se ono kaže.  

Voditelj: Ma da, da. 

Milovanović: Sve je moguće.  

TV Happy  

Sadržaj: Dobro jutro Srbijo 

Datum emitovanja: 20.01.2020. 

Vrijeme emitovanja: 06:47:25 do 07:03:26 

Gost: Tomislav Kresović, analitičar 

Voditelji: Milomir Marić, Katarina Korša 

 

Od 06:48:38 

Kresović: Je l’ imate jutros nešto slobodno i lepo na naslovnim stranama? 

Voditeljka: Moram priznati da... 

Kresović: Ili je sve vezano za Crnu Goru, Mila Đukanovića da neće da promeni Zakon o verskim 
zajednicama i slobodama a da poziva predsednika Srbije da dođe u... Crnu Goru. 

Voditelj: Dobro, mi smo naivno očekivali da je on taj zakon doneo slučajno. On ga je doneo 
namerno, to je jedan plan... Taj zakon se krčka od 2015. godine, pa je bio u fioci, pa je 
izvađen, očekivalo se da će po automatizmu kao što je ukrajinska crkva dobila autokefalnost, 
vaseljenski patrijarh dati autokefalnost Crnogorskoj pravoslavnoj crkvi. Međutim, to se 
izjalovilo jer Miraš Dedeić je čovek koga je lično raščinio vaseljenski patrijarh i nema ništa od 
te priče. I onda se to iskomplikovalo, međutim projekat stvaranja nove nacije neizostavno ide 
i sa odvajanjem crkve... 

Kresović: To je austrougarski model kao što je bilo sa Albancima na kraju XIX veka kad su pravili 
projekciju, u dvorskim kancelarijama kako napraviti albanski jezik, pa kulturu, pismo do 
Albanske države. Sad se to radi po modelu Crne Gore isto... 

Voditelj: I praktično taj model austrougarski postoji... 

Kresović: I funkcioniše i sada... 
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Voditelj: Ne, to postoji u Kraljevini Jugoslaviji još... 

Kresović: Apsolutno... 

Voditelj: I Božićni ustanak i italijanski... 

Kresović: Ovo je sada praktično završnica austrougarskog projekta sa Crnom Gorom 

Voditelj: Praktično i Komunistička partija je prihvatila od austro-marksista ideju... 

Kresović: Tako je, tako je... 

Voditelj: Da Jugoslaviju treba rasturiti... 

Kresović: Adlerov i model austro-marksista da treba razrobiti pre svega srpsko nacionalno biće, a 
srpsko nacionalno biće... 

Voditelj: I slaba Srbija to je najbolje rešenje... 

Kresović: Najbolje, najbolje...(nerazumljivo) I ovde današnjim... „Politika“: Beograd nije uzdrmao 
Crnu Goru. Predsednik Crne Gore poziva predsednika Srbije da dođe u Crnu Goru, formalno ili 
neformalno. Drobi srpsko nacionalno biće i Srbija negde, diplomatski i politički, onako recimo 
relativno pasivno se ponaša, samo na unutrašnjem planu u Srbiji se govori od ministra 
spoljnih poslova oko Crnogoraca terazijskih ali nema ozbiljnije...akcije 

Voditelj: Dobro, o čemu mi razgovaramo jutros a nismo... 

Voditeljka: Slavu čestitali... 

Voditelj: Čestitali slavu ljudima? Sveti Jovan... 

Voditeljka: I čestitamo svim vernicima koji danas slave slavu... 

Kresović: Vidi, ovo... Jutarnja emisija je... Svi znaju da je Sveti Jovan krstio Isusa Hristosa i to je 
velika stvar za srpski narod... 

Voditelj: I njegova ruka nalazi se u Cetinjskom manastiru... 

Kresović: I, cilj i jeste da se oduzme ta ruka Svetog Jovana Srpskoj pravoslavnoj crkvi... 

Voditelj: I da se proda Malteškim vitezovima... 

Kresović: Ne samo Malteškim vitezovima nego da se to proda onim svetskim antihristima koji 
imaju potrebe, upravo, da izvrše pritisak na srpsku crkvu preko... 

Voditelj: Evo, mi smo u ovoj emisiji otkrili, autentičan svedok je rekao da su malteški vitezovi 
svojevremeno 90-ih nudili Momiru Bulatoviću koji je bio tada predsednik Crne Gore tadašnjih 
150 miliona dolara al’ on nije hteo da... 

Kresović: Ne, ne... Da l’ su Malteški vitezovi nudili 150 miliona dolara ali u svakom slučaju iz tih 
priča u Crnoj Gori je stasao ovaj... Ova dva klana koja vedre i oblače po Evropi, ti škaljarski 
klanovi... 

Voditelj: Čekaj, šta ti misliš da li je ovo crkveno pitanje opasnije za odnose Srbije i Crne Gore ili 
novo ubistvo u Atini dvojice šefova Škaljarskog klana? 

Kresović: Vidi, crkveno pitanje je upravo jedna vrsta drobljenja srpskog nacionalnog bića i 
potreba da se srpski narod, srpski jezik i kultura praktično povuku iz Crne Gore. Oni se 
povlače... I da taj isti model bude sutra i za Kosovo i Metohiju odnosno vlast u Prištini jer ako 
Srbija ne može da reaguje, srpski narod u Crnoj Gori koji čini oko 30% kako će u Prištini i na 
Kosovu gde je 5-6-7%... Znači i ako imamo... Ovde se inače u Beogradu, moram da ti kažem, 
Mariću, vodi jedna kampanja protiv mitropolita crnogorsko-primorskog Amfilohija. Izjednačava 
se po određenim tabloidima da on hoće da rasparča sa Milom Srpsku pravoslavnu crkvu ali 
ako se pogleda od ’90. godine kad je došao na tron on je 600 hramova i bogomolja i 
manastira obnovio. Od 20 monaha i sveštenika koliko je bilo u Crnoj Gori ’90. taj broj je došao 
između 350 do 400 sa jakom mitropolijom, štamparijom, akademijom i tako dalje... 

Voditelj: Kad je on došao Crna Gora je bila komunistička, bezbožnička zemlja... 
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Kresović: Tačno i... 

Voditelj: A danas vidimo da... 

Kresović: I namera je, namera je... 

Voditelj: Većina Crnogoraca su vernici... 

Kresović: I namera je zapravo, da se vrati sve na 1990. godinu, da Srpska pravoslavna crkva 
bude marginalizovana i da bude predstavljena kao jedna manjinska crkva i zato je ključ stava 
presednika Crne Gore koji kaže, ustvari, srpska manjina. Pazite, Srbi su u Crnoj Gori bili narod 
i oni jesu danas narod, još uvek... 

Voditeljka: Sa 30 posto stanovništva... 

Kresović: Ali su stavljeni kao manjina... 

Voditeljka: Ali to, vidite sad ovako... 

Kresović: Ali u isto vreme, samo jedna mala opaska, Milo Đukanović je neosporno politički vođa 
jednog dela crnogorskog stanovništva, ali Amfilohije je duhovno verski vođa najvećeg broja... 

Voditelj: Najveći strah u Crnoj Gori da mitropolit Amfilohije ne objedini funkcije kao što su mnogi 
ljudi na tronu Crne Gore... 

Kresović: Neće objediniti i drugo... 

Voditelj: Kao i Petar Petrović Njegoš I, II... 

Kresović: Ne, ne, mnogi brkaju stvari, pa moram da kažem i u vrhu naše vlasti... 

Voditelj: On je, uz Mila Đukanovića, najuticajnija ličnost... 

Kresović: Apsolutno. I u vrhu naše vlasti se brka jer se ne poznaje Ustav Srpske pravoslavne 
crkve... Da je vladika ili starešina u eparhiji prvi čovek i da patrijarh kada dolazi mora da 
zamoli odnosno da pismeno se obrati o dolasku. I da razgovor oko položaja srpske crkve mora 
da bude, pre svega sa Amfilohijem, mitropolijom i u okviru toga i... 

Voditelj: Ali ima... 

Kresović: Sa Patrijaršijom... 

Voditelj: Jedna stvar koju ne razumeju ovde u Beogradu... 

Kresović: I da se ne zameni teza... 

Voditelj: Mitropolit Amfilohije nije dozvolio da u vreme ovih sukoba Crnogorsko-primorska 
mitropolija postane crkva opozicije. Nego je pustio da čak i članovi DPS-a, čak i muslimani 
dolaze na ove mitinge. Nisu ovo samo pristalice srpskih stranaka... 

Kresović: Ovo sad postaje jedna vrsta duhovnog ali i socijalnog protesta. Socijalnog protesta... 

Voditeljka: Čekajte, je li ovo ozbiljan protest pošto Miraš Dedeić kaže biće građanski rat ako se 
Srpskoj pravoslavnoj crkvi ne otme imovina? 

Kresović: Jeste, jeste... 

Voditelj: Ne, on je dao intervju za emisiju Bujica koju vodi Velimir Bujanec, nekadašnji vođa 
HOS-a, paravojne formacije. Tu je bio i Hasan Begović, bivši ministar kulture... 

Kresović: Okoreli proustaški ministri u onim prethodnim vladama koji na neki način imaju potrebe 
da... Da vrate ustvari Crnu Goru na takozvane crvene Hrvate kako je Mladen Lorković 1940, 
kad je pravio svoju knjigu o svim Hrvatima sveta stavio Crnogorce kao crvene Hrvate... 

Voditelj: Da dokaže da su oni crveni Hrvati a ne Srbi. 

Kresović: I u isto vreme kao što imamo slučaj sa predloženim ambasadorom, predloženim 
ambasadorom u Beogradu, Hidajetom Hidom Biščevićem koji je musliman sa velikom H kao 
što je Ante Pavelić govorio da su muslimani cvijet Hrvatstva. U Beograd treba da dođe jedan 
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vrlo sposoban i vrlo, rekao bih, perfidan diplomata i novinar Hidajet Biščević, svedok islamske 
revolucije u Iranu... 

Od 07:00:42 

Voditelj: Ali od sve te spoljne politike, diplomatije... 

Kresović: Škaljački klan... 

Voditelj: Važnije je ubistvo dvojice Škaljaraca u Atini, strašna scena, oni večeraju sa svojim 
porodicama... 

Kresović: Upravo, hajde da se vratimo na... Upravo... Ovo je, ovo je Balkan, ovo je Crna Gora, 
ovo je moć. Ovo je Milova moć. Jer, pazi, ova mafija škaljačka... 

Voditelj: Ne, ne... 

Voditeljka: A zašto Grci kažu da je Grčka postala mesto ratišta srpskih kriminalaca? 

Kresović: Oduvek je bila, od Vanje Bokana... 

Voditelj: Ali ratuju i u Beču i u Pragu i u Nemačkoj... 

Kresović: Ne, ne radi se o tome nego Vanja Bokan koji je, inače, bio glavni za trgovinu cigareta u 
vremenu dok je Milan Milutinović pokrivao i Kipar i Atinu. Dakle, Vanja Bokan koji je radio i za 
službu bezbednosti... škaljački... Oba ova klana imaju jako uporište u službi bezbednosti i Crne 
Gore i Srbije i u policijskim strukturama i imaju moć jer oni ostvaruju profite od više stotina 
miliona dolara. I oni su, zapravo, instrument takozvanog političkog podzemlja u Crnoj Gori i na 
Balkanu. 

Voditelj: Čekaj, je l’ to ta duboka država na Zapadnom Balkanu? 

Kresović: Ovo je duboka država Mila Đukanovića instruirana ranih 90-ih... 

Voditelj: Ne znam, to je... Ko zna za koga oni sve rade... 

Kresović: Na pruzi Bar-Bari, a onda rade kao internacionalna mafija... 

Voditelj: A ovaj Dedović je bio direktor Pošte u Trebinju do pre 2-3 godine... 

Kresović: Sve to, ali sve to govori da je sve to naše, sa Balkana... 

Voditeljka: To su Srbi, ne naše nego Srbi... 

Kresović: Ne, to su Srbi... 

Voditelj: Kad čujemo to sve smo bliži jedni drugima... 

TV Happy  

Sadržaj: Dobro jutro Srbijo 

Datum emitovanja: 20.01.2020. 

Vrijeme emitovanja: 09:34:04 do 09:54:10 

Gost: Marko Đurić, direktor kancelarije za Kosovo i Metohiju 

Voditelji: Milomir Marić, Katarina Korša 

 

Od 09:34:15 

Voditelj: Gde je teže biti Srbin sada, u Crnoj Gori ili na Kosovu? Sad, da li će ovo što je 
primenjeno u Crnoj Gori sa Zakonom o slobodi veroispovesti biti primenjeno i na Kosovu? 
Veliki je strah da će na isti način biti oteti manastiri i crkve, kultrurno blago na Kosovu.  
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Đurić: U ovom trenutku nažalost bukvalno je mrtva trka gde je teže biti Srbin, da li na Kosovu i 
Metohiji ili u Crnoj Gori. I pažljivo sam pratio šta je juče na ovu temu govorio Milo Đukanović. 
Moram da kažem da ne mogu čudom da se načudim da on... 

Voditelj: Srpska pravoslavna crkva je ukrala imovinu Crne Gore od ’86. godine do 90’.  

Đurić: Dakle, Milo Đukanović koji je u Crnoj Gori bio na vlasti u periodu od 1989. godine do 
danas, dakle do 2020. godine govori o tome da je crkvena imovina u Crnoj Gori otimana od 
države Crne Gore u periodu kada je on bio predsednik Vlade ili predsednik Republike u Crnoj 
Gori. Dakle, ono što se dešava tamo je očigledno jedan teatar apsurda sa ciljem da se izvrši 
asimilacija srpskog naroda u Crnoj Gori koji će mnogo bolje nego ja dati odgovor tamošnjim 
vlastima na to šta misli o usvojenom zakonu i divim se njihovoj hrabrosti i njihovoj upornosti, 
njihovoj borbi, ali smatram da je to nešto što je značajno za sve nas. Šta smo mi Srbi ako 
nam oduzmu Njegoša, ako nam oduzmu ne samo Petroviće, nego i Karađorđeviće koji vode 
poreklo iz Crne Gore, ako nam oduzmu Karađorđa čija porodica vodi poreklo iz Crne Gore, ako 
nam oduzmu Vuka Karadžića koji je tvorac našeg modernog jezika i pisma koji je takođe, čija 
porodica je takođe poreklom iz Crne Gore. Dakle, u ostalom podsetio bih da je prva knjiga na 
srpskom jeziku „Oktoih“ štampana 1494. godine u štampariji na Cetinju koja je bila prva 
štamparija u celom ovom delu Evrope i sveta. Dakle, i to je prvi pisani štampani spomenik na 
srpskom jeziku. Pa treba li da podsećam na to da su u Crnoj Gori, u Zeti začeti, začeta 
dinastija Nemanjića, da odatle potiče i brat Stefane Nemanje knez Miroslav koji je autor 
„Miroslavljevog jevanđelja“.  

Voditelj: I Stefan Nemanja je rođen u Ribnici... 

Đurić: Rođen je u današnjoj Podgorici.  

Voditelj: To je njegov grad. Nego... 

Đurić: Dakle to je nešto što... 

Voditelj: Evo u Bijelom Polju je crkva Svetog Petra gde je napisano „Miroslavljevo jevanđelje“.  

Đurić: Oni su podigli... Tako je. Oni su podigli, Nemanjići su podigli te zadužbine. Te zadužbine 
imaju svoje osnivačke povelje, ktitorske povelje... 

Voditelj: Ne, ali kažu da nemaju DNK, matičn broj... 

Voditeljka: Dobro, shodno tome možda da se uvede da smo svi Crnogorci.  

Đurić: Znate, ideja... 

Voditeljka: I da podjednako imaju pravo na Srbiju.  

Đurić: Možete to da nazovete kako god hoćete, ali za mene znate ne postoji... Ne postoji nikakva 
mogućnost da se od našeg identiteta oduzme naš jezik. I uostalom podsetio bih na činjenicu 
da u samoj Crnoj Gori najveći deo građana po popisu govori srpskim jezikom. Dakle, uprkos 
tome što je 2007. i 2008. godine političkom merom osnovan... 

Voditelj: Evo, BBC je objavio pre... 

Đurić: Novi jezik, dakle 43,78% građana Crne Gore govori... 

Voditeljka: Se izjašnjava da govori srpskim jezikom. 

Đurić: Govori srpskim jezikom što je najveći procenat. Dakle, manji procenat govori 
novoosnovanim, novouspostavljenim crnogorskim jezikom, ali ono što je bitno... 

Voditelj: Evo, BBC je pre dva dana objavio da od deset građana Crne Gore osam veruje u 
Crnogorsko-primorsku mitropoliju. Znači, to je BBC koji nije naklonjen, u ovom sukobu, 
apsolutno vlastima u Srbiji. 

Đurić: Na području Crne Gore pravoslavna crkva je... 

Voditelj: I članovi DPS-a su na demonstracijama... 

Đurić: Je Srpska pravoslavna crkva... 
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Voditelj: Evo, vidimo hodže učestvuju, razni ljudi učestvuju... Nisu to samo pripadnici opozicije. 

Đurić: Znate, Srbija ne osporava, niti želi, niti može da osporava državnost Crne Gore. 

Voditelj: ...(nerazgovjetno) 

Đurić: Na kraju krajeva državnost Crne Gore nije novijeg datuma. Ona potiče još iz 1878. kada je 
i Srbiji, u istom danu, dakle na Berlinskom kongresu priznata nezavisnost. Podsetio bih da su 
Srbija i Crna Gora bile 23. i 24. nezavisna i međunarodno priznata država u svetu. Ovde se ne 
radi o osporavanju državnosti Crne Gore, ovde se radi o osporavanju nastojanja da se srpski 
narod u Crnoj Gori asimiluje, da se njegov jezik promeni i da se istorija, ne samo srpskog 
naroda u Crnoj Gori nego i celokupnog srpskog naroda jednim potezom pera obriše. Zato se ja 
u potpunosti solidarišem sa našim narodom koji mirno protestuje i sa građanima Crne Gore 
koji mirno izražavaju svoj stav o otimanju srpskih pravoslavnih svetinja na području Crne 
Gore. Smatram da je to opasan presedan i za dešavanja na Kosovu i Metohiji, a videli smo 
možda neki ekstremisti u nekim drugim bivšim jugoslovenskim područjima razmišljaju o tome 
kako bi oteli i rasparčali srpsku crkvenu imovinu... 

Voditelj: Evo danas piše, danas su... 

Đurić: Na osnovu mustre koju piše režim u Podgorici. 

Voditelj: Boris Dežulović piše... Koji je poznat iz Ferala i znamo ga dobro, živeo u Beogradu, da 
treba oduzeti imovinu Srpskoj pravoslavnoj crkvi u Srbiji, ne samo na Kosovu i u Crnoj Gori. A 
ima jedan zakon koji se poklapa, nacrt zakona iz 2015. i za Kosovo i za Crnu Goru gde 
praktično na isti način se oduzimaju pravoslavni hramovi... To još... To je još na Kosovu nacrt, 
bio je nacrt i za Crnu Goru, ali sad je za Novu godinu... 

Voditeljka: Ali ukoliko je jedan scenario uspeo zašto ne bi i drugi? 

Đurić: Meni je veoma drago i veoma sam ponosan na to što se probudio pravoslavni srpski duh 
koji čuva svoj identitet jer ovo nije pitanje politike, nije pitanje podele na građansku i 
nacionalnu opciju. Nije pitanje podele na modernu i tradicionalnu opciju. Ovo je pitanje 
poštovanja elementarnih ljudskih prava i rekao bih da je uvođenjem ovog zakona Milo 
Đukanović napustio koncept građanske Crne Gore koji je je obećavao i koji je promovisao 
istovremeno sa promocijom crnogorske državnosti kada je govorio o tome da će njenim 
obnavljanjem Crna Gora postati građanska, multikulturalna i demokratska država, da je ovim 
zakonom koji udara na srpske svetinje i retorikom koja je nacionalistička, koja je dela javnosti 
u Crnoj Gori, dakle dela vladajuće javnosti u Crnoj Gori, odnosno režimske, koja je po svojoj 
prirodi nacionalistička, okrenuta ka etničkom crnogorskom nacionalizmu i oduzimanju prava 
drugim zajednicama, definitivno napušten koncept Crne Gore kao građanske multikulturalne 
države i ušlo se u proces stvaranja jednog novog nacionalizma koji u svojoj prirodi potire 
srpski identitet ne samo u Crnoj Gori nego i mnogo šire i stvaranje jedne nacionalne države u 
kojoj će svi ostali građani biti u drugom planu ako bi se tako nešto realizovalo. Zbog toga 
razumem zabrinutost i ogorčenost pravoslavnog i srpskog življa u Crnoj Gori. 

Voditelj: Evo, očekivali smo da je Albin Kurti iz Samoopredeljenja pobednik izbora, da će 
formirati vladu... Međutim, poslednje vesti koje dolaze iz Prištine govore nešto suprotno, da će 
svi da uđu u vladu osim... 

Đurić: Još jedna rečenica samo o Crnoj Gori, izvinite, pre nego što odgovorim na Vaše pitanje. 
Samo još jednu stvar nemojmo nikada da zaboravimo. Zamislite samo, u Makedoniji u kojoj 
ima 25% Albanaca, koja sve prava oni uživaju, a Srbi kojih, čak i prema tamošnjem popisu i 
prema tamošnjim statistikama ima gotovo 29% u kakvom su položaju. I strašno mi je drago 
što je presednik ove zemlje, Aleksandar Vučić, sa najvišeg mesta u državi, izašao i glasno i 
javno bio prvi državnik koji je smogao snage da izađe i ukaže na tu nelogičnost i da postavi 
pitanje međunarodnoj zajednici: Kada ćete, gospodo, početi da primenjujete iste aršine i na 
Srbe. Ili su samo Srbi narod koji nemaju ista prava i ne treba da imaju ista prava kao Albanci i 
bilo koji drugi narod u regionu.  
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TV Happy 

Sadržaj: Dobro jutro Srbijo  

Datum emitovanja: 21.01.2020.  

Vrijeme emitovanja: 08:32:21 do 08:50:40 

Gost: Milovan Drecun, predsjednik skupštinskog odbora za KiM  

Voditelji: Milomir Marić i Katarina Korša 

 

Od 08:44:41 

Drecun: Kad govorite o ovim mafijašima iz Crne Gore, tu bi morala da se napravi analiza 
delovanja crnogorske službe bezbednosti. 

Voditelj: Prvo, niko ne veruje da su to dva sela na ulasku u Kotor. To, to je i sukob tajnih službi. 

Drecun: Koliko je, koliko je moćna služba Mila Đukanovića u Crnoj Gori? Da li može nešto da se 
desi da oni ne znaju? 

Voditelj: Prvo, tamo postoji sukob... 

Drecun: Na toj maloj teritoriji... 

Voditeljka: ...Teško... 

Drecun: ...Sa tolikim malim brojem stanovnika, nemoguće. 

Voditelj: Pa mi ne znamo, da li, da li Duško Marković ima svoju obaveštajnu službu, a Milo 
Đukanović drugu. On je ceo MUP priključio na američku ambasadu. Znaš li da se njihova ANB 
nalazi pored američke ambasade i znači, vezani su kablom, američka ambasada i obaveštajna 
služba. 

Drecun: Pa dobro, verovatno crnogorska služba želi da bude servis na američkim službama na 
Balkanu. 

Od 08:46:23 

Drecun: Pa, mnogi ljudi vole revnosno da služe gospodaru. 

Voditeljka: ...Što znači sve se zna... 

Drecun: ...Ali Mariću, koliko je prisutna i da li je prisutna crnogorska služba, da li deluje na 
teritorije Republike Srbije? 

Voditeljka: Pa sigurno. 

Voditelj: Sigurno, iako je ovde zabranjeno da blati Mila Đukanovića, ali, ima toga.  

Voditeljka: To su, pretpostavljam, krug vaših prijatelja. 

Drecun: Kad reče, kad reče, kad reče Milo Đukanović, pre neki dan, pre neki dan mi se javi jedna 
porodica, koja se, nažalost, iselila iz Crne Gore i mnogo ima takvih, srpske porodice se 
iseljavaju, zato što ne mogu, jednostavno da obezbede sebi mogućnost za opstanak da rade. 
Tu negde oko Podgorice, ajde da ne kažemo gde, jedno susedno mesto, čovek je radio u 
jednoj državnoj instituciji i kažu mu da treba da ide na miting podrške Milu Đukanoviću, da 
nosi transparent, sa njegovim likom i majicu sa njegovim likom. On je to odbio. Naravno, 
dobio je otkaz. Ali, sad je problem što njegova supruga, nije mogla da diplomira, da završi 
školovanje i nisu joj dali i onda je direktorka, gde je njen otac onako, koji... 

Voditelj: Duško Marković je diplomirao u aferi „Indeks“, u Kragujevcu. 

Drecun: (Smijeh) dobro. 

Voditelj: Kupio, tamo kupio diplomu. 
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Drecun: Dobro, ali kad je njen otac otišao kod direktora da kaže: „Pa zašto ne može moja ćerka 
da diplomira, u čemu je problem? On je rekao: „Pa znaš mi dobijamo spisak od DPS-a, od 
Milove partije, ko može, ko ne može da diplomira“. A onda, ta ista porodica, tamo gde živi, 
asfaltira se ulica, tu gde nisu pristalice Mila Đukanovića, nema asfalta, znači, idete, idete 
asfaltom, pa onda dvadeset metara nema asfalta, pa opet asfalt, pa tamo opet negde nema 
asfalta. Šta mislite, ko daje te informacije? Pored stranke njegove, koja to radi, to radi i 
služba. Ali mnogo opasnije delovanje te službe je u njihovom, u njihovoj nameri da, recimo, se 
suprostave kriminalu i u toj nameri, izgleda dolazi do povezanosti nekih pojedinaca sa tim 
kriminogenim strukturama. 
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